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روزنامه

رئیس مرکز ملی فرش ایران :

فرش دستبافت و اصیل ابریشم قم هویت دارمی شود

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

افراد درگیر به علائم سرماخوردگی 
باید قرنطینه شوند

مدیر منطقه هشت شهرداری قم هشدارداد

پردیسان شکننده 
مقابل سیلاب 
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

1همه بوستان های شهر همچنان تعطیل هستند

 

مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با توجه 
به افق کوتاه مدت  مسیر رودخانه تا سال 1402 به همین شکل مورداستفاده 
از سیسم  باید  تا سال 1407 است کم کم  که  افق میان مدت  و در  قرارگرفته 
ترافیکی خارج شود. حامد خسروی با اشاره به اهمیت اجرای تقاطع خیابان امام 
خمینی)ره( و کیوانفر بر اساس خروجی های نرم افزار شبیه ساز ترافیکی، اظهار 
داشت: بر اساس پیش بینی این نرم افزار به زودی در این تقاطع یک گره ترافیکی 

شدیدی به وجود می آید و تأخیر در اجرای این پروژه علاوه بر خسارت های مالی

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: بخشی نگری و نگاه کوتاه مدت 
به مسائل مهمترین علت تخریب محیط زیست بوده و استقرار صنایع در قم باید 
متناسب با شرایط اقلیمی و اکولوژیکی استان باشد.  سید رضا موسوی مشکینی 
در دیدار مسؤول سازمان بسیج کارمندان استان قم گفت: در سال های اخیر ابلاغ 
سیاست های کلی محیط زیست از سوی مقام معظم رهبری و تصویب قوانین هوای 
پاک، حفاظت از خاک و مدیریت تالاب ها در پیشبرد اهداف زیست محیطی بسیار 
مؤثر بوده است.  وی با بیان اینکه سازمان حفاظت محیط زیست برای اجرای درست

مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

مسیر رودخانه باید از سیسم ترافیکی خارج شود
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

استقرار صنایع  باید متناسب با شرایط اقلیمی باشد
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 امام  جمعه موقت قم گفت: مردم ما دچار سختی در معیشت شان 
هستند، گرانی و گرانفروشی در حقیقت امروز مشکل جدی جامعه 
ماست.  آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری عصر جمعه در یک 
خطبه مجازی، اظهار داشت: مردم ما دست به گریبان 2 مشکل 
جدی هستند، هم دست به گریبان بیماری مهلک کرونا هستند 
که متاسفانه این روزها شاهد از دنیا رفتن عده زیادی از هموطنان 
عزیزمان هستیم، البته این بلا جهانی است، اما شنیدن این که در 

یک روز حدود 2۵0 تن از دنیا می روند، غمی حقیقتا جانکاه است.

استاندار قم گفت: برای سومین هفته متوالی با درخواست 
دانشگاه علوم پزشکی قم و با توجه به تداوم وضعیت قرمز در 
قم محدودیت های کرونایی تمدید شده است. بهرام سرمست 
در جلسه ستاد مدیریت بحران قم در سالن کرامت استانداری 
قم، اعمال محدودیت ها در شرایط کنونی استان را ضروری 
دانست و افزود: این محدودیت ها که از )پنجشنبه دهم مهر( 
به مدت یک هفته در قم اجرا شده بود و هفته قبل نیز مجدداً 

اعمال شد، از امروز برای سومین هفته متوالی با درخواست

آیت الله حسینی بوشهری امام  جمعه موقت قم:

گرانی و گرانفروشی مشکل جدی 
جامعه ماست

استاندار قم اعلام کرد

تمدید محدودیت کرونایی برای 
سومین هفته 
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عکس:حسین یاراحمدی

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان قم  خبرداد

توزیع ۶۵۰۰ بسته کمک معیشتی بین نیازمندان

حاضر  حال  در  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس 
کرد  حساب  نباید  سرماخوردگی  عنوان  به  را  چیزی  دیگر 
بلکه هرگونه علائمی مانند آب ریزش بینی و کوفتگی نشانه 

کروناست و باید افراد درگیر به آنها قرنطینه شوند.  محمدرضا 
قدیر روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن 

کرامت استانداری، افزود: بیماری کرونا از سطح جامعه

وضعیت  به  اشاره  با  قم  شهرداری  هشت  منطقه  مدیر 
شکننده پردیسان در مقابل سیلاب بر لزوم احداث کانال به 
منظور مدیریت سیلاب در پردیسان توسط استانداری تاکید 

کرد. محمد رمضانی با اشاره به وضعیت آسیب پذیر پردیسان 
در مقابل سیلاب، اظهار داشت: بارها در جلسات مدیریت 

بحران استان بر این موضوع تاکید کرده ایم، با تغییر الگوی

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

صادرات قم به 83 میلیون دلار رسید
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: صادرات استان براساس 

میزان مبدا تولید در 6 ماه نخست سال جاری، 83 میلیون دلار بود. 
محمود سیجانی با اشاره به صادرات استان قم اظهار کرد: صادرات استان براساس 
میزان مبدا تولید در 6 ماه نخست سال جاری براساس وزن 75 هزار تن و براساس ارزش 
83  میلیون دلار بود، میزان صادرات استان قم در این مدت از گمرکات استان 48 هزار 
تن کالا به ارزش 57 میلیون دلار رسید. وی ادامه داد: عمده کالاهای صادراتی استان 
قم در 6 ماه نخست سال جاری براساس ارزش صادراتی به ترتیب مواد پلاستیکی، 
مفتول مسی، محصولات فلزی، آلومینیوم، سوخت و روغن های معدنی، ماشین آلات 
و وسایل مکانیکی، شیرآلات بهداشتی، ماشین لباس شویی نیمه اتوماتیک، هواکش، 
فیلتر دستگاه تصفیه آب، چربی ها و روغن های گیاهی و حیوانی، کفش، چسب و 
الیاف سنتتیک یا مصنوعی غیریکسره)الیاف پلی استر( بوده است. رئیس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: عمده کشورهای هدف صادراتی استان 
قم در 6 ماه نخست سال جاری به ترتیب ارزش صادرات کشورهای عراق، چین، 
افغانستان، امارات، هند، ترکیه، ازبکستان، آذربایجان، پاکستان و ارمنستان بوده 
است. سیجانی با اشاره به واردات استان قم اظهار کرد: میزان واردات استان قم در 
6 ماه نخست سال جاری 106 میلیون دلار و به وزن 23.3 هزار تن بوده است. وی 
ادامه داد: مهم ترین کالاهای وارداتی استان قم در 6 ماه نخست سال جاری عبارت 
از ماشین آلات و وسایل مکانیکی، قطعات منفصله ماشین آلات راهسازی، الیاف 
سنتتیک یا مصنوعی غیر یکسره، دستگاه های برقی و اجزاء و قطعات آن ها، وسایل 
نقلیه زمینی غیر از نواقل روی خط راه آهن یا تراموا، مواد پلاستیکی و اشیاء ساخت 
شده از این مواد، دستگاه های اپتیک، کنترل، دستگاه های طبی، چای و ادویه، 
تسمه انتقال نیرو، نیکل و مصنوعات از نیکل است. رئیس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان قم افزود: مهم ترین کشورهای هدف وارداتی استان قم در 6 ماه نخست 
سال جاری کشورهای چین، ترکیه، امارات، ایتالیا، هند، عمان، اوکراین، عراق، ژاپن 
و کره جنوبی بودند. وی خاطرنشان کرد: در 6 ماه نخست سال جاری 102 کارت 
بازرگانی در بخش تولیدی و 65 کارت بازرگانی در بخش تجاری در استان قم صادر 
شد، در مجموع تعداد کارت های بازرگانی در استان به 714 فقره شامل 572 فقره 

کارت بازرگانی در بخش تولیدی و 142 فقره کارت بازرگانی در بخش تجاری رسید.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

راه اندازی ۱۱ پارکینگ موتورسیکلت در 
هسته مرکزی شهر 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از راه اندازی 11 پارکینگ موتورسیکلت در 
هسته مرکزی این شهر خبر داد. 

عباس ذاکریان ، با اشاره به نیاز ساماندهی موتورسیکلت ها در مرکز شهر اظهار 
داشت: بعد از آرام سازی هسته مرکزی شهر و اجرای محدودیت های ترافیکی یکی 
از چالش های شهروندان پارک موتورسیکلت ها در پیاده روها و اطراف خیابان ها است.

وی مطالبه شورای شهر و مردم برای ساخت پارکینگ در هسته مرکزی شهر را نقطه 
آغاز نهضت ساخت پارکینگ در سال 99 دانست و افزود: با توجه به اختصاص دوباره 
بودجه دو سال گذشته برای ساخت پارکینگ این طرح با اولویت ساخت پارکینگ 
موتورسیکلت آغاز شد. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اضافه کرد: چهارراه 
بازار کوچه وحدت، چهارراه بازار، جنب پاساژ شمس العماره، جنب پاساژ الزهرا، تقاطع 
انقلاب و عمار یاسر، انتهای پارکینگ شرقی تعدادی از پارکینگ های مشخص شده 
است. وی ادامه داد:  مقابل صحن حضرت فاطمه)س(، کنار پل علیخانی مقابل 
دادسرا، مقابل دادگستری، مقابل پاساژ قدس ،کوچه دوم خیابان 19 دی نیز برای 
پارک موتورسیکلت ها آماده شده است. ذاکریان با تأکید بر پارک موتورسیکلت در 
محدوده های مشخص شده یادآور شد: در صورت عدم رعایت ممنوعیت پارک در 
پیاده روها و خیابان ها، موتورسیکلت توقیف شده و به پارکینگ پارک سوار شمالی 
منتقل می شود. وی با درخواست از راکبان موتورسیکلت مطرح کرد: رعایت قوانین 
و مقررات علاوه بر ساماندهی هسته مرکزی شهر و سهولت رفت وآمد عابران پیاده در 

حفظ ایمنی و کاهش سرقت موتورسیکلت ها تأثیر بسیاری خواهد داشت.

کرونا و حق الناس!! 
 کرونا تا مغز استخوان مان را داغ کرده اما باز هم 

تعطیلی و حرکت بسوی بیماری و مرگ!!
بازگشتی  مسافرت  به  رفتن  است؛  این  واقعیت 
از  مقصودم  داشت!  خواهد  نام»کاهندگان«  به 

کاهندگی؛ آسیب به حق سلامت و حق زندگی و حق حیات شهروندان است.
چه بسا در روزهای آینده؛ خدای نخواسته آنکه از مسافرت تشریف آورده ناقل 
کرونا باشد! و درکنار اقوام و یا همکاران و یا همسایگان مجتمع های مسکونی و 
یا مردم مظلومی که روزهای آینده مجبورند از وسائل عمومی استفاده کنند، قرار 
گیرد و واویلایی درست کند! اینانی که آگاهانه و عامدانه به چنین رفتاری دست 
می زنند؛ به حکم عقل و دین؛ در دنیا و آخرت باید جوابگو باشند؛ در دنیا، ضامن 
هستند و تمام سختی بیماری و مخارج آن و یا تلفاتش گریبان گیرشان خواهد 
بود، و در آخرت، باید پاسخگوی محکمه عدل الهی باشند! بر مسئولان مربوطه 
نقد جدی وارد است؛ چرا در این ایام که سفر به پنج کلان شهر ممنوع است، بلیط 
هواپیما و قطار و اتوبوس به فروش می رسد؟! در نتیجه به حکم انصاف؛ مسئولان 
و بخشی از مردمی که به توصیه کارشناسان عمل نمی کنند، مسئول اند و بلکه؛ 

متهم تشریف دارند!!

معاون کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم:

 ۷۰۰ فرصت شغلی برای مددجویان قم 
ایجاد شد 

 معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: این 
نهاد در 6 ماهه نخست سال جاری 700 فرصت شغلی را با هزینه ای بالغ بر 265 
میلیارد ریال برای مددجویان تحت پوشش خود ایجاد کرد.  مهرداد مصلح با اشاره 
به اینکه اعتبار لازم برای این کار از محل تسهیلات تامین و به نیازمندان پرداخت 
فرصت   700 ایجاد  تسهیلات  این  اعطای  نتیجه  داشت:  اظهار  است  شده 
شغلی کسب و کار در استان بوده است. مصلح با بیان اینکه امسال 722 فقره 
به مددجویان این نهاد در استان پرداخت شده است تصریح کرد: 279 فقره از 
این تسهیلات به زنان سرپرست خانوار و 443 مورد نیز به مردان که بیشتر فرزندان 
ذکور خانواده های تحت حمایت هستند اعطا شد. وی افزود: 200 فقره از 
تسهیلات اشتغال زایی نیز به نیازمندان روستایی و بقیه به افراد نیازمند مستعد کار 
در سطح شهر پرداخت شده است. معاون کمیته امداد قم با اشاره به اینکه برای 
سال جاری 334 فقره تسهیلات اشتغال زایی از طریق کاریابی در نظر گرفته شده 
است یادآور شد: 50 درصد این تسهیلات به کارفرمایان و بقیه آن نیز به صورت 
پرداخت 100 درصد حق بیمه سهم کارفرما به مدت 2 سال محقق خواهد شد که 
تاکنون 97 تَن اشتغال پیدا کردند. وی همچنین از هدف گذاری یکهزار و 730 
آموزش فنی و حرفه ای در سال جاری خبر داد و افزود: از ابتدای امسال تاکنون 
297 تَن با گذارندن دوره های فنی و حرفه ای، موفق به دریافت گواهینامه مهارت 

شغلی در زمینه های مختلف و ورود به بازار کار شدند.

پیرغلامان رضوی در شهر مقدس قم 
تجلیل شدند 

آیین تجلیل از 14 پیرغلام رضوی با حضور نمایندگان آستان مقدس کریمه 
اهل بیت)س( در شهر مقدس قم برگزار شد.  آیین تجلیل از 14 پیرغلام رضوی 
در آستانه فرارسیدن سالروز شهادت امام رضا )ع( با حضور نمایندگانی از آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( و به میزبانی نمایندگی  آستان قدس رضوی 
با رعایت شیوه نامه های بهداشتی در سالن شیخ طوسی دفتر نمایندگی آستان 
قدس رضوی در قم برگزار شد. در این آیین برخی از پیرغلامان به خواندن اشعاری 
در مدح امام هشتم شیعیان پرداختند و در نهایت به نیت هشتمین امام شیعیان، 
از 8 مداح اهل بیت )ع( و 8 هیئت دار که در سال های اخیر نسبت به اعزام 

کاروان های زیارتی از قم به مشهد مقدس اهتمام داشتند، تجلیل شد.

هادی سروش*
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 امام  جمعه موقت قم گفت: مردم ما دچار سختی در معیشت شان هستند، 
گرانی و گرانفروشی در حقیقت امروز مشکل جدی جامعه ماست. 

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری عصر جمعه در یک خطبه مجازی، اظهار 
داشت: مردم ما دست به گریبان 2 مشکل جدی هستند، هم دست به گریبان 
بیماری مهلک کرونا هستند که متاسفانه این روزها شاهد از دنیا رفتن عده زیادی 
از هموطنان عزیزمان هستیم، البته این بلا جهانی است، اما شنیدن این که در 

یک روز حدود 250 تن از دنیا می روند، غمی حقیقتا جانکاه است.
»وضعیت کرونا در قم از 20 شهریورماه امسال و به دنبال افزایش قابل توجه 

بیماران و مبتلایان این بیماری »فوق قرمز« شده است.
وی افزود: مشکل دیگر که بر این مشکل افزوده شده، مشکلی است که مردم 
ما دچار سختی در معیشت شان هستند، گرانی و گرانفروشی در حقیقت امروز 

مشکل جدی جامعه ماست.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ادامه داد: مسئولان محترم، کسانی که 

مسئولیتی را عهده دار شده اید، چاره ای بیندشید.

وی گفت: گاهی اوقات انسان از تلویزیون برنامه هایی را مشاهده می کند، می 
بینیم هیچ کس حاضر نیست، مسئولیت گرانی و گرانفروشی را بپذیرد، هر فردی 

به فرد دیگر حواله می دهد.
وی افزود: یک جا تصمیم بگیرید و در نتیجه این مشکل را برطرف کنید، این که 
ارزش پول ملی ما روز به روز سقوط می کند، این ها باید افرادی که مسئولیت 
دارند، پاسخگو باشند. عضو مجلس خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: جلوی 

فسادها در جامعه گرفته شود تا مردم به آینده شان امیدوار باشند.
وی با بیان این که دشمنان نسبت به ما بی رحم هستند، به کارزار انتخاباتی 
ریاست جمهوری در آمریکا اشاره و بیان کرد: ممکن است، عده ای در داخل به 
رای آوردن یکی دلخوش کنند، یک جمله بیشتر نمی گویم و آن این است که؛ این 

ها با ماهیت و هویت انقلاب اسلامی ایران مشکل دارند.
باید به خود و ظرفیت های داخلی خود متکی باشیم 

وی تاکید کرد: باید به خود و ظرفیت های داخلی خود متکی باشیم و با توکل به 
خداوند متعال ان شاءالله بر همه این مشکلات پیروز شویم.

وی در بخش دیگر سخنان خود، از مردم مومن و متدین به خاطر برگزاری 
آیین های اربعین حسینی)ع( و ماه های محرم و صفر تقدیر کرد و گفت: گرچه 
امسال به خاطر بیماری مهلک کرونا، همه از پیاده روی اربعین و عرض ارادت به 
سالار شهیدان)ع( و عتبات عالیات محروم ماندیم؛ اما مردم دست از عزاداری 
برنداشتند و هر خانه را یک حسینیه کردند و ایران اسلامی تبدیل به یک حسینیه 
شد و در این رابطه از رسانه ها و مبلغان که به این مساله پرداختند، تشکر می کنم.

حسینی بوشهری با بیان اینکه فضای مجازی هم فرصت و هم تهدید است، 
اظهار داشت: باید از فرصت های فضای مجازی برای پیام رسانی و نشر معارف 
دین، حداکثر استفاده را ببریم.  وی در بخش دیگر سخنان خود، به »آسیب های 
دینداری« اشاره و بیان کرد: دینداری در سه حوزه اعتقادات، احکام و اخلاق 
تعریف می شود و اگر به یکی از این حوزه ها در رابطه با دینداری ما آسیب وارد شود، 
بنده واقعی خدای متعال نیستیم، اما اگر به همه این سه ویژگی پایبند باشیم، هم 
سعادت دنیا و هم سعادت اُخروی را توانسته ایم به دست بیاوریم. وی در این رابطه 
گفت: اگر خواص جامعه و کسانی که مدعی متولی بودن دین هستند، دچار 
انحراف شوند، هم دینداری آن ها در معرض آسیب قرار می گیرد و هم دینداری 

پیروان آنان دچار آسیب سختی می شود.

جلال جلالی زاده، عضو حزب اتحاد ملت:

ائتلاف با غیر اصلاح طلب تیر خلاص به 
اصلاح طلبی است

عضو حزب اتحاد ملت گفت: اگر اصلاح طلبان با یک نامزد غیراصلاح طلب ائتلاف 
کنند آخرین تیر را به خود زده اند. دیگر مشخص شده که کاندیدای نیابتی و ائتلافی بعد 
از آنکه انتخاب شد اصلاح طلبان را فراموش می کند و نتیجه این است که اصلاح طلبان 

مورد انتقاد و اعتراض مردم قرا بگیرند و کاری هم از آنان ساخته نباشد.
جلال جلالی زاده درباره کاندیداتوری محمدرضا عارف گفت: »گمانه هایی وجود دارد 
که او می خواهد کاندیدا شود، اما فکر نمی کنم اصلاح طلبان روی او اجماع کنند. به 
نظر من حتی اگر کاندیدا شود هم امکان رای آوری ندارد«. جلالی زاده در واکنش به 
گمانه هایی که اخیرا درباره معرفی محسن هاشمی از سوی کارگزارن مطرح شده، نیز 
گفت: »محسن هاشمی هم به نظر من کسی نیست که اصلاح طلبان روی او اجماع 
کنند یا امکان رای آوی داشته باشد«. جلالی زاده ، اما اسحاق جهانگیری را یکی از 
گزینه های مناسب برای نمایندگی جریان اصلاحات در انتخابات آتی دانست و گفت: 
با توجه به سوابق اجرایی و همچنین اصلاح  او  »جهانگیری مهره مناسبی است. 
طلب بودن مورد استقبال اصلاح طلبان قرار می گیرد. امتیاز دیگر او نیز احتمال تایید 
صلاحیت است و بر این اساس می تواند کاندیدای مناسبی باشد«. وی در پاسخ به 
اینکه آیا حضور او در دولت روحانی از شانس رای آوری وی نکاسته است؟ گفت: »او 
بنا به مصلحت هنوز در دولت مانده است و خیلی با روحانی زاویه و اختلاف نظر دارد. 
فکر می کنم که مردم این ها را می دانند و او گزینه مناسبی است«. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب درباره جدی بودن کاندیداتوری سورنا ستاری نیز گفت: »فکر نمی کنم 
احتمال  جلالی زاده  باشند«.  داشته  رای آوری  امکان  هستند  ناشناخته  که  افرادی 
حمایت اصلاح طلبان از محمد جواد ظریف را هم ناچیز دانست و گفت: »آقای ظریف 
در حوزه عملکرد خود موفق نبوده است و در چند جلسه اخیر در مجلس نیز نشان داد 
فرد توانمندی نیست. او چندین سال است وزیر امور خارجه است و هنوز نتوانسته 
چهار تا سفیر را تغییر دهد و سفرای او اکثرا همان سفرای دوره احمدی نژاد هستند. 
به نظر من او با استقبال مردم مواجه نمی شود«. وی افزود: »همچنین فکر نمی کنم که 
اصلاح طلب ها از او حمایت کنند. به هر حال او اصلاح طلب نیست و اگر بنا باشد که 
اصلاح طلبان از یک گزینه غیر اصلاح طلب حمایت کنند همان بلایی دولت روحانی 
دوباره بر سرشان خواهد آمد.« این نماینده پیشین مجلس درباره حرف و حدیث ها 
پیرامون احتمال کاندیداتوری محمدرضا خاتمی نیز گفت: »اگر محمدرضا خاتمی 
تایید صلاحیت شود که دیگر نور علی نور است. او توانمند، مدیر و خوش فکر است. 
ضمن اینکه مورد استقبال مردم هم قرار خواهد گرفت«. وی همچنین با ایده ائتلاف با 
لاریجانی مخالفت کرد و گفت: »اگر اصلاح طلبان با یک نامزد غیراصلاح طلب ائتلاف 
کنند آخرین تیر را به خود زده اند. دیگر مشخص شده که کاندیدای نیابتی و ائتلافی بعد 
از آنکه انتخاب شد اصلاح طلبان را فراموش می کند و نتیجه این است که اصلاح طلبان 

مورد انتقاد و اعتراض مردم قرا بگیرند و کاری هم از آنان ساخته نباشد«.
 

فرمانده نیروی هوافضای سپاه:

نگاه انقلابی و نسخه داخلی
 ضامن حل مشکلات کشور است

 فرمانده نیروی هوا فضایی سپاه گفت: با نگاه انقلابی، مجاهدت، استقامت و اعتماد 
به ظرفیت های داخلی می توان بر مشکلات کشور فائق آمد و با عبور از تحریم ها به 

خودکفایی و اقتدار در عرصه فن آوری در سامانه های نظامی رسید. 
سردار سرتیپ پاسدار »امیرعلی حاجی زاده« در حاشیه بازدید جمعی از مدیران 
و  دستاوردها  دائمی  نمایشگاه  از  سپاه  سیاسی  و  فرهنگی  حوزه  کارشناسان  و 
توانمندی های این نیرو افزود: جوانان و نخبگان کشور باید به این باور برسند که نگاه 
انقلابی و نسخه داخلی ضامن حل مشکلات کشور بوده و با مجاهدت و استقامت و 
مدیریت جهادی نه تنها می توان بر مشکلات فائق آمد بلکه می توان جایگاه خود را با 
پیشرفت تا کشورهای تراز اول جهان ارتقا بخشید. فرمانده نیروی هوافضای سپاه 
با تاکید بر لزوم فاصله گرفتن از روش های سنتی در تحلیل ها و تبیین ها و به صحنه 
آوردن ظرفیت ها و الگوهای جدید تصریح کرد: در حوزه تحلیل، تبیین و اقناع باید با 
روزآمدسازی روش ها و ابزارها با نسل جوان و نخبه کشور ارتباط برقرار شود تا فرآیند 
انتقال و درک حقایق بهتر و موفق تر انجام پذیرد. وی  هدف از برپایی نمایشگاه دائمی 
دستاوردها و توانمندی های سپاه را اهمیت دادن به توان و ظرفیت جوانان و نخبگان 
کشور عنوان کرد و گفت: این نمایشگاه نشان داد که چگونه می توان مسیرهای پیشرفت 
را برای عزت و جایگاه جهانی ایران عزیز با اعتماد به توانمندی های بومی و داخلی طی 
کرد و در حوزه دفاعی و بازدارندگی با عبور از تحریم ها به خودکفایی و اقتدار در عرصه فن 

آوری در سامانه های نظامی رسید.
 

محمد هاشمی ؛

درباره حضور نظامیان در سیاست
 بهتر است از وصیت نامه امام تبعیت کرد

 عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام به ایرنا می گوید: اگر ما همچنان به قول 
معروف خود را انقلابی و در خط امام )ره( بدانیم و اهداف ترسیم شده ایشان را دنبال 
 کنیم باید بدانیم امام نظامیان را از فعالیت سیاسی منع کرده اند.  محمد هاشمی درباره 
حضور چهره های دارای سبقه نظامی در عرصه سیاست به پژوهشگر ایرنا می گوید: نظام 
ما مشروعیتش را از امام خمینی )ره( گرفته است و امام بنیان گذار جمهوری اسلامی 
بوده اند. موارد مهم سیاسی و اجتماعی ما را ایشان تعیین کرده اند مثلا این که جمعه آخر 
هر ماه رمضان باید روز قدس باشد و بایستی با رژیم صیهونیستی مبارزه کرد. هاشمی با 
ارجاع به وصیت نامه امام )ره( ادامه می دهد: امام در وصیت نامه سیاسی و الهی خویش 
نظامیان را از ورود به کار سیاسی منع کرده اند. از طرفی مرزبانی یکی از خدمات بسیار 
مهمی است که برعهده نظامیان گذاشته شده است. اگر ما همچنان به قول معروف خود 
را انقلابی و در خط امام )ره( بدانیم و اهداف ترسیم شده ایشان را دنبال  کنیم باید بدانیم 
امام نظامیان را از فعالیت سیاسی منع کرده اند. بستگی دارد تا چه حد نظام همچنان 
خود را به وصیت امام )ره( و اهداف آن بزرگوار متعهد و پایبند بداند. این فعال سیاسی 
می گوید: البته من در قانون اساسی، سراغ ندارم که نظامیان از ورود به فعالیت های 
سیاسی منع شده باشند اما تجربیات جهانی نشان داده که نظامیان یک دیسیپلین 

خاصی برای خود دارند که چندان سنخیتی با کار سیاسی ندارد.  

 سخنگوی نمایندگی ایران در سازمان ملل: 

از ۱8 اکتبر به دادوستد تسلیحاتی
 خواهیم پرداخت

سخنگوی دفتر نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل تاکید کرد که تلاش آمریکا برای 
نقض برجام و قطعنامه 2231 منجر به انزوای این کشور شده است. 

علیرضا میریوسفی، سخنگوی دفتر نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل روز پنج شنبه 
به نیوزویک گفت: کاملا مشخص است که سازمان ملل - و اکثریت کشورهای عضو 
- با آنچه که به اصطلاح "سیاست فشار حداکثری آمریکا علیه ایران" خوانده می شود 
مخالفند و تلاش های ایالات متحده برای نقض بیشتر برجام و قطعنامه 2231 شورای 

امنیت سازمان ملل منجر به انزوای این کشور شده است .
میریوسفی همچنین در خصوص شراکت تسلیحاتی با دیگر کشورها گفت: ایران 
دوستان و شرکای تجاری زیادی دارد و از صنعت تسلیحاتی بومی قدرتمندی برخوردار 
است تا از نیازمندی های دفاعی خود در خصوص ستیزه جویی های خارجی اطمینان 
حاصل کند. مطابق با زمان اعلام شده در قطعنامه 2231، ایران از تاریخ 18 اکتبر از 
محدودیت های تسلیحاتی فارغ می شود. ما طبیعتا از آن روز بر اساس منافع ملی مان به 

دادوستد با دیگر کشورها در این زمینه خواهیم پرداخت.
 

کدخدایی: 

باید فضا برای مجرمان اقتصادی ناامن شود
سخنگوی شورای نگهبان در حساب توییتری خود نوشت: استرداد مدیرعامل فراری 
بانک سرمایه یک گام مهم جهت ناامن کردن فضا برای مجرمان اقتصادی است.  
عباسعلی کدخدایی در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: »امنیت برای فعال 
اقتصادی، ناامنی برای مجرم اقتصادی«، استرداد مدیرعامل فراری بانک سرمایه یک 

گام مهم در جهت ناامن کردن فضا برای مجرمان اقتصادی است.

کرونا؛ دیگر بیماری نیست، 
بحران است

آن  مدیریت  و  کرونا  درباره  که  است  ماه  هشت 
در کشور می نویسم. بیشتر یافته های خودم را در 

یادداشت های مختلف در همین سایت به صراحت و در رعایت کامل انصاف 
بعنوان کسی که با موضوع مدیریت بحرانها آشنایی کامل دارم.

یعنی قسمت مدیریت بحران آن و نه قسمت پزشکی آن، بیان و با دلایل کافی 
به کمبودها و مشکلات برنامه های مقابله در کشور اشاره کرده ام، لذا لزومی برای 

تکرار مکررات نمی بینم.
فقط بصورت بسیار موجز به چند نکته حیاتی اشاره می کنم تا از بنده معلم، 
رفع تکلیف شود. رفع تکلیف بنده به همین مقدار ناچیز و عمل به فرمایش امام 
علی)ع( و امام  صادق )ع( یعنی برای ادای زکات همین دانش محدودم عمل 

کردن است  که شاید باعث نجات دوستی و هموطنی شود ان شا الله ؛
1- در هشت ماه گذشته شرایط هر روز بدتر شده است که بهتر نشده است و 
این فقط حاکی از تهی بودن و ضعف و در حقیقت نبود برنامه مقابله جدی در 

کشور است؛
2- برای برون رفت از این واگیر مهلک، اگر پروتکل ها کفایت می کرد حداقل 
در کشور های مقید به رعایت های بهداشت عمومی، فرجی می بایستی حاصل 
می شد که نشده است، پس نیاز برنامه های مقابله فراتر از چند سطر پروتکل می 

باشد؛
3- جریمه و مطالبی از این قبیل فقط نشان از بی برنامگی و کمی توهین به 

شعور عمومی جامعه است لاغیر؛ 
4- بیش از 50٪ فوتی های بیماری کوید-19 در تهران است )دکتر کوهپایه زاده، 
ریاست محترم دانشگاه علوم پزشکی ایران( لذا این موضوع ضعف و بی کفایتی 

برنامه ها را در کشور و بخصوص در کلان شهرها بخوبی نشان می دهد.
توان  ان  ضعیف  متاسفانه  شورای  و  تهران  شهر  بدون  تهران  مقابله  کمیته 
پاسخگویی را تا به امروز نداشته و از این به بعد هم نخواهد داشت، خواسته یا 

ناخواسته باید شهرداری مستقیما داخل شود.
نقش ابر شهر ها در مدیریت مستقیم بحرانها در سوانح طبیعی شناخته شده 
و در علم مدیریت بحرانها کاملا مسلم و پذیرفته بود، ولیکن در این بیماری برای 
اینجانب بعنوان یک یافته نوین در اپیدمی ها نیز یعنی هدایت تیم های مدیریت 
بحران توسط خود ابر شهرها هم محرز شد، مقالات علمی برای چاپ در مراجع 

بین المللی برای تعییر روش ها در دست تهیه است؛
5- مدیریت کلان بحران کوید-19 باید از دست وزارت بهداشت خارج و توسط 
یک تیم متخصص بحران هدایت شود. شاید برای واگیرهای محدود آنهم فقط در 
سطوح استانی و شهری/روستایی ارگانهای بهداشتی توان پاسخگویی را داشته 
باشند. ولیکن امروزه کاملا مشخص است که باز به عنوان یک یافته بسیار مهم و 
جدید، در واگیرهای وسیع در کشور ها در سطح استراتژیک و ملی متولی اصلی 
مدیریت اپیدمی ها بلعکس روشهای پیشنهادی مرسوم و توصیه های سازمان 
بهداشت جهانی دیگر توسط تنها ارگانهای بهداشتی امکانپذیر نیست و باید علم 
مدیریت بحران »واگیرها «  را هم همانند سوانح طبیعی توصیه به هدایت توسط 
یک تیم و کمیته ملی خبره بحران و فقط مشارکت ارکان بهداشتی کشورها در آن 
کمیته بعنوان بک عضو فعال مطرح نماید. همانگونه که در سطح دنیا و همچنین 
کشور تجربه شد، متاسفانه ارکان درمانی کشورها بدلایل گوناگون توان برنامه 
ریزی برای خروج از بیماری و نگاه وسیعتر به چرخه بحران که شامل مسایل بسیار 
زیادی از بندهای غیر درمانی نیز می باشد را ندارند. این یافته به هیچ وجه تلاش 
و فداکاری بخش درمان کشورها  را زیر سوال نمی برد ولیکن شاید با توجه به نحوه 
تدریس در اموزش پزشکی که تشخیص و درمان بر اساس ازمایشات و تصویر 
 problem solving-Eshghi(  برداری ها صورت می گیرد و نه بعنوان حل مسله
2020( لذا برای ارگانهای بهداشتی مسول خاتمه واگیر ها، خروج از بیماری آنقدر 
هم مورد توجه نمی باشد. در ضمن برخی از پزشکان و بیمارستانها، حامیان مالی، 
شرکت های بهداشتی و شرکت های داروسازی و غیره شاید به اتمام واگیر های 
بزرگ به هیج وجه تمایلی نشان ندهند و ادامه ان را تا سالها امری عادی فرض 
نمایند، کماکان که بارها این القا که تا چند سال دیگر میهمان این بیماری هستیم 
حتی توسط مسولان بهداشت کشور و پزشکان شنیده می شود ! امیدوارم با تجزیه 
و تحلیل بیشتر داده های موجود در رابطه با کوید-19 و دلایل قوی و مکفی که 
در این بحث جهانی جمع اوری شده است و مطالعات موردی بر روی کشور های 
مختلف بزودی این نگرش و یافته جدید را در تغییر رویه نظام مدیریت واگیرها را 
طی مقاله ای در سطح بین الملل ارایه نمایم؛ 6- هشت ماه گذشت اوضاع بدتر 
از روزهای قبل شد، هشت ماه اینده هم اگر تغییرات فوق عملی نشود خواهد 
گذشت منتهی با شرایط خیلی بدتر 7- جمع بندی حقیر، فورا کمیته ملی و کمیته 
تهران بعد از یک هفته لغو و در این یک هفته تا اتمام دوره کمیته ها بصورت موازی 
کمیته ای متشکل از مقام عالی کشور، نماینده رهبری، نماینده وزارت بهداشت، 
نماینده وزارت کشور، نماینده سازمان مدیریت، نماینده سازمان مدیریت بحران 
کشور، نماینده نیروهای مسلح، نماینده بسیج، شهردار تهران و تیمی متخصص 
در امور بحران تشکیل و چرخه مدیریت بحران بر اساس نیاز ها به این کمیته محول 
گردد.  واگیری که همه المانهای یک کشور را متاثر می کند دیگر یک بیماری 
نیست که باید توسط یک ارگان خاص مدیریت شود، 8 ماه تجربه داخلی و بین 
المللی نشان داد که باید علم مدیریت بحران واگیر ها، هم در جهان و هم در ایران 

متحول و باید بازنگری شود، چقدر تلفات باید شاهد باشیم که تغییر را بپذیریم!
* استاد نمونه کشور در مهندسی سازه، زلزله و مدیریت بحران و بنیانگذار مقاوم 

سازی و مدیریت بحران کشور

 یک کارشناس مسائل بین الملل :

نگاه منتقدین دولت به تحریم ها بعد از 
انتخابات تغییر خواهد کرد

کارشناس مسائل بین الملل گفت: اگر امروز منتقدین با انگیزه های سیاسی 
نقش و تاثیر تحریم ها را در وضعیت اقتصادی کشور ناچیز می دانند، ممکن است 
بعد از انتخابات ریاست جمهوری در سال آینده نوع نگاه آنان نسبت به تحریم ها 
تغییر کند.  »دیاکو حسینی« با اشاره به انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و رویکرد 
این کشور در صورت پیروزی دموکرات ها اظهار داشت: مناسبات تهران –واشنگتن 
در صورت پیروزی بایدن در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا تغییر خواهد کرد 
و احتمالا فضای روابط  دو کشور متفاوت از قبل خواهد شد. کارشناس مسائل 
استراتژیک گفت: جوبایدن نامزد دموکرات ها خروج ترامپ از برجام را اشتباه 
می داند و احتمالا در صورت پیروزی، مقدمات لازم برای مذاکره میان ایران و آمریکا 
را فراهم می کند. وی با بیان اینکه با پیروزی بایدن در انتخابات بسیاری از موانعی 
که ترامپ ایجاد کرده، کمرنگ می شود، گفت: البته این به معنای دستیابی به 
یک توافق زودبازده نیست و باید توجه داشت که مذاکره با بایدن هم دشواری های 
خاص خود را دارد چرا که هر دو طرف هم تفاسیر مختلفی از برجام دارند و هم 
انتظارات متفاوتی از یکدیگر دارند.  این کارشناس مسائل بین الملل اظهار داشت: 
با توجه به پلتفرم حزب دموکرات، احتمال گرایش و برگشت به برجام وجود دارد، 
اما آمریکا در صورت اطمینان از آمادگی ایران برای گفت و گو در مورد آنچه آنان 
نواقص برجامی می خواند حاضره به مذاکره است و به  دنبال مکملی است که 
به زعم آنها سایر نگرانی های خود در مورد موشک ها و مسائل منطقه ای را پوشش 
دهد. حسینی با بیان اینکه هزینه تحریم های ترامپ علیه ایران از سوی دولت 
کنونی آمریکا پرداخت شده، بیان داشت: ترامپ تا آخرین لحظه در تلاش است تا 
تحریم ها علیه ایران را حفظ کند، اما به نظر می رسد شرایط و فضا برای دیپلماسی 
در دولت بایدن به مراتب بهتر از دولت ترامپ است. در این شرایط ما هم باید بتوانیم 
مسیر روابط ایران و آمریکا را به سمتی هدایت کنیم که با منافع ایران سازگارتر باشد.
 تحلیلگر مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری یادآورشد: بخشی از 
مشکلات اقتصادی کشور به واسطه تحریم ها و بخش دیگر به خاطر کاهش قابل 
توجه فروش نفت است. البته نمی توان گفت هیچ مشکلی در حوزه سیاست گذاری 
اقتصادی کشور نداریم یا آنچه در مورد تصمیم گیری های اقتصادی اتفاق می افتد 

بی عیب و نقص است.اما این مشکلات در همه دولت ها وجود داشته است.

اخبار

آیت الله حسینی بوشهری امام  جمعه موقت قم:

گرانی و گرانفروشی مشکل جدی جامعه ماست

به  که  زمانی  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
درصد   80 که  زمانی  باشیم،  نداشته  اعتماد  جوان ها 
اقتصاد ما متکی به اقتصاد دولتی باشد، طبیعی است 
که شاهد این مشکلات باشیم چرا که مردم را از عرصه 
اقتصاد حذف کردیم و به مردم و جوان ها باور نداشتیم. 

عده ای در تصمیم گیری به مردم باوری اعتقادی ندارند. 
محمدباقر قالیباف روزپنجشنبه در مراسم گرامیداشت 
برگزار  مشهد  آیه های  مجتمع  در  که  وحدت  شهدای 
شد،با تاکید بر اینکه خداباوری و مردم باوری  فقط در 
دوران دفاع مقدس نیست، بیان کرد: این خداباوری و 
مردم باوری در سیستان و بلوچستان و در قرارگاه شرق 
کشور هم هست، در محرومیت زدایی و توانمندسازی هم 
هست، شهید سلیمانی به همه ما آموخت که خداباوری 
و مردم باوری در مبارزه با استکبار در نقاط مختلف دنیا 
هست، خدا همان خداست. آن ها به ما آموختند که در 
اداره کشور هم خدا، همان خداست. اگر ما خداباور و 
مردم باور باشیم حتما تورم، گرانی و مشکلات اقتصادی 

هم قابل حل است.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: باید باور داشته 
پیدا  تغییر  زمانی  هیچ  در  الهی  سنت های  که  باشیم 
نخواهند کرد، سنت های الهی اینگونه نیست که برای 
امنیت باشد ولی برای صنعت نباشد، این طور نیست 
و برای حوزه اقتصادی  که برای حوزه اجتماعی است 
نیست، سنت های الهی برای همه حوزه ها و برای همه 
نسل ها هست. هر گروهی که اعتقاد به سنت های الهی 
پیدا کند، پیروزی حق اوست که خدا وعده داده است. به 
سنت های الهی تبصره ای زده نمی شود. وی ادامه داد: 
در این بیش از 40 سال هر زمان که به سنت های الهی 

باور داشتیم موفق شدیم. هر جا که در رویکردهای خود 
نسبت به خداباوری و مردم باوری بی تفاوت و بی باور بودیم 

دچار مشکل شدیم.
قالیباف تاکید کرد: امروز راه برون رفت از مشکلاتی که 
در جامعه داریم همین است. امروز اگر در اقتصاد دچار 
چالش هستیم برای این است که باور به این سنت های 

الهی نداریم.
 وی ادامه داد: به هر حال وقتی در سیاست های پولی و 
مالی به درستی تصمیم  نگیریم و رویکردهای غلط داشته 
باشیم چه در اندیشه و چه در رویکرد اقتصادی و سیاسی، 
زمانی که به جوان ها اعتماد نداشته باشیم، زمانی که 80 
درصد اقتصاد ما متکی به اقتصاد دولتی باشد، طبیعی 
است که شاهد این مشکلات باشیم چرا که مردم را از 
باور  جوان ها  و  مردم  به  و  کردیم  حذف  اقتصاد  عرصه 

نداشتیم.
به  باید  اینکه  بیان  با  اسلامی  رئیس مجلس شورای 
سنت های الهی باور داشته باشیم و به مردم خود تکیه 
کنیم، بیان کرد: ایران قوی در زمانی اتفاق می افتد که 
تک تک مردم ایران قوی باشند، این مساله اقتدار و امنیت 
را به وجود می آورد. زمانی که جوان ها از دانشگاه ها و 
پایه  سراسر کشور به جبهه آمدند تحول ایجاد کردند، 
تحولاتی که در صنعت دفاعی به ویژه موشکی می بینید 

نیز همین است.
قالیباف افزود: موشک زمین به هوا، زمین به زمین 
درصد  جوان ها 100  این  را  موشک ها  مختلف  انواع  و 
داخلی ساختند. از زمانی که تصمیم گرفتند ماهواره در 
مدار قرار دهند پرتاب موفق خود را نشان دادند و ماهواره 
را در مدار قرار دادند، این یعنی مردم باوری. ما این فرصت 

را در اقتصاد از جوان های خود گرفتیم، چرا که یک عده 
می خواهند این اقتصاد منوپول خودشان باشد، عده ای 

در تصمیم گیری به مردم باوری اعتقادی ندارند.
وی با بیان اینکه آن چه که در توان جوان های خودمان 
است نباید از دشمن تمنا کنیم، خاطرنشان کرد: دشمن، 
دشمن است. نگویید که چرا دشمن تراشی می کنید، در 
تاریخ معاصر، آمریکا جز خیانت به این کشور کار دیگری 
نکرد. باید به مردم و باورهای انقلاب تکیه کنیم. در میان 
مردم باشیم و درد آن ها را بفهمیم. عمق استراتژیک نظام 
توان نظامی و اقتصادی ما نیست، عمق استراتژیک این 
نظام قلب یکایک مردم ماست، قلب مردم هم دست من و 

شما نیست، بلکه دست خداست.

محمدباقر قالیباف:

عده ای در تصمیم گیری به مردم باوری اعتقادی ندارند

فریبرز ناطقی الهی*

 تحلیلگر سیاسی اصولگرا با انتقاد از سفر خانوادگی جمعی از نمایندگان به 
مشهد گفت: باید دقت و توجه زیادی به این مساله داشته باشیم چراکه بسیار 
مهم است و انحرافات هم از همین موارد آغاز می شود که مثلًا هزینه سفر 
خانواده شان پرداخت شود و بعد به تدریج اقدام به استفاده های دیگر کنند، در 

واقع آغاز انحراف از این جاست و باید روی این ها حساس بود. 
ناصر ایمانی تحلیلگر سیاسی اصولگرا در خصوص سفر اخیر نمایندگان به 
مشهد که به صورت خانوادگی اما تحت عنوان سفر فراکسیون محرومیت زدایی 
و با دعوت شهرداری مشهد انجام شد و واکنش هایی را در پی داشت، گفت: 
ببینید صرف بودجه بیت المال برای هر گونه استفاده شخصی اکیداً ممنوع 
است. خاطرتان هست در یکی از کشورهای اروپایی که اتفاقا اخیرا هم این 
موضوع اتفاق افتاده است، صرفاً به خاطر این که همسر نخست وزیر برای بعضی 

از خریدها از ماشین دولتی استفاده کرده بود، وی مجبور به عذرخواهی شد.
وی ادامه داد: این اتفاق نشان می دهد که چنین موضوعاتی در آن کشورها 
هم دارای اهمیت است که افراد و کسانی که از بودجه و امکانات دولتی استفاده 
می کنند، مانند نمایندگان مجلس به هیچ وجه برای خود و خانواده شان از 

بودجه بیت المال استفاده شخصی نداشته باشند.
ایمانی اظهار داشت: باید دقت و توجه زیادی به این مساله داشته باشیم 

چراکه بسیار مهم است و انحرافات هم از همین موارد آغاز می شود که مثلًا هزینه 
سفر خانواده شان پرداخت شود و بعد به تدریج اقدام به استفاده های دیگر کنند، 

در واقع آغاز انحراف از این جاست و باید روی این ها حساس بود.
 وی افزود: این جا کار رسانه ها است که باید نسبت به این موضوع حساسیت 
داشته باشند و عکس العمل نشان دهند که از بودجه بیت المال استفاده نشود. 
این تحلیلگر اصولگرا در ادامه به مساله خودروهایی که خبر اختصاص آن به 
نمایندگان منتشر شد، اشاره و خاطرنشان کرد: مسئله ماشین های نمایندگان 
مجلس هم که نمی دانم بالاخره به کجا رسید، اما از اقدامات نابه جای مجلس 
یازدهم بود که واقعاً باید این اقدام خود را پس بگیرد، اینکه نمایندگان مجلس 
بخواهند مدل خاصی از خودروها به آن ها اختصاص پیدا کند حتما مردم نسبت 

به آن عکس العمل نشان می دهند و حساسیت دارند.
 وی گفت: نمایندگان باید با خودروی شخصی خود به مجلس بیایند، چون 
محل کارشان است. مگر به یک کارمند اداره که محل کار او در یک وزارتخانه 
است، ماشین می دهند؟ نماینده مجلس هم به همین صورت. هیچ فرقی 
با آن ها نمی کند، او محل کارش مجلس است و آن یکی محل کارش فلان 
وزارتخانه، اگر در دوره های قبل به نمایندگان ماشین داده می شد هم اشتباه 

بود.

 نماینده سابق مجلس شورای اسلامی در واکنش به 
اظهارات توهین آمیز برخی  نمایندگان مجلس به رییس 
جمهوری، تخریب مسوولان نظام را آدرس اشتباه دادن 
به مردم توصیف کرد و گفت: اتهام زنی، تخریب و به 
سخره گرفتن و زیر سوال بردن برای نشان دادن خط 
و خطوط خود، راه و روش مناسبی برای سر و سامان 

دادن به مشکلات کشور نیست. 
قاسم میرزایی نیکو در واکنش به اظهارات توهین آمیز 
رییس  به  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  برخی  
اشتباه  آدرس  را  نظام  مسوولان  تخریب  جمهوری، 
باید  مجلس  گفت:  و  کرد  توصیف  مردم  به  دادن 
و  بیابد  مشکلات  حل  راه  رهبری،  فرمایشات  طبق 
بدون فرافکنی به مردم توضیح دهد. اگر نمایندگان 
دهند  انجام  جدیدی  کار  مجلس  برای   می خواهند 
باید کاری کنند که شرایط کشور بهتر شود نه اینکه 
با اتهام زنی و توهین در پی یافتن نقش و جایگاه خود 

باشند.
نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس دهم، با 
فرموده اند  که  انقلاب اسلامی  رهبر  بیانات  به  اشاره 
همه مشکلات ما در خارج از کشور و علاج آن در داخل 
اتهام زنی،  چون  اقداماتی  بدانیم  باید  افزود:  است، 
تخریب و به سخره گرفتن و زیر سوال بردن برای نشان 
دادن خط و خطوط خود، راه و روش مناسبی برای سر و 

سامان دادن به مشکلات کشور نیست.
برابر  مجلس  رییس  سکوت  درباره  میرزایی نیکو 
اشاره  با  نمایندگان،  برخی  عرف  از  خارج  رفتارهای 
نظارت  عنوان  تحت  نمایندگان  استانی  سفرهای  به 
میدانی، گفت: علی لاریجانی در دوران ریاست خود در 
مجلس دهم، برای مراسم  و افتتاح  به سفرهای استانی 
می رفت و وقتی هم که در قم بود وقت خود را صرف 
رسیدگی به مشکلات مردم این شهر می کرد. بنابراین 
سفرهای استانی نماینده مردم تهران چه مشکلی از 

سایر شهرها و استان ها حل می کند؟
وی افزود: آنها برای اینگونه اقدامات باید با سازمان 
برنامه و بودجه و وزیر هماهنگ کنند تا آنها این کارها 
را انجام دهند. آنها بهتر است فرصت اندک خود را برای 
شنیدن و رسیدگی به مشکلات مردم تهران که به آنها  

رای داده اند، اختصاص دهند.  
از  گروهی  اینکه  داد:  ادامه  مجلس  ادوار  نماینده 
نمایندگان به عنوان سفرهای نظارتی به استان ها بروند، 
به عنوان مثال نماینده مردم شهرهای شمالی به جنوب 
کشور برود، جز تداخل در کار  مسوولان، نمی توانند 
برای آن منطقه راه حلی داشته باشد اینگونه سفرها 
نه نظارتی بلکه نوعی کار اجرایی است. نماینده های 
آن  مجمع  نماینده های  عنوان  به  شهرستان  همان 
استان می توانند این کارها را پیگیری کنند. هر نماینده 
پیدا  حضور  خود  انتخابیه  حوزه  در  یکبار  هفته ای 
می کند و به مسائل مربوط به منطقه خود رسیدگی کند.

انتقاد یک تحلیلگر اصولگرا از اقدامات برخی نمایندگان: 

نمایندگان بدانند پرداخت هزینه سفرها از بیت المال سرآغاز انحرافات است 

میرزایی نیکو: 
تخریب رییس جمهوری، آدرس اشتباه دادن به مردم است
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  فاصله گذاری به زبان ساده

سلامت 

یک کارشناس تغذیه، در ارتباط با علل افزایش چاقی در کودکان، نکاتی را متذکر 
شد.

 منیره دادخواه، در خصوص چاقی کودکان در کشور، گفت: شیوع اضافه وزن و 
چاقی کودکان مسئله ای است که در بیشتر کشورها از جمله ایران رو به افزایش بوده 
و علت اصلی آن شیوه زندگی خانواده ها در عصر حاضر است. به عبارتی در کنار بی 
تحرکی یا کمی فعالیت بدنی روزانه، مقدار و بار مصرف مواد غذایی پر کالری )مواد 
غذایی حاوی چربی و قند زیاد( افزایش قابل توجه ای پیدا کرده و کودکان نیز از این 

معضل مستثنی نیستند.
وی افزود: زندگی ماشینی امروز و مشغله زیاد خانواده ها سبب شده که والدین 
فرصت کافی برای گذراندن زمان با کودکان خود و آماده سازی غذا در منزل را 
نداشته باشند. این مسئله سبب شده، هم دفعات مصرف غذاهای آماده، فست 
فودها و میان وعده های پر کالری و کم ارزش، افزایش یابد و هم زمان تخصیص 

یافته به ورزش و تحرک بدنی در هفته ناچیز باشد.
این کارشناس تغذیه در خصوص رژیم غذایی کودکان، گفت: معمولًا به کودکان 
که در سن رشد هستند، رژیم کاهش وزن داده نمی شود ولی وقتی میزان مصرف 
غذایی آنها مطابق با نیاز روزانه شأن بر حسب سن و جنس باشد، به طبع به کنترل 

وزن و پیشگیری از چاقی کمک خواهد کرد.
دادخواه افزود: برای دریافت غذایی که متناسب با نیاز کودکان باشد، باید هم 
به سبد خرید و هم به سفره غذایی خانواده توجه شود. مخصوصاً در مورد کودکان 
دبستانی و پیش دبستان که عمده ی مصرف غذایی آنها وابسته به سبد خرید و 

سفره غذایی خانواده است.
وی ادامه داد: جایگزین کردن انواع میوه و سبزی، لبنیات کم چرب و خشکبار 
به جای انواع شیرینی، آبمیوه صنعتی، نوشابه، شکلات و آبنبات، کیک و کلوچه و 
بیسکویت، چیپس، پفک و…، در سبد خرید خانواده، تأثیر بسزایی در پیشگیری و 

کنترل چاقی خواهد داشت.
دادخواه گفت: همچنین تهیه و آماده سازی هوشمندانه غذا برای وعده های 
اصلی )صبحانه، ناهار، شام( روزانه نیز از حائز اهمیت است، به زبان ساده، کاهش 
بار مصرف غذاهای سرخ کرده و چرب، عدم استفاده از قند و شکر در تهیه غذاها، 
کاهش بار و مقدار مصرف برنج ساده و نان سفید و در نهایت استفاده بیشتر از 
سبزی ها، حبوبات در تهیه غذای سفره، از جمله اقدامات مثبت در این زمینه 

است.
وی، نظارت بر وعده ها و میان وعده های غذایی، تنظیم ساعت خواب شبانه و 
میزان فعالیت و تحرک بدنی روزانه کودکان را از گام های بعدی، مؤثر در کنترل وزن 

دانست.
دادخواه به تغذیه کودکان در بحران کرونا و تعطیلی مدارس اشاره کرد و اظهار 
داشت: به واسطه بحران کرونا که مدارس تعطیل شد، متأسفانه کودکان و نوجوانان 
فرصت فعالیت بدنی و بازی های حرکتی در مدرسه و زنگ ورزش را از دست داده 
اند، اما خانواده ها می توانند برای جبران این مسئله تا حدودی با توجه به امکانات 
خود، فرصت هایی را برای این مهم، فراهم نمایند، به عنوان مثال، ساعات بازی 
و فعالیت های نشسته در روز را محدود نمایند. زمانی را به انجام نرمش و حرکات 
ورزشی در منزل اختصاص دهند. در صورت امکان شرایطی را برای دوچرخه 
سواری، اسکیت، بازی با توپ، طناب بازی و…، در پارکینگ یا فضاهای سبز 
نزدیک منزل )در شرایطی که امکان فاصله گذاری اجتماعی باشد( فراهم نمایند 
و در نهایت از فرصت آخر هفته برای پیاده روی، دویدن و کوهنوردی استفاده کنند.

چرا کودکان چاق می شوند

کار  و  می شود  داده  تشخیص  سختی  به  ابتدا  در  کلیه  نارسایی  بیماری 
این مطلب  این عارضه معمولًا بی علامت است. در  زیرا  پیچیده ای است. 
نشانه هایی را به شما می گوییم که در نارسایی کلیوی ممکن است ظاهر 

شوند و اینکه یک پزشک چگونه نارسایی مزمن کلیه را تشخیص می دهد.
نارسایی مزمن کلیه یک فرایند تدریجی است که طی آن کلیه ها عملکرد 
مناسب خود را از دست می دهند. حتماً می دانید که کلیه ها چه اعضای 
از بدن هستند و چه مسئولیت بزرگی در فیلتر کردن خون و دفع  مهمی 
عملکرد  در  کلیه ها  بدانید  است  خوب  دارند.  ادرار  طریق  از  ضایعات 
وقتی  رو،  این  از  دارند.  نقش  نیز  متابولیسم  و  الکترولیت ها  هورمون ها، 
بیماری نارسایی کلیه، پیشرفت کرده و این عضو حساس، کارایی خود را از 
دست می دهد، در صورتی که اقدام درمانی به موقع صورت نگیرد، زندگی و 

سلامت فرد به طور جدی به خطر می افتد.
کار  و  می شود  داده  تشخیص  سختی  به  ابتدا  در  کلیه  نارسایی  بیماری 
این مطلب  این عارضه معمولًا بی علامت است. در  زیرا  پیچیده ای است. 
نشانه هایی را به شما می گوییم که در نارسایی کلیوی ممکن است ظاهر 

شوند و اینکه یک پزشک چگونه نارسایی مزمن کلیه را تشخیص می دهد.
علائم نارسایی مزمن کلیه

نارسایی مزمن کلیه از خیلی از راه ها می تواند خودش را نشان دهد، به این 
دلیل که همانطور که گفتیم عملکردهای زیادی در بدن دارد. آنورکسیا یا 

بی اشتهایی عصبی و بعد از آن تهوع و استفراغ، جزو شایع ترین علامت های 
نارسایی مزمن کلیه هستند. این علائم به دلیل افزایش اوره در خون بروز 
می کنند. متاسفانه، این حالت ها حتی بعد از درمان نیز می توانند ادامه پیدا 
کرده و ریسک سوء تغذیه را افزایش دهند. افزایش فشارخون، خستگی و 
مشکل در خوابیدن نیز از دیگر علائم نارسایی مزمن کلیه هستند. وقتی 
کلیه ها به درستی کار نمی کنند، احتباس آب در بدن روی می دهد و سبب 

تنگی نفس، تورم پاها و درد در قفسه سینه خواهد شد.
به هم خوردن تعادل الکترولیت ها

به هم خوردن تعادل الکترولیت ها در بدن معمولًا زمانی رخ می دهد که 
کلیه ها در حال حاضر نسبتاً آسیب دیده اند. الکترولیت هایی که اغلب تحت 
تأثیر قرار می گیرند، سدیم، بی کربنات سدیم و پتاسیم هستند. پتاسیم در 
ریتم قلب می شود. بی کربنات  به اختلالاتی در  و منجر  بالا می رود  خون 
اسیدوز  است.  ضروری  بدن  داخلی  اسیدیته ی  سطح  تنظیم  برای  سدیم 
متابولیک زمانی روی می دهد که نارسایی مزمن کلیه، گسترش پیدا کرده 

است.
علائم قلبی و عروقی نارسایی مزمن کلیه

و  قلبی  بیماری های  با  مشابهی  ریسک فاکتورهای  دارای  کلیه  نارسایی 
عروقی است: افزایش سن، سیگار کشیدن و دیس لیپیدمی. سطح بالای 
اوره در خون موجب تسریع فرایند تصلب شرایین می شود. یعنی تشکیل 

پلاک های کلسترول در رگ های خونی مانع این می شود که خون کافی در 
رگ جریان داشته باشد. بنابراین احتمال بیماری ایسکمی قلب و نارسایی 

قلبی و دیگر مشکلات افزایش پیدا می کند.
ناهنجاری های هماتولوژیکی

واقع،  در  است.  هماتولوژیکی  ناهنجاری  اولیه ی  علائم  از  یکی  آنمی 
این اختلال، با پیشرفت نارسایی مزمن کلیه، تشدید می شود. ناهنجاری 
هماتولوژیکی توسط کمبود اریتروپوئیتین ایجاد می شود که ماده ای سنتز 

شده در کلیه هاست که تشکیل گلبول های قرمز خون را افزایش می دهد.
اختلالات استخوانی عضلانی به دلیل نارسایی مزمن کلیه

اوستئودیستروفی کلیوی به همه ی علائم استخوانی به عنوان عارضه ی 
ثانویه ی بیماری کلیوی گفته می شود. دفرمه شدن برخی از استخوان ها، 
مثلًا انگشتان دست و افزایش احتمال شکستگی استخوان، در این حالت 
شایع اند. ضمناً، درد بافت استخوان در بیشتر بیمارانی که این عارضه را 

دارند دیده می شود.
تغییرات هورمونی

نارسایی مزمن کلیه سبب تغییراتی در هورمون های جنسی هم در زنان و 
هم در مردان می شود. زنان معمولًا دچار تغییراتی در سیکل قاعدگی خود 
می شوند و مردان نیز ممکن است دچار اختلال نعوظ و کاهش تعداد اسپرم 

شوند.
مشکلات پوستی

نارسایی مزمن کلیه منجر به تغییراتی در پوست نیز می شود. در واقع، این 
علائم در نتیجه ی درمان همودیالیز بروز می کنند. مثلًا ممکن است خارش 
پوست، خشکی پوست و تغییراتی در مو ظاهر شود. آنمی یا کم خونی نیز 

سبب رنگ پریدگی پوست خواهد شد.
تشخیص نارسایی مزمن کلیه

بیماری پیشرفت کرده  این  بروز می کنند که  نارسایی کلیه زمانی  علائم 
علائم  تشخیص  برای  آزمایشات  سری  یک  که  است  مهم  بنابراین  است. 
اولیه ی نارسایی کلیه صورت بگیرد. پزشک پیش از هر چیز یک آزمایش 
خون از شما می گیرد تا سطح کراتین و اوره خون تان مشخص شود. زیرا این 

دو شاخص، نشان دهنده ی عملکرد کلیه اند.
تست های تصویری مانند سونوگرافی یا ام آر آی نیز می توانند به تکمیل 
تشخیص پزشک کمک کنند. در شرایط نارسایی کلیه، معمولًا سایز کلیه ها 
کاهش می یابد و همچنین از مقدار ادرار تولید شده نیز کاسته خواهد شد. 
پزشک می تواند بواسطه ی تست های تصویری، این اطلاعات را ثبت نماید.

یک بیماری پیچیده
نارسایی مزمن کلیه یک بیماری پیچیده است که باید هر چه زودتر و موثرتر 
تحت درمان قرار بگیرد. معمولًا همودیالیز، یکی از گزینه های درمانی پیش 
روست اما باید یادتان باشد که این شیوه ی درمانی بر خیلی از جنبه های 
بدن اثر می گذارد. سیگار کشیدن، ریسک ِ قرار گرفتن در معرض نارسایی 
کلیه و البته بیماری قلبی و عروقی را افزایش می دهد. به همین دلیل خیلی 
مهم است که اگر سیگاری هستید، این عادت ناسالم را زودتر ترک کنید.  
پزشک متخصص تان  به دستورات  باید  کلیه شما  نارسایی  درمان  روند  در 
عمل کرده و تمام مراقبت های لازم را به عمل آورید. زیرا کیفیت زندگی شما 
بستگی به این شاخص ها و تغییراتی در رژیم غذایی و سبک زندگی تان دارد.

در نارسایی های کلیوی چه اتفاقی برای بدنتان می افتد؟

عارضه ای دیگر از کرونا؛علائم و تشخیص نارسایی مزمن کلیه

ارتباط بین کووید ۱9 و سندروم قلب 
شکسته چیست؟

استرس و اضطراب مرتبط با کووید 19، ممکن است احتمال بروز سندروم 
قلب شکسته، که می تواند علائمی شبیه حمله قلبی نشان دهد، را بالا ببرد.

علاوه بر شروع علائم بیماری تنفسی در برخی افراد، کووید 19 ممکن است 
در افراد سالم، دیابت ایجاد کند که احتمال بیماری قلبی را افزایش می دهد 
و در کودکان موجب گسترش التهاب آسیب زننده به ارگان های بدن شود و 
اکنون، در یک مطالعه در جولای 2020، محققان افزایش در احتمال بروز 
یک بیماری دیگر مرتبط با استرس کووید 19 را گزارش دادند: سندروم قلب 

شکسته.
سندروم قلب شکسته چیست؟

قلب شکسته می تواند با موسیقی و رمان عاشقانه و فیلم های رمانتیک 
تجربه شود، اما سندروم قلب شکسته، که با نام های کاردیومیوپاتی تاکوتسوبو 
یا کاردیومیوپاتی ناشی از استرس نیز شناخته می شود، یک بیماری فیزیکی 
واقعی است که در زمان بروز یک اتفاق آسیب زننده، رخ می دهد و باعث 

ضعیف شدن عضلات قلب شما می گردد.
این اتفاق می تواند احساسی باشد، مانند مرگ یکی از عزیزان، طلاق و یا از 
دست دادن شغل. و یا می تواند شامل استرس فیزیکی باشد مانند استرس 
به علت بیماری یا حمله آسم. حتی یک شوک خوب مانند برنده شدن در 
قرعه کشی نیز می تواند باعث سندروم قلب شکسته شود. برخی داروها نیز 
ممکن است سبب بروز علائم این سندروم شوند مانند: اپی نفرین، دارویی که 
برای واکنش های شدید آلرژیک یا حمله آسم استفاده می شود، که می توانند 

باعث افزایش آدرنالین شوند.
علائم سندروم قلب شکسته می تواند شامل:

· درد قفسه سینه
· تنگی نفس

· ضربان نامنظم قلب
· غش کردن

· کاهش فشارخون
· تهوع

این علائم معمولًا خیلی زود پس از اتفاق، خود را نشان می دهند. سندروم 
قلب شکسته مانند حمله قلبی دیده و احساس می شود.

ارتباط بین سندروم قلب شکسته و کووید 19 چیست؟
محققان، افرادی را که در طی همه گیری کرونا )بین 1 مارس تا 30 آوریل( 
مبتلا به سندروم قلب شکسته تشخیص داده شده بودند را با کسانی که در سه 
نقطه دیگر، از قبل از همه گیری، به این بیماری دچار شدند، مقایسه کردند. 
افراد بیشتری در دوران کروناویروس، با سندروم قلب شکسته شناسایی شدند.
هیچ یک از افرادی که در طی همه گیری به سندروم قلب شکسته مبتلا شده 
بودند، مبتلا به کووید 19 نبودند، که نشان می دهد این فشار روانی است که 

باعث افزایش ابتلا به این سندروم می شود نه خود ویروس.
چه چیزی محرک افزایش سندروم قلب شکسته است؟

شکسته  قلب  سندروم  بیماری  به  همه گیری  طی  در  موقتاً  که  افرادی 
مبتلا هستند، در مقایسه با همتایان خود که قبل از کووید 19 با این سندرم 
تشخیص داده شده بودند، به مدت هشت روز در مقابل چهار یا پنج روز، بیشتر 
در بیمارستان ها بستری شدند. استرس اقتصادی-اجتماعی-روانی ناشی از 
همه گیری، منجر به افزایش سندرم قلب شکسته یا استرس کاردیومیوپاتی 

شده است.
استرس و اندوه، خطر سندروم قلب شکسته را افزایش می دهند

همه گیری کووید 19، یک عامل استرس زای مداوم است و تعجبی ندارد که 
با افزایش حوادث قلبی که به استرس حساس هستند، مرتبط است. این مقاله 
نشان می دهد که یک عامل استرس زای مزمن مانند همه گیری می تواند باعث 

ایجاد حوادث متعدد سندرم قلب شکسته شود.
چه کسانی در معرض سندروم قلب شکسته قرار دارند؟

زن ها با احتمال بیشتری نسبت به مردان، این را بیماری تجربه می کنند. 
بیشتر افراد دچار سندروم قلب شکسته، هیچ فاکتور خطر مرسوم بیماری های 
قلبی، مانند فشارخون بالا، دیابت یا چاقی، را ندارند. در حالی که این بیماری 
می تواند موقتاً عضله قلب را ناکارآمد کند، اما مرگ بر اثر ابتلا به این سندروم 
نیز، نادر است. این بیماری به طور معمول، قابل درمان بوده و بهبودی کامل 

می تواند طی چند هفته حاصل شود.
هیچ یک از افرادی که در طی همه گیری به سندروم قلب شکسته مبتلا شده 
بودند، مبتلا به کووید 19 نبودند، که نشان می دهد این فشار روانی است که 

باعث افزایش ابتلا به این سندروم می شود نه خود ویروس
سندروم قلب شکسته در مقایسه با حمله قلبی

سندروم قلب شکسته، مانند حمله قلبی احساس می شود. با این وجود، 
ماهیچه قلب در بیشتر موارد بهبود پیدا می کند، به طور دقیق آنچه باعث این 
سندروم می شود، کاملًا ناشناخته است؛ اما محققان گمان می کنند برخی 
هورمون ها که در هنگام استرس ترشح می شوند، می توانند به طور موقت مانع 

از توانایی قلب برای پمپاژ خون در بدن شوند.
داده می شود.  قلبی تشخیص  رد حمله  با  اغلب  قلب شکسته  سندروم 
پزشک شما ممکن است EKG یا الکتروکاردیوگرام را برای اندازه گیری فعالیت 
الکتریکی قلب و همچنین سایر آزمایشات تصویربرداری قلب را تجویز کنند. 
همچنین معاینه فیزیکی و آزمایش خون برای بررسی موادی که در هنگام 
انجام می شود. در  آزاد می شوند،  یا فشارخون در خون  آسیب دیدن قلب 
سندروم قلب شکسته، میزان این مواد بالاتر از حد طبیعی است اما بیش از 

آنچه در طی حمله قلبی آزاد می شود، نیست.
تشخیص سندروم قلب شکسته از حمله قلبی در خانه غیرممکن است. اگر 
دچار استرس های عاطفی هستید و این علائم را تجربه می کنید، به پزشک 
مراجعه نمایید. این یک بیماری خوش خیم و بی خطر نیست. داروها و نظارت 
از نزدیک می توانند به درمان برخی از علائم مرتبط با سندروم قلب شکسته 

کمک کنند.
چگونه خطر ابتلا به سندروم قلب شکسته را کاهش دهیم؟

اگرچه برخی استرس ها، به ویژه در دوران همه گیری، اجتناب ناپذیر است، 
شما می توانید گام هایی برای تغییر در چگونگی کنار آمدن با آن، که برای 
سلامتی تان مفید است، بردارید. متخصصان پیشنهاد می کنند، بدنتان را با 
انجام ورزش، تعلیم دهید. از ذهنتان با مدیتیشن، تکنیک های تنفس و آرامش 

مواظبت کنید و معنویات را در زندگی تان افزایش دهید.
کارهایی که به شما آرامش می دهند را پیدا کنید و هر روز انجام دهید، این 
کار می تواند به سادگی یک تنفس عمیق، پیاده روی یا گوش دادن به یک 
موسیقی ملایم باشد. اگر سابقه افسردگی یا اضطراب دارید یا در افکارتان غرق 

می شوید، با یک پزشک یا درمانگر صحبت کنید.
رفتاردرمانی شناختی، یک دوره درمانی کوتاه مدت که به شما یاد می دهد 
که چگونه نحوه واکنش در برابر استرس را تغییر دهید، نیز می تواند مؤثر باشد.
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 فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان قم 
گفت: 6 هزار و 500 بسته کمک معیشتی در 
قالب آخرین مرحله از رزمایش بزرگ مواسات و 
همدلی ویژه ماه های محرم و صفر در مصلای 

قدس شهر قم توزیع شد. 
در  پنجشنبه  عصر  جعفری  امیر  سرهنگ 
با  گفت وگو  در  رزمایش  این  برگزاری  حاشیه 
حوزه   32 تلاش  با  داشت:  اظهار  خبرنگاران 
بسیج شهرستان قم تعداد پنج هزار بسته کمک 

معیشتی در قالب رزمایش مذکور توزیع شد.
وی گفت: همچنین تعداد یک هزار و 500 
امام  سپاه  سوی  از  معیشتی  کمک  بسته 
علی ابن ابیطالب)ع( استان قم در این رزمایش 
بین محرومان توزیع شد که در مجموع تعداد 
بسته های کمک معیشتی اهدایی به 6 هزار و 

500 بسته می رسد.
های  بخش  در  نیازمندان  اینکه  بیان  با  وی 
گوناگون در محله های مختلف قم، توسط بسیج 
شناسایی شده اند، بیان کرد: علاوه بر بسته 
های معیشتی مذکور، در زمینه های دیگر نیز 
مانند توزیع غذای گرم به افراد نیازمند کمک 

می شود.
جعفری با اشاره به مشارکت تمامی رده های 
بسیج شهرستان قم در این رزمایش گفت: این 
برنامه، سومین مرحله از رزمایش مذکور است که 
به صورت متمرکز انجام می شود، ضمن آن که 
توسط بسیج محلات، به صورت جداگانه و در 
سطح محلی نیز کمک های مومنانه دیگر انجام 

می شود.
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان قم 
خاطرنشان کرد: عمل به فرامین و منویات رهبر 
های  فعالیت  تمامی  سرلوحه  انقلاب  معظم 

بسیج قرار دارد.
در  کرونا  ویروس  ابتدای شیوع  از  افزود:  وی 
به  نسبت  به صورت گسترده،  مرحله  چندین 
توزیع بسته های معیشتی و کمک مومنانه و 
اهدای آنان به قشرهای کم درآمد جامعه که از 

رزمایش  قالب  در  اند،  شده  شناسایی  قبل 
مواسات و همدلی اقدام کرده ایم.

کمک  بسته  هزاران  توزیع  از  همچنین  وی 
معیشتی توسط رده های بسیج به صورت جزیی 
و در مرحله های متعدد خبر داد و گفت: بسیج، 
خدمت رسانی به قشر آسیب پذیر جامعه را از 
وظیفه های خود می داند و حمایت از نیازمندان 
مشکلات  رفع  و  کرونا  بیماری  پایان  تا  را، 

اقتصادی ادامه خواهد داد.
فرماندار قم: 

کمک های مومنانه، انسجام میان مردم 
ایجاد می کند

 فرماندار قم نیز در حاشیه این مراسم  با اشاره 
به تاثیرات کمک های مومنانه گفت: این مساله 
انسجام، برادری، وحدت و یگانگی میان مردم 
شکست  هم  امر  این  مفهوم  و  می کند  ایجاد 

دشمن است. 
که  سرمایه ای  تمام  افزود:  حیدری  مرتضی 
دشمن گذاشت و تلاش کرد بین مردم و نظام 
به  تبدیل  که  می بینیم  کند،  ایجاد  اختلاف 
یک فرصت شد و این فرصت خاری در چشم 
دشمنان شده است و امیدواریم این حرکت ها 

روزبه روز وسیع تر و گسترده تر شود.
وی ، در رابطه با برگزاری این رزمایش ها اظهار 
داشت: هنگامی که انسان در این رزمایش ها 

حرکت های  تداعی کننده  می یابد،  حضور 
مومنانه در ابتدای انقلاب اسلامی است.

وی با بیان این که الحمدالله امروز مردم ایران به 
پیشرفت های بزرگی نائل آمده اند، افزود: بسیج 
توانسته است، سازماندهی مناسبت تری نسبت 
به ابتدای انقلاب ایجاد کند و در بازدید امروز، 
قدرت  آمد،  می  چشم  به  که  مسائلی  از  یکی 
سازماندهی و ساماندهی محلات توسط بسیج 

است.
با  که  وگویی  گفت  در  داد:  ادامه  حیدری 
مسئولان پایگاه های بسیج داشتیم، مشخص 
است که به طور کامل بر مسائل اشراف دارند 
و محله و مشکلات آن را شناسایی کرده اند، به 
ویژه در این شرایط از یک طرف افراد نیازمند و از 
سوی دیگر اشخاص نیکوکاران را شناسایی کرده 
اند و این مساله توسط خود مردم مدیریت و به 

محرومان رسیدگی می شود.
وی در بخش دیگر سخنان خود، با تاکید بر 
همه  توسط  بهداشتی  شیوه نامه های  رعایت 
افراد جامعه گفت: هر کس دستورالعمل های 
بهداشتی را رعایت نکند، گرفتار می شود؛ از 
این رو لازم است؛ همه مردم »خودمراقبتی ها« را 
در حد بالا انجام دهند و به توصیه های بهداشتی 
از جمله استفاده از »ماسک« و »عدم تشکیل 

اجتماعات« توجه کنند.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم :

توقف اتوبوس های عبوری در ۷۲ تن 
ممنوع است

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از راه اندازی کامل پارکسوار 
72 تن خبر داد و گفت: اتوبوس های عبوری برای مسافر سوار کردن حق توقف در 

میدان 72 تن را ندارند.
رضا پوریافر با اشاره به آخرین وضعیت ساماندهی میدان 72 تن، اظهار داشت: 
عمر مشکلات میدان 72 تن پنجاه ساله بوده و تنها مشکل مربوط به پایانه ها نیست.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم با بیان اینکه مردم دوست 
دارند از نزدیک ترین محل و از بهترین وسیله نقلیه به ویژه از میدان 72 تن استفاده 
کنند، یادآور شد: از سوی دیگر سازمان هم وظیفه حمایت از وسایل نقلیه عمومی 
برون شهری را داشته که حق آن ها توسط خودروهای عبوری ضایع نشود. پوریافر در 
خصوص ساماندهی اتوبوس های مقابل سوهانی ها، عنوان کرد: طبق مصوباتی از 
شورای ترافیک استان، این سازمان موظف شده که امکانات را برای ایجاد پارک سوار 
آماده کند که اتوبوس ها ساماندهی شود. وی با تأکید بر اینکه سال گذشته سکو 
سازی، فضای سبز، نصب دوربین، کانکس، استقرار دو شرکت حمل ونقل 600 
میلیون هزینه داشته است، ابراز کرد: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده اتوبوس ها 
در خط قم-تهران نیز مانند خط درون شهری طبق بازه زمان بندی مثلًا هر یک ربع 
به نوبت قرار بگیرند و حتی اگر ازلحاظ مسافر به حدنصاب نرسد باید حرکت کرده 
و جای خود را به اتوبوس بعدی بدهد. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم به نحوه همکاری سازمان پایانه ها و سازمان حمل ونقل جاده ای برای 
ساماندهی 72تن اشاره و تصریح کرد: بخش پشتیبانی و زیرساخت ها با سازمان 
پایانه ها بوده اما بخش مدیریت نرم افزاری آن با سازمان حمل ونقل جاده ای است. 
پوریافر عدم توقف اتوبوس های گذری را در میدان 72 تن تذکر داد و تصریح کرد: 
پلیس راهور از طریق دوربین های مداربسته شهرداری، به جاده ها لینک شده و 
بدون حضور فیزیکی در برابر راننده متخلف، جریمه ها را ثبت می کند، همچنین از 
تقاطع شاه جمال بنر نصب شده که هیچ اتوبوسی حق ورود به میدان را ندارد. وی 
خاطرنشان کرد: شرکت مستقر در 72 تن  تعهد داده که بهترین اتوبوس ها را برای 
مسیر قم-تهران به کار گرفته تا با زمان بندی مناسب تردد کنند و سازمان راهداری 
متولی کنترل این مسئله است. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری 
قم عنوان کرد: از چند روز گذشته این مسئله به صورت جدی پیگیری شده و درصدد 
تحقق آن هستیم، همچنین کمیسیون بین راهی استان مهلت سه ماهه داده که این 
طرح به صورت آزمایشی انجام شده که از روزهای گذشته شروع و اگر عملکرد و بازده 

خوبی داشته باشد این طرح ادامه پیدا خواهد کرد.
 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم هشدارداد

پردیسان شکننده مقابل سیلاب 
مدیر منطقه هشت شهرداری قم با اشاره به وضعیت شکننده پردیسان در مقابل 
سیلاب بر لزوم احداث کانال به منظور مدیریت سیلاب در پردیسان توسط استانداری 

تاکید کرد.
محمد رمضانی با اشاره به وضعیت آسیب پذیر پردیسان در مقابل سیلاب، اظهار 
داشت: بارها در جلسات مدیریت بحران استان بر این موضوع تاکید کرده ایم، با تغییر 
الگوی بارش در سال های گذشته پردیسان در مقابل سیلاب بسیار آسیب پذیر است.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم با اشاره به اینکه سیلی که اردیبهشت امسال 
آمد در نتیجه تنها 45 دقیقه بارندگی بود، افزود: اگر شهر قم به سمت ترسالی و 
سال های پربارش برود وضعیت پردیسان در این زمینه بسیار شکننده خواهد بود. 
رمضانی با اشاره به تلاش شهرداری برای پیشگیری از ورود سیلاب به محدوده شهر 
پردیسان، تاکید کرد: یک خاکریز خاکی بالای بلوار امامت ایجاد کرده ایم که می تواند 
تا حدودی این روان آب ها را کنترل کند اما اگر حجم آب زیاد باشد و سیلاب جاری 
شود از این خاکریز هم عبور خواهد کرد و فاجعه ایجاد می شود. وی از سست شدن 
زیرسازی های ریل راه آهن به دلیل همین بارندگی ها خبر داد و افزود: وقوع سیلاب 
ممکن است ریل راه آهن را هم از جا بکند و اگر قطاری در این حین دچار سانحه شود 

احتمال آتش سوزی و وقوع فاجعه دیگری نیز وجود دارد.
احداث کانال برای مدیریت سیلاب  ضروری است

مدیر منطقه هشت شهرداری قم بر ضرورت احداث کانال در پردیسان برای کنترل 
سیلاب تاکید کرد و گفت: کانال فعلی موجود در پردیسان برای مدیریت سیلاب هایی 
که به شهر هجوم می آورند کافی نیست و راه  و شهرسازی باید نسبت به احداث کانال 
دیگری اقدام کند. رمضانی با اشاره به طرح اولیه این کانال، اظهار داشت: کانالی 
به طول هفت کیلومتر باید در پردیسان احداث شود که از کنار ریل قطار به صورت 
قطری و  از کنار شهرک دانشگاهی و دانشگاه حضرت معصومه)س( قوسی عبور کرده 
و وارد رودخانه شود. وی با بیان اینکه احداث این کانال مشکل سیل پردیسان و حتی 
آبگرفتگی های جزئی را حل، خواهد کرد، افزود: برآورد قبلی هزینه احداث این کانال 
طبق قیمت قبل 9 میلیارد تومان بوده، از آن جایی که خارج محدوده شهری است 

شهرداری نمی تواند به آن بودجه ای اختصاص دهد و استانداری باید آن را اجرا کند.
 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

جمع آوری موتورسیکلت های خارج از 
پارکینگ  در هسته مرکزی شهر

جمع آوری  از  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  مدیرعامل 
موتورسیکلت های خارج از پارکینگ های هسته مرکزی شهر خبر داد و گفت: این 

طرح با هماهنگی قوه قضاییه، پلیس راهور و نیروی انتظامی اجرایی می شود.
ساماندهی  نیاز  و  قم  شهر  در  موتورسیکلت  تردد  حجم  توجه  با  نیک  علی 
پارک  شهر  مرکزی  هسته  مشکلات  از  یکی  داشت:  اظهار  موتورسیکلت ها، 

موتورسیکلت ها در پیاده روها و در خیابان های منتهی به حرم است.
برای  مردمی  مطالبه  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  مدیرعامل 
ساماندهی پیاده روها و جلوگیری از تردد موتورسیکلت ها را یکی از دغدغه های 
شهرداری دانست و افزود: با توجه به اجرای پیاده راه های اطراف حرم و آرام سازی 
خیابان ارم و خیابان انقلاب ساخت پارکینگ موتورسیکلت در دستور کار قرارگرفته 
است. نیک از آغاز طرح جمع آوری موتورسیکلت ها خبر داد و تصریح کرد: 11 
نقطه در اطراف حرم برای پارک موتورسیکلت ها در نظر گرفته شده و در صورت 
پارک خارج از این مکان ها موتورسیکلت ها جمع آوری می شود. وی اجرای طرح 
جمع آوری موتورسیکلت های پارک شده در خیابان و پیاده روها را تشریح و تأکید 
کرد: این طرح با هماهنگی قوه قضاییه، پلیس راهور و نیروی انتظامی اجرایی 
شده و موتورسیکلت ها به پارکینگ منتقل می شوند. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری قم ادامه داد: موتورسوارهای جمع آوری شده به پارک سوار جنوبی 
منتقل شده و شهروندان با پرداخت جریمه مقرر می توانند وسیله نقلیه خود را تحویل 
گرفته و در صورت تکرار پارک در خارج از محدودهای مشخص شده موتورسیکلت به 
پارکینگ های خارج از شهر منتقل می شود. نیک یادآور شد: این طرح برای سهولت 
رفت وآمد عابران پیاده اجرایی شده و از سرقت موتورسیکلت ها جلوگیری کرده و 

سیما و منظر هسته مرکزی شهر را بهبود می بخشد.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم:

فعالیت بیش از ۴۵فروشگاه ریحان در قم
معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: شهرداری برای ایجاد بازارچه های 
عرضه مستقیم محصولات با نظارت سازمان صمت آمادگی دارد. سید امیرسامع با 
اشاره به ماده قانونی وظیفه شهرداری ها در کمک به اشتغالات شهری اظهار داشت: 
ایجاد مکانی برای عرضه به خصوص برای کسانی که خوداشتغال هستند یا تولیدات 
خانگی دارند، موضوع بسیار مهمی است. معاون خدمات شهری شهرداری قم با 
اشاره به فعالیت سایر متولیان این موضوع افزود: ما مواد قانونی بسیاری داریم که 
دوستان ما در وزارت صمت متولی این موضوع هستند که باید خدمات ارزانی از 
جمله مکانی برای عرضه برای این عزیزان فراهم بکنند، اتحادیه ها، اصناف و دوستان 
ما در بازرگانی هم در این موضوع کار میکنند و اقدامات شهرداری ها در این راستا 

یکی از ده ها ماده قانونی است که می تواند به خوداشتغالی شهروندان کمک کند.

مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

مسیر رودخانه باید از سیسم ترافیکی 
خارج شود

مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با توجه به 
افق کوتاه مدت  مسیر رودخانه تا سال 1402 به همین شکل مورداستفاده قرارگرفته 
و در افق میان مدت که تا سال 1407 است کم کم باید از سیسم ترافیکی خارج شود.
حامد خسروی با اشاره به اهمیت اجرای تقاطع خیابان امام خمینی)ره( و کیوانفر 
بر اساس خروجی های نرم افزار شبیه ساز ترافیکی، اظهار داشت: بر اساس پیش بینی 
این نرم افزار به زودی در این تقاطع یک گره ترافیکی شدیدی به وجود می آید و تأخیر 
در اجرای این پروژه علاوه بر خسارت های مالی که با افزایش قیمت ها به شهرداری 

وارد می شود گره ترافیکی این منطقه را نیز پیچیده تر می کند.
مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم دیگر نقاط بحرانی 
قم را نام برد و ادامه داد: تونل امام موسی صدر، جاده اراک، محور غدیر و میدان 
ولی عصر)عج( و همچنین تقاطع خیابان امام کیوانفر از نقاط بحرانی شهر قم در 
چند سال آینده خواهد بود که امروز باید برای رفع گره های ترافیکی آن تدابیر لازم 
اندیشیده شود. خسروی یکی از چالش های طرح تفصیلی شهر قم را رودخانه 
قم دانست و خاطرنشان کرد: در طرح تفصیلی معابر رودخانه پیش بینی نشده 

درحالی که امروز نقش ترافیکی مهمی را در سطح شهر قم اجرا می کند.
وی نظر مشاور درباره نقش ترافیکی رودخانه را موردتوجه قرارداد و ابراز کرد: یکی 
از داده های مهم این نرم افزار این بوده که با بستن رودخانه هیچ تغییری در ترافیک 
شهر نداشته و بر اساس نظر کارشناس با توجه به خطرات تصرف بستر، رودخانه باید 
به کارکرد اصلی خود بازگردد. مدیر بخش مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم ادامه داد: با توجه به افق کوتاه مدت رودخانه تا سال 1402 به همین 
شکل مورداستفاده قرارگرفته و در افق میان مدت که تا سال 1407 است کم کم از 
سیسم ترافیکی خارج شده و به کارکرد اصلی خود بازگشته و محورهای جایگزین آن 
تقویت می شود. خسروی نمونه بازگرداندن رودخانه به کارکرد اصلی خود را پلی در 
سئول کره جنوبی مثال زد و خاطرنشان کرد: بر اساس داده های نرم افزار شبیه ساز 
این رودخانه نیز از مسیر ترافیکی خارج شده و با تقویت فضای سبز به یک مسیر 
به  بازگشت  تبدیل شده است. وی  زیبایی های شهر سئول  از  و یکی  گردشگری 
انسان محوری و کاهش خودرو محوری را یکی از رویکردهای جوامع پیشرفته خواند و 
یادآور شد: برای بازگرداندن رودخانه سئول به بستر اصلی بیش از دو هزار ساعت کار 
تبلیغاتی انجام شد و با تقویت مسیرهای جایگزین و تشویق مردم به عدم استفاده از 

خودروی شخصی علاوه بر کاهش آلودگی هوا رودخانه را نیز احیا کردند.
 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم  هشدارداد:

بازارهای قدیمی قم ایمنی ندارند
مدیرعامل سازمان خدمات ایمنی و آتش نشانی شهرداری قم گفت: برای حفظ 
جان مردم و تامین ایمنی بازارهای سنتی و قدیمی شهر قم نیاز به همراهی کسبه 
داریم.  عباس جعفری با اشاره به وضعیت ایمنی بازارهای قدیمی قم، اظهار داشت: 

وضعیت ایمنی بازارها در شرایط مناسبی نیست و نیاز به همراهی کسبه وجود دارد.
مدیرعامل سازمان خدمات ایمنی و آتش نشانی شهرداری قم افزود: کاری که ما 
باید انجام می دادیم، کاهش زمان رسیدن نیروهای آتش نشانی به محل حادثه است 
که با ساخت ایستگاه های جدید توانسته ایم زمان رسیدن خودمان را به محل حریق 

کاهش بدهیم که در صورت وقوع حادثه با خسارتهای کمتری مواجه باشیم.
جعفری با انتقاد از بی توجهی برخی از کسبه بازارهای قدیمی قم به ویژه بازار کهنه، 
تصریح کرد: بارها نسبت به غیرایمن بودن بازار کهنه تذکرات جدی داده شده است 
اما متاسفانه همراهی از سمت کسبه مشاهده نمی شود و اصرار به ماندن در آن فضا 
می تواند حادثه خلق کند. وی ادامه داد: در شرایط غیر ایمن دپوی چوب و الوار 
میتواند احتمال خطر حریق و حادثه را افزایش بدهد که در مورد بازار کهنه شاهد 
این موضوع هستیم. مدیرعامل سازمان خدمات ایمنی و آتش نشانی شهرداری 
قم تاکید کرد: بارها سازمان های تخصصی آتش نشانی به همراه مجموعه پرسنل 
خدمات شهری از این بازارها بازدید کرده اند و تذکرات لازم داده شده است و در برخی 
موارد حتی پرسنل ما نسبت به جمع آوری ضایعاتی که احتمال حادثه را افزایش می 
داد اقدام کرده اند. جعفری، با تأکید بر اینکه ارتقای ایمنی بازار در مقابل حوادث 
غیرمترقبه از جمله آتش سوزی نیازمند مشارکت همه دستگاه ها و اصناف است، 
گفت: سازمان آتش نشانی قم آمادگی دارد تا مشاوره، خدمات و بازدیدهای دوره ای 
از بازارها را انجام دهد. وی با تأکید بر اینکه متأسفانه بسیاری از واحدهای صنفی از 
حداقل تجهیزات اطفا حریق بی بهره هستند، گفت: بسیاری از کپسول های اطفای 
حریق موجود در واحدهای صنفی نیز به دلیل گذشت تاریخ مصرف و عدم شارژ 

مجدد در عمل موقع حوادث به کار نمی آیند.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

استقرار صنایع باید متناسب با شرایط 
اقلیمی باشد

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: بخشی نگری و نگاه کوتاه مدت 
به مسائل مهمترین علت تخریب محیط زیست بوده و استقرار صنایع در قم باید 

متناسب با شرایط اقلیمی و اکولوژیکی استان باشد. 
سید رضا موسوی مشکینی در دیدار مسؤول سازمان بسیج کارمندان استان قم 
گفت: در سال های اخیر ابلاغ سیاست های کلی محیط زیست از سوی مقام معظم 
رهبری و تصویب قوانین هوای پاک، حفاظت از خاک و مدیریت تالاب ها در پیشبرد 

اهداف زیست محیطی بسیار مؤثر بوده است. 
وی با بیان اینکه سازمان حفاظت محیط زیست برای اجرای درست قوانین و 
سیاست ها در این حوزه نیازمند بهره مندی از تمامی ظرفیت های علمی و عملیاتی 
است، اظهار داشت: طرح »80 میلیون محیط بان« در همین راستا و برای جذب 
مشارکت و همدلی تمامی مردم و مسؤولان برای حفظ و حراست از طبیعت و محیط 
زیست ارائه شده است.  مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه 
محیط زیست مسأله ای ملی و فراجناحی است، خاطرنشان کرد: با استفاده از 
ظرفیت عظیم بسیج به عنوان نهادی برخاسته از بطن مردم و انقلاب اسلامی، می 
توان گام های مثبت و مؤثر بسیاری برای رفع معضلات و چالش های زیست محیطی 
در کشورمان برداریم.  وی غفلت و کم توجهی، بخشی نگری و نگاه کوتاه مدت به 
مسائل اقتصادی و اجتماعی را مهمترین علت آسیب و تخریب محیط زیست دانست 
و گفت: امروز جامعه ایرانی به شدت نیازمند تغییر نگاه مردم و مسؤولان به مسأله 
محیط زیست و تغییر در رفتار فردی و اجتماعی در این حوزه هستیم، به گونه ای که 

هر شخص خود را ملزم به حفظ و حراست از این موهبت های الهی بداند. 
موسوی با بیان اینکه استقرار صنایع در استان قم باید متناسب با شرایط اقلیمی 
و اکولوژیکی استان باشد، حفاظت از محیط زیست را از مهمترین ارکان اقتصاد 
مقاومتی و توسعه پایدار عنوان کرد و افزود: برای تأمین امنیت، سلامت و رفاه مردم 

باید همه تلاش خود را برای دستیابی به محیط زیست پاک و سالم انجام دهیم. 
سرهنگ حسین حسن پور مسؤول سازمان بسیج کارمندان سپاه امام علی ابن 
ابیطالب)ع( نیز در این دیدار ضمن اعلام آمادگی کامل برای اجرای برنامه های 
آموزشی، فرهنگی و عملیاتی در حوزه محیط زیست، بر ضرورت توجه به این مسأله 
از سوی همه مدیران و مسؤولان تأکید کرد و گفت: در کارگروه ویژه ای که به منظور 
رسیدگی به موانع و مشکلات اجرایی استان در سازمان تشکیل شده است، موضوع 

محیط زیست مورد توجه جدی قرار دارد. 

مدیر منطقه شش شهرداری قم:

اجرای عملیات روکش آسفالت بلوار بعثت
مدیر منطقه شش شهرداری قم از اجرای عملیات روکش آسفالت 6 هزار و 500 
مترمربع از بلوار بعثت با بیش از هزار تن آسفالت، به منظور رفاه و آسایش شهروندان 
خبر داد. سید رضا حسینی با تاکید بر اینکه تامین امنیت شهروندان هنگام عبور 
و مرور و ساماندهی وضعیت معابر یکی از مهم ترین وظایف شهرداری ها محسوب 
می شود، گفت: در این راستا عملیات بهسازی و روکش بلوار بعثت با هدف افزایش 

رفاه شهروندان و مناسب سازی محیط شهری اجرایی شده است.

اجتماعی

ایران از صدور شناسنامه برای فرش دستبافت خبرداد   رئیس مرکز ملی فرش 
و گفت: برای پیشگیری از هرگونه تقلب در تولید و صادرات فرش دستبافت صدور 

شناسنامه فرش دستبافت به ویژه برای قرش ابریشم قم در حال پیگیری است. 
نیره رافع عصر روزچهارشنبه در سفر خود به استان و حضور در جلسه با تولیدکنندگان 
و صادرکنندگان فرش دستبافت ابریشم اظهار داشت: فرش دستبافت طی سال های 
اخیر دستخوش مشکلات و چالش هایی از جمله تقلب و کپی برداری بود که مرکز ملی 
فرش ایران در حال حاضر در حال پیگیری برای صدورشناسنامه برای فرش اصیل 

دستبافت ایرانی از جمله فرش ابریشم قم است.
به گفته وی، فرش دستبافت قم و دیگر فرش های اصیل دستبافت کشور باید 
گواهی باید شناسنامه و هویت و هم چنین اصالت داشته باشند در قانون پولشویی 
تبصره ای داریم که باید سامانه ای برای شناسایی فرش وجود داشته باشد مرکز ملی 

فرش ایران با جد پیگیر این امر مهم خواهد بود.
رافع با بیان اینکه صدور شناسنامه برای این فرش اصیل است که به عنوان هویت 
برای تمام فرش های دستبافت و ابریشم کشور در حال پیگیری است خاطرنشان کرد: 
این شناسنامه با هدف پیشگیری از تولید فرش های تقلبی به اسم فرش دستبافت و 

کپی برداری صادر می شود.
 وی اظهار داشت: مرکز ملی فرش ایران پیگیری تشکیل شناسامه ای برای فرش 

دستبافت بوده و و از اقدامات صورت گرفته دراین زمینه حمایت می کند.
پیگیری برای رفع مشکلات زنجیره تامین مواد اولیه 

رئیس مرکز ملی فرش ایران عنوان کرد: از دیگر مشکلاتی که فرش دستبافت 

و تولیدکنندگان در جریان نوسانات ارزی و تحریم با آن روبرو هستند مشکل تهیه 
مواد اولیه است، همچنین در زمینه توزیع و تهیه دستورالعملی برای مقابله با تقلب 
وتخلفات در حوزه فرش دستبافت، تشکیل زنجیره تامین و تولید، توزیع مواد اولیه 
فرش دستبافت و ایجاد تسهیلات مالی شاغلین فرش دستبافت پیگیری هایی صورت 

گرفته است.
تامین اعتبار احداث نمایشگاه دائمی فرش قم

رافع بیان کرد: قرار است تامین اعتبار برای مالی لازم برای احداث نمایشگاه دائمی 
فرش دستبافت برای استان قم؛شیراز و تهیه پلتی فرم برای صدور شناسنامه فرش 
دستبافت وتبلیغات فرش دستبافت اقدامات صورت گیرد هم چنین مقرر گردید 
پیگیری های لازم از سوی اتحادیه های فرش دستبافت و بخش خصوصی در این 

مورد انجام شود .
رئیس مرکز ملی فرش ایران با بیان اینکخ انجمن صنفی کارفرمایان فرش دستبافت 
قم در آینده ای نزدیک با پیگیری این مرکز تشکیل می شود گفت: انجمن صنفی 
کارفرمایان فرش دستبافت قم می تواند در ارتقای جایگاه فرش دستبافت قم؛ رفع 

مشکلات و موانع بر سر تولید و صادرات کمک کند.
از  مرکز  این  حمایتی  اقدامات  به  اشاره  ضمن  ایران  فرش  ملی  مرکز  رئیس 
تولیدکنندگان و شاغلین حوزه فرش افزود: 600 بافنده فرش که تحت پوشش هیچ 
بیمه ای نیستند مقرر شد با پیگیری رئیس جمهور تحت پوشش بیمه روستایی باشند 
و بعد تحت حمایت بیمه تامین اجتماعی قرار گیرند، دولت با توجه به شیوع کرونا و 

مشکلات آن اقدامات و تسهیلات مطلوبی را برای این حوزه در نظر دارد.

رئیس مرکز ملی فرش ایران :

فرش دستبافت و اصیل ابریشم قم هویت دارمی شود

تخریب  حکم  گفت:  استان ها  عالی  شورای  رئیس 
250 هزار ساختمان صادر و قطعی شده، اما بلاتکلیف 
مانده است. علیرضا احمدی  پنجشنبه شب در برنامه 
گفتگوی ویژه خبری شبکه دو سیما گفت: تخریب 
و  ماده 100  این ساختمان ها که حاصل کمیسیون 
اقتصادی  هزینه  است  بوده  جامع  و  تفصیلی  طرح 
دارد و باید برای آن تدبیر شود. وی افزود: کمیسیون 
ماده 100 موجب برخی تبعیض ها شده است، اما اگر 
بخواهیم این ماده را اصلاح کنیم باید قوانین مربوط به 
شهر سازی و بحث پروانه های ساختمانی نیز اصلاح 
شود، زیرا اصلاح ماده 100 به تنهایی تبعات دارد. وی 
گفت: بر این اساس ماده 50 تا 64 طرح جامع مدیریت 
پروانه های ساختمانی  به موضوع  و روستایی  شهری 
پرداخته است که اگر این طرح تصویب شود مسئله 

ماده 100 و دیگر مسائل نیز اصلاح خواهد شد.
عضو شورای اسلامی شهرمقدس قم افزود: بسیاری 

اتفاقات و تخلفاتی که در شورا های اسلامی شهر  از 
و روستا روی می دهد بدلیل وجود خلاء های قانونی 
است. رئیس شورای عالی استان ها با بیان اینکه قوانین 
باید ضمانت اجرایی داشته باشد گفت: برای برخی 
سامانه  افزود:  وی  است.  نشده  انگاری  جرم  قوانین 
ملی ثبت تخلفات را که برخط است برای گزارش های 
مردمی راه اندازی کرده ایم. او گفت: کلیات طرح جامع 
مدیریت شهری و روستایی مجلس شورای اسلامی در 
کمیسیون شورا ها تصویب شده است و بزودی در صحن 

علنی مطرح می شود.
تحقق مدیریت  واحد شهری

 بروکراسی کاهش می دهد
احمدی افزود: شورای عالی استان ها نیز این طرح را 
با همین عنوان، اما با 20 ماده بیشتر از طرح مجلس 
آماده کرده است که اگر طرح مجلس با مشکل روبرو 
اسلامی  شورای  مجلس  به  بررسی  برای  را  آن  شد 

اگر  استان ها گفت:  رئیس شورای عالی  ارائه دهیم. 
مدیریت شهری به طور یکپارچه دست شهرداری ها و 
شورا ها باشد بروکراسی کاهش می یابد و در این زمینه 
با دولت رایزنی هایی انجام داده ایم. وی افزود: اصلاح 
از  دوره  این  به  است  بعید  شورا ها  انتخابات  قانون 
انتخابات برسد. وی گفت: از بُعد منابع انسانی شورا ها 
مدیریت  جامع  طرح  اجرای  امکان  شهرداری ها  و 
شهری و روستایی را در صورت تصویب دارند. احمدی 
پیوست وجود دارد که  این طرح 5 هزار  برای  افزود: 
نشان دهنده مطالعه و کارشناسی گسترده درباره آن 
است. رئیس شورای عالی استان ها گفت: برای تبدیل 
وضعیت و امنیت شغلی کارکنان شهرداری ها نیز در 
پی استفاده از ساز وکار مجلس شورای اسلامی برای 
تصویب قانونی در این زمینه هستیم. وی افزود: ستاد 
احسان، همدلی و مواسات نیز در شورای عالی استان 

برای مقابله با تبعات شیوع کرونا راه اندازی میشود.

رئیس شورای عالی استان ها  اعلام کرد

بلاتکلیفی حکم تخریب ۲۵۰ هزار ساختمان 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان قم  خبرداد

توزیع ۶۵۰۰ بسته کمک معیشتی بین نیازمندان

 معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم گفت: با توجه به اهمیت 
مهارت آموزی و حذف موازی کاری،  برنامه های اوقات فراغت استان برای جوانان به 

مهارت محوری و ساختارمندی تغییر می کند. 
محسن فارسی افزود: طراحی و تدوین هدف گذاری های بلند مدت در حوزه اوقات 
فراغت جوانان استان، ساماندهی و هدف مندی این برنامه ها در اولویت کمیته تخصصی 
اوقات فراغت به عنوان یکی از کمیته های هشت گانه ذیل ستاد ساماندهی امور جوانان 
استان قرار گرفته است. معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم ادامه 
داد: در حال حاضر رویکرد محوری در برنامه های اوقات فراغت سرگرمی، تفریح و برنامه 
های فاقد ساختار و آینده نگری بر اساس نیازهای اساسی جوانان است که این رویکرد 

نیازمند تغییر اساسی است.
وی با تاکید بر لزوم بهره گیری از ظرفیت های علمی و پژوهشی استان برای تدوین 
برنامه بلند برای هدف مند کردن برنامه های اقات فراغت جوانان در استان گفت: نکته 
مهم در زمینه مهارت آموزی جوانان متناسب بودن این آموزش ها با نیازها و ظرفیت های 

استان است.
وی  ادامه داد: علاوه بر نیازهای فنی و صنعتی استان، توجه به نیازها و اولویت های 
جوانان به عنوان محور مهم در برنامه های آموزشی اوقات فراغت مورد تاکید قرار گرفته 

است. فارسی، ادامه داد: آشنایی و تسلط جوانان به مهارت های فنی، خانوادگی و 
اجتماعی به طور قطع موجب ارتقای خودباوری، و اعتماد به نفس جوانان در زندگی می 
شود. وی افزود: هم اکنون نهادهای مختلف فرهنگی، اجتماعی،  آموزشی و امدادی در 
فصل های مختلف سال برنامه هایی برای سنین مختلف برنامه ریزی و اجرا می کنند که 
حذف این موازی کاری ها و استفاده از تمام ظرفیت های موجود در استان توسط این 

کمیته تخصصی و ستاد ساماندهی امور جوانان در دست اقدام است.
معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم ادامه داد: ستاد ساماندهی 
امور جوانان قم به ریاست استاندار مهمترین جلسه در حوزه جوانان است که برنامه های 

کارشناسی کمیته های تخصصی با تصویب در این ستاد لازم الاجرا می شوند.
فارسی افزود: تمام کمیته های تخصصی ذیل ستاد فعالیت های خود را در قم آغاز 
کرده اند که خروجی این کمیته ها در برنامه های کوتاه مدت و میان مدت با استفاده 
از ظرفیت علمی موجود در استان و بهره گیری از تجربه های دستگاه های اجرایی در 

حال انجام است.
وی ادامه داد: تولید محتوا و طرح های کارشناسی توسط این کمیته ها آغاز شده است 
و با توجه به عضویت تمام دستگاه های موثر استان در ستاد ساماندهی جوانان،  یکپارچه 

سازی برنامه های استان در حوزه جوانان محقق می شود.

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم :

برنامه های اوقات فراغت جوانان قم مهارت محور می شود
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سخنگوی شرکت های سرمایه گذار استانی تشریح کرد

جزئیات فروش سهام عدالت به روش 
غیرمستقیم 

سخنگوی شرکت های سرمایه گذار استانی توضیحاتی درباره نحوه فروش 
سهام عدالت و دریافت سود آن در روش غیرمستقیم ارائه داد.

اکبر حیدری سخنگو درباره فروش 60 درصد از سهام عدالت افرادی که روش 
غیر مستقیم را انتخاب کرده اند افزود: فروش به روش غیر مستقیم بر خلاف 
روش مستقیم است به علت اینکه افرادی که روش مستقیم را انتخاب کرده اند 
برای فروش 30 یا 60 درصد سهام خود باید منتظر باشند تا پس از ثبت سفارش 
سود حاصل از این فروش سهام عدالت به حسابشان واریز شود، اما افرادی که 
روش غیر مستقیم را انتخاب کردند پس از اقدام به فروش سهام خود می توانند 

سود را یکجا دریافت کنند.
وی اضافه کرد: افرادی که روش مستقیم را انتخاب کرده اند مجموع سهام 36 
شرکت دولتی حاضر در بازار سرمایه در پرتفویشان ثبت شده، اما برای افرادی 
که روش غیر مستقیم را انتخاب کرده اند فقط سهام شرکت سرمایه گذاری 
استانی که در آن سکونت دارند به ثبت رسیده به همین علت است که در روش 
غیر مستقیم، افراد در فروش سهامشان با مشکلات متعدد اعم از دیرکرد واریز 

مواجه نمی شوند.
سخنگوی شرکت های سرمایه گذار استانی تصریح کرد: یکی از مزایای فروش 
سهام عدالت به روش غیر مستقیم این است که اگر فردی از استان گیلان سهام 
استان خراسان را خریداری کند در اصل سهامی از استان خراسان خارج نشده 

بلکه آن فرد جز سهامداران استان خراسان می شود.
وی گفت: شرکت های سرمایه گذار استانی مجموعه ای از شرکت های سرمایه 
پذیر هستند، خود شرکت های سرمایه پذیر اگر بخواهند در سهامشان تغییر 
ایجاد کنند، می توانند دارایی موجود در پرتفوی خود را بفروشند یا اضافه کنند، 
در حالی که سهامداران عدالت که روش مدیریت غیر مستقیم را انتخاب کرده 
اند سهم حاصل از سرمایه گذاریشان در شرکت های سرمایه گذاری استانی را 

به فروش می رسانند.

سازمان بنادر و دریانوردی اطلاعیه ای صادر کرد

ادامه تخلیه و بارگیری کالا در بنادر کشور 

سازمان بنادر و دریانوردی در اطلاعیه ای اعلام کرد: تخلیه و بارگیری کالا 
بدون وقفه ادامه دارد.

تلاش های  شکست  به  اشاره  با  اطلاعیه  در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان 
دشمنان برای اخلال در روند تخلیه و بارگیری کالا در بنادر کشور اعلام کرد: 
دشمنان قسم خورده این ملت که سال هاست با اعمال تحریم های یک جانبه، 
نتوانسته اند به اهداف شوم خود برای توقف صادرات و واردات کالا دست یابند، 
چندی است در تلاش برای انجام حملات سایبری و القاء موفقیت آمیز بودن این 

حرکات کور، از طریق عملیات روانی رسانه ای هستند.
سازمان بنادر و دریانوردی در این اطلاعیه افزوده است: به حول و قوه الهی 
بازدارنده  اقدامات  و دریانوردی،  بنادر  با تلاش پرسنل سختکوش سازمان  و 
و مناسبی در قبال سنگ اندازی بیگانگان انجام شده و کلیه ماموریت های 

سازمان بدون وقفه در جریان است.
 در اطلاعیه سازمان بنادر و دریانوردی آمده است: همچنین اقدامات فنی 
خوبی توسط کادر مجرب فناوری اطلاعات این سازمان برای تقویت پایداری 
خدمات برخط در حال انجام است تا روند تخلیه و بارگیری و ورود و خروج کالا از 

کشور، حتی لحظه ای دچار خلل نشود.

کارشناس اقتصادی:

معافیت های ناعادلانه مالیاتی لغو شود
یک کارشناس امور اقتصادی گفت: مجلس شورای اسلامی طرحی را به 
دولت ارائه کند که در آن راه های پرداخت نکردن مالیات به حداقل برسد و برخی 

معافیت های ناعادلانه نیز برداشته شود. 
در  اسلامی  شورای  مجلس  پژوهش های  مرکز  طرح   ، حق شناس  هادی 
خصوص تامین کالای اساسی با اخذ مالیات از تراکنش های مالی و افزایش 
مالیات بر ارزش افزوده را نیازمند بررسی های بیشتر دانست و اظهار داشت: 
این طرح دارای راهکار دقیقی نیست زیرا هر تراکنش مالی ضرورتا درآمد فرد 

را نشان نمی دهد.
وی با تاکید بر اینکه مالیات تعریف مشخصی دارد، خاطرنشان کرد: وصول 
مالیات از جمع یکساله درآمدهای مالی است و نباید به صورت لحظه ای بر 

اساس انجام یک تراکنش محاسبه  شود.
به گفته وی، بسیاری از انتقال وجه ها مربوط به جابجایی پول در میان خانوارها 
است که درآمد نیستند، به همین دلیل جزییات طرح ارائه شده توسط مجلس 

شورای اسلامی نیاز به مطالعات کارشناسی دقیق تری دارد.
این اقتصاددان با بیان اینکه شیوه اخذ مالیات کنونی نیاز به اصلاحاتی دارد، 
اظهار داشت: نرخ مالیات نمی تواند بیش از یک عدد معمولی افزایش پیدا کند، 
زیرا اقشار کم درآمد که اکنون نیز تحت فشار تورم هستند مجبور به پرداخت 

مالیات بیشتری می شوند.
خدمات  و  کالا  بیشتر  مصرف کننده  کم درآمد  دهک های  کرد:  تاکید  وی 
محسوب می شوند که افزایش مالیات بر تراکنش های مالی و ارزش افزوده این 

بخش را با چالش های جدیدی مواجه می کند.
حق شناس با بیان اینکه رقم فرار مالیاتی در ایران عدد بزرگی را نشان می دهد، 
تصریح کرد: مجلس شورای اسلامی طرحی را به دولت ارائه کند که در آن 

راه های پرداخت نکردن مالیات به حداقل برسد. 
 این کارشناس مسائل اقتصادی با تاکید بر اینکه به طور قطع در اقتصاد ایران، 
متناسب با ظرفیت موجود مالیات اخذ نمی شود، گفت: این موضوع شامل 
دریافت دوباره یا بیشتر مالیات از افرادی مانند کارکنان دولت و مشاغل جزء 
نیست که سهم خود را پرداخت می کنند بلکه باید پیگیر بخش قابل توجهی از 
فرارهای مالیاتی شد که از سر جمع در آمدی آنها مالیات وصول نمی شود یا عده 

دیگری که مشمول معافیت های مالیاتی بسیاری می شوند.
وی افزود: مجلس، دولت و سازمان امور مالیاتی با دریافت مالیات به حق از این 

افراد می تواند سبد معیشتی خانوارها را پوشش دهند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

1- رأی شماره 139960330002008490 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002235 مربوط به محسن 
قنبری تبار فرزند تیموردرقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 80/08متر مربع پلاک شماره 
1941/1003 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 338 

صفحه 65)م الف 7779(
2- رأی شماره 139960330002008697 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002677 مربوط به علیرضا 
زارعی فرزند احسان اله  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/83مترمربع پلاک شماره 
1856 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کبری  موسوی خرمی)م 

الف 7780(
کریم  به  مربوط  کلاسه 1398114430002002772  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330002011044  رأی   -3
سعیدی فرد فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 148/36متر مربع پلاک 
شماره فرعی از 1978 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید 

احمد رضوی برقعی و احمد زرندی،ابوالفضل زرندی و جعفر زرندی و حسین کهنوئی)م الف 7781(
5- رأی شماره 139960330002007066 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002012160 مربوط به مرتضی 
احمدی نیازی فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 143/92 متر مربع 
پلاک شماره 1743اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرتضی 

احمدی نیازی )م الف 7784(
رضا  به  مربوط  کلاسه 1394114430001001026  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330002007168  رأی   -6
احمدی نیازی فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 127/90 مترمربع 
پلاک شماره باقیمانده 1764 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

غلامحسین چراغی ثبت دفتر461صفحه167)م الف 7785(
7- رأی شماره 139960330002009796 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001295 مربوط به مجید عارفی 
نژاد فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 96 متر مربع پلاک 2306اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث غریب رضا زند)م الف 7786(
علی  به  مربوط  کلاسه 1398114430002002797  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330002008684  رأی   -8
ابراهیمی فرزند شاه مردان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98/10 مترمربع پلاک 

شماره 2455/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از معصومه و 
عبدالله و اصغرو بتول همگی شهرت زرین اقبال)م الف7787(

9- رأی شماره 139960330002007448 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001798 مربوط به محمدرضا 
ابوالفتحی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60متر مربع پلاک شماره 
898/3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین وحیدی خواه 

ثبت دفتر 35ص 540)م الف 7788(
10- رأی شماره 139960330002009819 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011594 مربوط به محمد 
خادمی فرزند قربانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98 متر مربع پلاک شماره 
فرعی 2380/18 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عبدالعلی زندیه 

خریداری نموده است)م الف 7789(
11- رأی شماره 139960330002009743 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001183 مربوط به صادق 
صادقی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/22 مترمربع پلاک شماره 
2281/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد دارابی و اسدالله 

سعادت زینی ثبت دفتر 79صفحه 52و55)م الف 7792(
به کرم  پرونده کلاسه 1398114430002002450 مربوط  به  12- رأی شماره 139960330002004420 مربوط 
اوجاقی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 102/50 متر مربع پلاک 
شماره 1974 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه مهدی شاکری )م 

الف 7794(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
نوبت اول:99/07/27 
نوبت دوم:99/08/12
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007290 شماره  1-رأی 
1399114430001000873 مربوط به علیرضا حیدری فرزند صورتعلی 
در3/6دانگ مشاع از ششدانگ باب ساختمان به مساحت ششدانگ 252 
متر مربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند قطعی به شماره 33904مورخ 1398/12/15دفترخانه 

70قم)م الف 7782(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007292 شماره  رأی   -2
ابراهیم  فرزند  زمانی  رضا  علی  به  مربوط   1399114430001000874
در2/4دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ252 
متر مربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند قطعی به شماره 33904مورخ 1398/12/15دفترخانه 70قم 

)م الف 7783(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001006190 شماره  رأی   -3
فرزند  بیدگلی  آسمانی  ناصر  به  مربوط   1398114430001002203

مختاردرششدانگ یک باب ساختمان که در آن احداث بنا شده به مساحت 
101/51 متر مربع پلاک شماره 11613اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم  سند قطعی به شماره6502مورخ 1392/12/26دفترخانه 
88 قم و اقرارنامه اصلاحی 50164مورخ 99/5/13دفترخانه 52قم و سهم 

الارث متقاضی)م الف 7790(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330001010612 شماره  رأی   -4
1396114430001000665 مربوط به حسین حبیبی فرزند حبیب در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 49/60 متر مربع پلاک شماره 
11227 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه سید اکبر موسوی مفرد به موجب سند قطعی شماره 

19722مورخ 1355/12/26دفترخانه 14 قم)م الف7791(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001004577 شماره  رأی   -5
ارجعلی  فرزند  ملکی  محمد  به  مربوط   1398114430001001360
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 128 مترمربع پلاک شماره 
11285/203اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری وراث جمشید حیدر زاده و خوشقدم مهدوی صادره در 
دفتر315 صفحه313 از سند قطعی79769مورخ 1391/11/24دفترخانه 

14 قم)م الف 7793(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001006311 شماره  6-رأی 
1398114430001001668 مربوط به اکرم بابائیان فردویی  فرزند حسن 
درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 102/40 مترمربع پلاک شماره 
11395/13اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از سید حسن ساداتی نژاد صادره در دفتر 170 

صفحه 115)م الف 7795(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/07/27
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/08/12
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 نگاه به آمار و مشاهده میدانی آنچه در بخش تولید قم می گذرد نشان از آن دارد 
که با گسترش  نظام مند واحدهای فعال در این بخش می توان فرصت های شغلی 

متعدد و پایداری به وجود آورد و موجب پیشرفت همه جانبه اقتصاد استان شد. 
بخش صنعت قم طی سال های اخیر حرکت رو به رشدی داشته است و اکنون 
این استان درکنار قابلیت های زیارتی و گردشگری به عنوان یک استان صنعتی نیز 
شناخته می شود که محصولات تولیدی آن علاوه بر تامین بازارهای داخلی قابلیت 

عرضه در بازارهای بین المللی را نیز دارد.
در همین رابطه تامین نیروی انسانی یکی از مهمترین نیازهای توسعه واحدهای 
صنعتی و گسترش سطح فعالیت آن هاست که این موضوع موجب فراهم شدن 

فرصت های شغلی متعدد در این بخش مهم اقتصادی می شود.
بر اساس آمار حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی استان قم 
فراتر از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در 
حدود 2هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 57 هزار تن فرصت 
اشتغال ایجادشده است؛ همچنین قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، 
الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری 
اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و 

طغرود است  که هرکدام از آن ها موقعیت ممتازی برای توسعه اشتغال دارد.
برای بررسی بیشتر موضوع و شناخت فرصت های اشتغال موجود در حوزه صنعت 

قم،  خبرنگار ایرنا با شماری از مسئولان اقتصادی استان به گفت وگو پرداخت.
هفت هزار فرصت شغلی جدید در بخش صنعت قم ایجاد شد

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم در این خصوص گفت: هم راستا با 
راهبرد جهش تولید از ابتدای سال جاری تاکنون 6هزار و 872 فرصت شغلی جدید 

در بخش های صنعت، معدن و تجارت این استان ایجاد شده است.
محمود سیجانی بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تعهد استان در 
موضوع ایجاد اشتغال جدید در بخش  صنعت،  معدن و تجارت طی سال جاری، 
فراهم کردن فرصت شغلی برای پنج هزار و 565 تن بود که تاکنون بیش از این 
میزان محقق شده است و این روند برای ایجاد اشتغال هرچه بیشتر تا پایان سال 
ادامه می یابد. وی افزود: پیش بینی حجم سرمایه گذاری در بخش های صنعت،  
معدن و تجارت استان در سال جاری رقمی فراتر از هفت هزار و 550 میلیارد 

ریال است که تاکنون 6هزار و 586 میلیارد ریال آن صورت پذیرفته و این نکته 
این  در  استان  سرمایه گذاری  برنامه  درصدی  از 87  بیش  تحقق  نشان دهنده 
بخش است. وی ادامه داد: بخش صنعت استان قم در سال جهش تولید برای 
تولید کالاهای موردنیاز داخل همچون محصولات پتروشیمی،  مینی بوس ،  وانت،  
ون و اتوبوس، کامیون و کامیونت، الیاف پلی استر، نخ سیستم پنبه ای و ترکیبی 
مصنوعی، یخچال و فریزر، انواع کنتور، انواع پایپوش، انواع موتورسیکلت، انواع 
آجرنسوز و تشک فنری برنامه مشخص دارد که در همه موارد یادشده وضعیت تولید 

تاکنون بیش از میزان پیش بینی بوده است.
سیجانی گفت: حمایت از تولیدکنندگان و حل مشکل های آنان در شرایط کنونی 
که کشور با فشار تحریم های ظالمانه دشمنان مواجه است بیش از هر زمان دیگری 
اهمیت دارد و به همین دلیل ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان با تشکیل 
و تخصیص  تولیدکنندگان  به دنبال حل مسائل پیش روی  جلسات هفتگی، 

اعتبارات موردنیاز آنان در قالب تسهیلات رونق تولید و سایر موارد است.
وی بیان کرد: همچنین در همین رابطه به منظور کاهش تاثیر فشار ناشی از 
تحریم ها رویکرد عملیاتی تامین کالاهای واسطه ای و حلقه های میانی تولید را برای 

خنثی سازی تحریم مواد اولیه و تکمیل زنجیره تولید استان دنبال می کنیم.
موقعیت ممتاز منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان برای گسترش اشتغال

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم نیز با اشاره به افزایش فرصت های 
شغلی در بخش صنعت استان، گفت: 486 نوع محصول در این منطقه تولید 
می شود که چنین تنوعی عامل افزایش فرصت های شغلی و نشان دهنده جایگاه 

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در تحقق راهبرد جهش تولید است.
سید مهدی علیزاده طباطبایی بیان کرد: بر اساس آخرین ارزیابی های صورت 
تنوع  نظر  از  پیاپی  نهمین سال  برای  اقتصادی سلفچگان  ویژه  گرفته منطقه 
محصول و تعداد مصوباتی که از کمیسیون تعیین ارزش افزوده دبیرخانه شورای 
عالی هماهنگی امور مناطق گرفته شده است، رتبه نخست را در بین مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی کشور به دست آورد. وی افزود: کسب رتبه برتر در زمینه تنوع 
محصول و میزان تولید کالا توسط منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان نشان دهنده 

موقعیت ممتاز آن برای سرمایه گذاری و گسترش اشتغال است.
وی ادامه داد: بیشتر فعالیت های اقتصادی جاری در منطقه ویژه اقتصادی 

سلفچگان رویکرد تولیدی دارد و علاقه مندان به سرمایه گذاری در بخش های 
صنعتی و سایر حوزه ها می توانند از معافیت های در نظر گرفته شده برای فعالیت 

در این منطقه بهره مند شوند.
علیزاده طباطبایی با اشاره به جریان داشتن فعالیت  تجاری در منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان نیز گفت: این منطقه دارای مجوز عام است و همه نوع فعالیت 
اعم از تولیدی و تجاری در آن مجاز محسوب می شود، ازاین رو همه نوع فعالیت 

تولیدی، تجاری و خدماتی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان جریان دارد.
وی با اشاره به این که منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان یکی از مهمترین مراکز 
اقتصادی کشور و کانون  جذب سرمایه گذاری است، بیان کرد: با حمایت مسئولان 
متعدد،  ایجاد فرصت های شغلی  بر  تاکنون علاوه  استان  و تلاش صنعتگران 
بسیاری از کالاهای اساسی مورد نیاز مردم باوجود تحریم های ظالمانه در این 

منطقه تولید و به بازار عرضه شده است.
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم، در محدوده ای به وسعت 2000 هکتار در 
185 کیلومتری تهران در سال 1376 به تصویب هیات وزیران رسید. این منطقه، 
به عنوان مهمترین منطقه ویژه اقتصادی که به مرکز سیاسی - اقتصادی کشور 
راه آهن  مجاورت  ابریشم،  جاده  ترانزیت،  جاده های  چهارراه  در  است،  نزدیک 
سراسری و بزرگراه های اصلی شمال، جنوب، شرق و غرب ایران واقع شده است، 
بنابراین برای برقراری ارتباط با اروپا، کشورهای آسیای میانه و خلیج فارس به منظور 
تولید، صادرات و ترانزیت کالا، موقعیتی ممتاز و منحصربه فرد داشته و قادر است 

نقش تعیین کننده ای در اقتصاد کلان کشور ایفا نماید.
تاکنون 153 واحد صنعتی و تجاری در این منطقه پروانه بهره برداری دریافت 
نموده اند که 141 واحد فعال و این رقم نمایان گر فعالیت 92 درصد از واحدهای 

دارای پروانه بهره برداری منطقه است.
هدف گمرکات قم افزایش اشتغال واحدهای تولیدی است

مدیرکل گمرکات قم نیز با اشاره به این که هدف گمرکات قم افزایش اشتغال 
واحدهای تولیدی است، گفت: اتصال گمرکات قم به شبکه ریلی کمک بزرگی به 
فعالان اقتصادی است و موجب می شود تا صادرکنندگان و واردکنندگان استان با 
هزینه کمتر و امنیت بیشتری کالای موردنظر خود را جابه جا کنند و فرصت های 
شغلی متعددی در این بخش ایجاد شود. اسفندیار دریکوندی بیان کرد: با اجرای 
این طرح، قم به مرکزی مهم برای ترانزیت کالا در قلب کشور تبدیل می شود و 
استان های همجوار نیز می توانند از این ظرفیت برای توسعه فعالیت های تجاری 

خود استفاده کنند که موجب افزایش اشتغال در بخش های مختلف می شود.
وی افزود: استفاده از شبکه ریلی در صادرات و واردات کالا، علاوه بر کاهش 
و  می دهد  افزایش  نیز  را  آن  انتقال  سرعت  بار،   حمل  امنیت  افزایش  و  هزینه 

درآمدزایی خوبی نیز برای استان به همراه دارد. 
وی ادامه داد: هدف گمرکات قم تسهیل فرآیندهای اداری برای فعالان اقتصادی 
استان است و در این رابطه حجم گسترده ای از کارها را به صورت الکترونیکی و از 

طریق خوداظهاری، بدون نیاز به مراجعه فیزیکی ایشان انجام می دهیم.
دریکوندی گفت: برای حمایت بیشتر از فعالان اقتصادی و روند توسعه اشتغال 
استان ارسال جهش تولید، تلاش می کنیم با همکاری سایر دستگاه های متولی، 

مجوزهای لازم برای ترخیص کالاها از گمرکات قم در کوتاه ترین زمان صادر شود.
وی بیان کرد: بیشتر کالاهای واردشده به استان،  مواد موردنیاز واحدهای تولیدی 
است، به همین خاطر گمرکات قم نقش موثری در رشد اقتصادی و گسترش حوزه 
تولید و اشتغال استان دارد که با تسهیل فرآیندهای تجاری به دنبال توسعه هرچه 

بیشتر این جایگاه هستیم.
وی ادامه داد: باوجود تحریم های ظالمانه و شیوع ویروس کرونا،  وضعیت صادرات 
و واردات کالاهای موردنیاز مردم به گمرکات استان امیدوارکننده است و این روند با 

استفاده از سامانه های الکترونیکی و تسهیل امور گمرکی،  روزبه روز بهتر می شود.
از ابتدای سالجاری تا پایان شهریورماه باوجود شیوع ویروس کرونا و تاثیرات منفی 
آن در عرصه فعالیت های تجاری، 57 میلیون و 443 هزار دلار کالا به میزان 48هزار 

و 171 تن از گمرکات استان به بازارهای بین المللی صادر شد.

با گسترش  نظام مند واحدهای فعال تولیدی وصنعتی؛

باز شدن درهای اشتغال درقم با گسترش واحدهای تولیدی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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پیشکسوت استقلال گفت: استقلال در سال های اخیر موفق به قهرمانی نشده 
و همه تشنه این هستند تا آبی پوشان به این مهم برسند. 

»شاهرخ بیانی« درباره شرایط استقلال درگفت وگویی حرف زد، او اگرچه نگران 
شرایط آبی پوشان تهرانی است اما امیدواری زیادی دارد این تیم در لیگ بیستم 

ناکامی های گذشته را جبران و به مقام قهرمانی برسد.
استقلال را در لیگ بیستم چطور می بینید؟ 

به طور حتم کار استقلال در لیگ پیش رو کارش آسان نیست اما امیدوارم 
استقلال روزهای درخشانی در پیش ر داشته باشد.

پیش بینی تو چیست، استقلال قهرمان خواهد شد؟ 
وقتی تیمی می خواهد عنوان قهرمانی در لیگ  برتر را به دست آورد باید ابزار 
و امکانات کامل و کافی را در اختیار داشته باشد. به جز این ها باید پشتیبانی و 
حمایت لازم از تیم صورت بگیرد. استقلال در سال های اخیر موفق به قهرمانی 

نشده و همه تشنه این هستند تا آبی پوشان به این مهم برسند.
استقلال در آخرین لحظات سرمربی خودش را انتخاب کرد. 

خب استقلال با اتفاقات و حاشیه هایی روبرو بود و این موضوع باعث شد تا 
انتخاب مربی اش به تاخیر بیفتد و زمان زیادی از دست رفت. حالا باید منتظر ماند 

و دید استقلال برای شروع لیگ برتر چقدر به آمادگی می رسد.
محمود فکری می تواند استقلال را به روزهای خوب برساند؟ 

یکی از شاخصه های مثبتی که محمود فکری برای هدایت استقلال دارد این 
است که سال ها در استقلال بازی کرده و بازوبند کاپیتانی این تیم را بر دستان 
خود بسته و به خوبی از شرایط استقلال آگاه است. به جز او افراد دیگری در کادر 

فنی اش هستند که همه استقلالی بوده اند و این می تواند مایه امیدواری باشد.
او به خوبی می داند انتظارات زیادی از وی وجود دارد؟ 

نه تنها محمود فکری بلکه هر فرد دیگری نیز می آمد با چنین شرایطی روبرو 
می شد. استقلال در فصلی که گذشت مدعی تصاحب جام بود اما برخی از 
اتفاقات در راه موفقیت این تیم مانع ایجاد کرد و اجازه نداد تا به آنچه می خواست و 

لیاقتش را داشت برسد. حالا همه چشم انتظار موفقیت استقلال هستند.
این احتمال وجود دارد هواداران استقلال طاقت کمی نسبت به حضور 

مربیگری محمود فکری در استقلال داشته باشند؟ 

هواداران استقلال باید در این روزها بدانند در حال حاضر سرمربی تیم آنها 
فکری است و باید از او حمایت کنند تا در استقلال موفق باشد. متاسفانه استقلال 
در سال های اخیر با حاشیه و اتفاقاتی این چنین به موفقیت نرسید و باید این 

مسائل به پایان برسد.
بازیکنان استقلال را چطور می بینید. 

استقلال بازیکنان بسیار خوبی در ترکیب خود دارد که همگی در پست هایشان از 
بهترین های ایران محسوب می شوند.  اگر یکی دو نفر دیگر به این تیم اضافه شوند 

همه چیز ایده ال  می شود.
اکثر بازیکنان فصل گذشته استقلال حفظ شدند؟ 

این یکی از اتفاقات خوب امسال این بود که با این همه حاشیه  و مشکل مدیریتی 
بازیکنان فصل گذشته استقلال حفظ شدند. همواره در سال های اخیر شاهد این 
بوده ایم که بازیکنان زیادی از تیم می رفتند و اسکلت تیم به هم می ریخت اما حالا 
شاکله تیم حفظ شده است. البته امیدوارم علی کریمی با تلاش مدیران استقلال 
ماندنی شود چرا که او مهره تاثیرگذاری است و در سال گذشته نمایش های خوبی 

داشته است.
بحث فروش مهدی قائدی مطرح است؟ 

نباید این اتفاق رخ دهد قائدی یکی از بهترین بازیکنان استقلال است که 
می تواند به این تیم در لیگ بیستم کمک کند. او باید در استقلال بماند تا همچون 

گذشته بهترین  نمایش ها را در خط حمله استقلال به نمایش بگذارد.
انتقادات زیادی از مدیریت گذشته استقلال می شود؟ 

به هر حال مدیریت استقلال از این تیم رفته و نباید زیاد درباره گذشته حرف زد 
اما اشتباهات زیادی انجام داد. مذاکره با استراماچونی با اینکه مشخص بود او 
هرگز نمی تواند به ایران بیاید از اشتباهات بزرگ مدیران استقلال بود. این اتفاق 
باعث شد تا با احساسات هواداران بازی شود. سعادتمند پیش از بازی با تراکتور نیز 
با فرهاد مجیدی اختلاف خورد و حاشیه هایی شکل گرفت باعث شد تا قهرمانی 

از دست برود.
نظرتان درباره قرعه کشی لیگ برتر چیست؟ 

به هر حال قرعه کش انجام شد و استقلال با قرعه مناسبی روبرو شد. انجام 
بازی های سبک تر در هفته های ابتدایی لیگ و پیروزی در آن باعث خواهد شد تا 

آنها با انگیزه بیشتری مسابقات آینده را پیگیری کنند. البته این بدان  معنا نیست 
که استقلال بازی های راحت تری پیش رو دارد.   تیمی که می خواهد به عنوان 

قهرمانی برسد باید تمام بازی هایش را با موفقیت پشت سر بگذارد.
دربی هفته هشتم برگزار خواهد شد؟ 

در این تاریخ دو تیم به هماهنگی کامل رسیده اند و با آمادگی رودروی یکدیگر 
قرار خواهند گرفت. می توان امیدوار بود یک دربی تماشایی را از دو تیم شاهد 
باشیم. من دیدم که پس از قرعه کشی لیگ برتر خیلی ها در این باره به صحبت 
پرداختند و احساس می کنم خیلی زود است بخواهیم  از شهرآوردی حرف بزنیم 

که هفته هشتم برگزار می شود.
استقلال با سرپرست اداره می شود؟ 

باید هرچه زودتر تکلیف استقلال مشخص و مدیرعامل این تیم مشخص شود. 
استقلال در سال های اخیر با ثبات مدیریت روبرو بود و شاهد این بودیم که تغییرات 

زیادی در این حوزه رخ داد.

شاهرخ بیانی:

 همه تشنه قهرمانی استقلال هستند
مهدی فنونی زاده: 

استقلال  برای موفقیت باید از حاشیه ها 
دور شود

پیشکسوت استقلال گفت: تا حاشیه ها برای استقلال از بین نرود این تیم هرگز 
رنگ آرامش را نخواهد دید. 

مهدی فنونی زاده در خصوص وضعیت تیم فوتبال استقلال گفت: آبی پوشان 
تغییرات زیادی در تیم خود داشتند هم در بخش کادر مدیریتی و هم بخش کادر 
فنی. امیدوارم این تغییرات بتواند به سود استقلال به پایان برسد. حالا وقت آن 
است که همه از کادر فنی جدید حمایت کنیم و اجازه ندهیم اتفاقاتی که در گذشته 

برای استقلال رخ داده دوباره به وقوع بپیوندد.
پیشکسوت استقلال در خصوص اعتراض هواداران دو تیم استقلال و پرسپولیس 
هواداران  که  است  سال  به 5  نزدیک  داشت:  اظهار  ورزش،  وزارت  عملکرد  به 
استقلال به این موضوع معترض هستند. متأسفانه در این 5 سال کسی به استقلال 

کمک نکرد و این تیم شرایط سختی را سپری کرد.
فنونی زاده گفت: حالا می بینیم هواداران پرسپولیس که 4 سال مشکلی نداشتند 
امروز با کوچک ترین اتفاقاتی که در تیمشان رخ داده دست به اعتراض زدند. این 
نشان دهنده آن است که وزارت ورزش باید این دو تیم را از زیر سایه خود خارج کرده 

و به بخش خصوصی واگذار کند.
وی ادامه داد: البته علت این را که وزارت ورزش دست به چنین کاری به طور 
رسمی می زند را نمی دانم. هر سال می شنویم که می گویند تا پایان سال سرخابی ها 

به بخش خصوصی واگذار می شوند اما هرگز این رویا به واقعیت نزدیک هم نشد.
هافبک سابق استقلال در مورد حضور جمعی از پیشکسوتان استقلال به مجلس 
به نمایندگان مجلس،  به خاطر شرایط استقلال  آنان  شورای اسلامی و گلایه 
خاطرنشان کرد: این کار باید زودتر صورت می گرفت. اگرچه امیدی نداریم که 
توفیقی حاصل شود اما حداقل مجلسی ها متوجه شوند که آبی پوشان در این 
سال ها چه سختی هایی تحمل کردند و سکوت تنها جواب برای آنها بوده است. 
در این سالهای اخیر، هواداران استقلال بیشترین ضربه ها را پذیرفتند. در روزهایی 
که تیمشان نتایج خوبی کسب می کرد یک باره سرمربی عوض می شود و تیم دچار 

بحران شده و از قهرمانی دور می شود.
با مجلسی ها سرانجام  پیشکسوتان  این نشست  امیدوارم  زاده گفت:  فنونی 
خوبی داشته باشد. شاید این آخرین راه برای این بود که مجلسی ها هم شرایط 
این روزهای استقلال را بهتر بشناسند و بدانند این تیم چقدر مورد بی مهری و بی 

محبتی قرار گرفته است.
وی در مورد قرعه کشی لیگ بیستم و دربی که قرار است در هفته هشتم برگزار 
شود، اظهار داشت: زمان زیادی تا شروع بازی ها باقی نمانده. کادر فنی استقلال 
باید چند بازی تدارکاتی را در دستور کار قرار دهد تا با یک آمادگی نسبی بتواند لیگ 
را با پیروزی شروع کند. در مورد دربی هم باید بگویم هفته هشتم تا دهم بهترین 
زمان برای این بازی است. تقریباً تیم ها به درک متقابل رسیده و می توانند یک بازی 

خوب را از خود به نمایش بگذارند.
هافبک سابق استقلال در پایان و در پاسخ به این پرسش که آیا با شرایط کنونی، 
امیدی به آینده استقلال دارید یا خیر؟ خاطرنشان کرد: با توجه به تغییراتی که 
در استقلال به وجود آمده به آینده آن خوشبینم. امیدوارم کادر فنی جدید که 
همگی از باتجربه های استقلال هستند بتوانند این تیم را به شرایط آرمانی رسانده 
و دل هواداران را خوشحال کنند خصوصاً اینکه پرویز مظلومی و صمد مرفاوی از 
تجربه بالایی در امر مربیگری برخوردارند و می توانند در این مورد به محمود فکری 

کمک های فوق العاده ای انجام دهند.

در لیگ برتر کشتی فرنگی؛

فرنگی کاران قم ناکام شدند 
تیم شهدای مقاومت بسیج قم در رقابت های فصل جدید لیگ برتر کشتی فرنگی 

باشگاه های کشور 2 باخت متوالی را متحمل شد. 
روز پنچشنبه تیم کشتی فرنگی شهدای مقاومت بسیج قم در دیدار های دور رفت 
از مرحله گروهی لیگ برتر کشتی فرنگی باشگاه های ایران در گروه دوم دو باخت 
متوالی را مقابل حریفان خود پذیرا شد. این رقابت ها طبق برنامه ریزی سازمان 
لیگ فدراسیون کشتی با عنوان جام یادگار امام )ره( و گرامیداشت سردار سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی در سالن 12 هزار نفری مجموعه ورزشی آزادی تهران 
برگزار می شود و تیم های بازار بزرگ ایران، صبا نور کردستان، دانشگاه آزاد اسلامی 

و احتشام گستر کارون ،رقیب نماینده قم هستند. 
در دیدار های روز نخست گروه دوم تیم شهدای مقاومت بسیج قم دو مسابقه 
برابر تیم های صبا نور کردستان و دانشگاه آزاد اسلامی برگزار کرد، اما هر دو رقابت 
را به حریفان واگذار کرد، تیمی که با هدایت روح الله میکائیلی و البته در غیاب 
چهره های شاخص کشتی فرنگی قم با ترکیبی از نخبه ها و استعداد های آینده دار 
این رشته به میدان رفته است. فرنگی کاران قم در نخستین مسابقه خود برابر تیم 
دانشگاه آزاد اسلامی با نتیجه 6 بر 4 شکست خوردند ، مسابقه ای که کشتی گیران 
دو تیم در اوزان 55، 60، 63، 67، 72، 77، 82، 87، 97 و 130 کیلوگرم به رقابت 
پرداختند و نماینده قم در اوزان 60، 67، 72 و 130 کیلوگرم حریف خود را برد و 
در سایر اوزان نتیجه را واگذار کرد. دومین مسابقه نمایندگان قم در روز نخست برابر 
تیم صبا نور کردستان به انجام رسید و این نماینده کردستان بود که با نتیجه 8 بر 2 
صاحب برتری شد، در مسابقه ای که امید زالی در وزن 72 کیلوگرم و هدایت کبیری 

در وزن 77 کیلوگرم دو پیروزی برای نماینده قم کسب کردند.

بازیکن ملی پوش فوتسال قم:

شرایط نماینده قم برای لیگ فوتسال 
خوب نیست 

بازیکن تیم فوتسال فردوس گفت: با توجه به همه سختی های موجود، امیدواریم 
با کادر فنی خوبی که داریم نتایج مناسبی را کسب کنیم. 

روح الله ایثاری بازیکن تیم فوتسال مجتمع فردوس قم عنوان کرد: امسال با 
وجود پیشنهاد های گوناگون، شرایط به نوعی رقم خورد که یک فصل دیگر هم در 
خدمت تیم استان قم باشم و با تیم لیگ برتری سوهان محمد سیما قم که در این 

فصل با نام فردوس قم به میدان می رود، تمدید کنم.
وی ادام داد: سال گذشته بعد از پایان لیگ ایران، در لیگ  کشورآذرباایجان پا 
به توب شدم اما چند ماه بعد از شروع بازی ها، همه ی مسابقات به علت شیوع 
ویروس کرونا لغو شد و من نیز به ایران برگشتم. ایثاری با اشاره بر اینکه تیم فردوس 
قم امسال وضعیت مناسبی ندارد، بیان کرد: بسیاری از بازیکنان فصل گذشته را از 
دست دادیم و درفصل نقل و انتقالات نیز یاری گیری مناسبی انجام نشد وبه علت 
اینکه تیم نیز دیر بسته شده شرایط سختی حاکم است. بازیکن تیم فردوس قم با 
تاکید بر اینکه با توجه به کادر فنی مجرب و خوبی که داریم امیدواریم نتایج قابل 
قبولی نیز بدست بیاوریم، بیان کرد: شروع بازی ها از اول آبان ماه است که تیم قم 

نیز در اولین دیدار میزبان تیم کراپ الوندقزوین خواهد بود.

 

 دبیر هیات فوتبال  استان قم گفت: متاسفانه تیم فوتسال فردوس قم به عنوان نماینده این استان در لیگ برتر،  گرفتار 
حواشی و مشکلات زیادی است که حل این حواشی نیازمند تعامل و همدلی بیشتر است. 

"مهدی بهشتیان" پیرامون انتشار برخی خبرها از حواشی این تیم گفت: من هم در این موضوع در حد شنیده اطلاعاتی 
دارم و از نزدیک موضوع را پیگیری نکرده ام،  اما باید گفت که این تیم مشکلات بسیار زیادی دارد. وی با اشاره به مطالبه برخی 
بازیکنان و کادر فنی تیم از مسئولان این تیم ادامه داد: شکایت هایی توسط برخی بازیکنان و مربیان این تیم به کمیته تعیین 
وضعیت فدراسیون فوتبال انجام شده و در نتیجه این شکایت، مدیرعامل باشگاه سوهان محمد سیما و فعلی فردوس محکوم 
به پرداخت شده است. دبیر هیات فوتبال قم افزود: شنیده ایم که مدیران باشگاه با بعضی از این فراد که شکایت کرده اند 
مذاکراتی انجام و به توافق هایی نیز رسیدند ولی با برخی دیگر از جمله هاشم فرج زاده، گنجیان و محسن حسن زاده ه که از 
قم خارج شده و به تیم های دیگر پیوسته اند و دو نفر دیگر هنوز توافقی صورت نگرفته است. بهشتیان افزود: مذاکرات میان 
مسئولان باشگاه و بازیکنان شاکی در حال انجام است تا به توافقی در این زمینه برسند. وی افزود: با ابلاغ رای هیات فوتبال 
و محکومیت مدیرعامل باشگاه برای پرداخت مطالبات ورزشکاران، این رای را به مدیرعامل ابلاغ کردم و ایشان تا این لحظه 
دفاعیات خود را برای بنده نفرستاده اند تا این دفاعیات را به کمیته تعیین وضعیت فدراسیون ارسال کنم. دبیر هیات فوتبال 
قم ادامه داد: این احتمال وجود دارد که مدیرعامل باشگاه خودش به صورت مستقیم مواردی را به فدراسیون ارسال کرده 
باشد ولی چیزی برای هیات فوتبال قم برای دفاعیات خود تاکنون نفرستاده است.  بهشتیان با اشاره به حضور روح الله ایثاری 
در تمرینات این تیم گفت: در بازدیدی که به همراه اعضای هیات رئیسه هیات فوتبال از محل تمرین تیم فوتسال فردوس 
قم داشتیم، این ورزشکار نیز در تمرینات این تیم حضور داشت که قرارداد با وی به صورت داخلی ثبت شده اما تاکنون به 
هیات فوتبال داده نشده است. وی، تغییرنام این تیم فوتسال از سوهان محمد سیما به فردوس به دلیل تغییر حامی مالی را 
از جمله موضوعات این تیم دانست و افزود: با پیگیری های انجام شده نسخه ای از قرارداد میان مدیرعامل مجتمع فردوس 
و مدیرعامل باشگاه به هیات تحویل و با توجه به اینکه در این قرارداد موضوع مالکیت باشگاه مطرح نشده بود، این قرارداد 
برای فدراسیون برای ادامه تشریفات قانونی ارسال شد. دبیر هیات فوتبال قم ادامه داد: در صورتی که درصدی از مالکیت 
باشگاه به حامی مالی واگذار شود، 10 درصد از آن بر اساس قانون به هیات فوتبال برای توسعه این رشته ورزشی اختصاص 
می یابد که در قرارداد اولیه با وجود اینکه بندهای متعددی در آن وجود داشت موضوع مالکیت از جمله بندهای قرارداد نبود.

استان قم بر خلاف مسابقات سال 1398 لیگ های برتر و دسته اول والیبال زنان ایران امسال هیچ نماینده ای در این 
سطح از رقابت های باشگاهی بانوان کشور ندارد.

برپایه این گزارش ، در شرایطی که سال گذشته استان قم در مسابقات باشگاهی والیبال زنان ایران دو تیم در لیگ های 
برتر و دسته اول داشت، اما برای فصل جدید این مسابقات قم نماینده ای ندارد و دلخوشی علاقمندان به این رشته، 

حضور تیمی به نام رعد پدافند هوایی در لیگ دسته اول مردان کشور است.
در لیگ برتر سال 1398 والیبال بانوان ایران تیم افق به نمایندگی از استان قم به میدان رفت، تیمی که هدایت آن را 
سعیده سادات خلیلی بر عهده داشت اما امسال از خلیلی و شاگردانش در لیگ برتر هیچ خبری نیست که البته یکی از 

مهتمرین دلایل آن را می توان نداشتن حامی مالی و شرایط کرونایی کشور عنوان کرد.
همچنین در رقابت های فصل 1398 لیگ دسته اول والیبال بانوان باشگاه های ایران تیمی به نام زوپری به نمایندگی از 
استان قم به مصاف رقبا رفت، تیمی که مربیگری آن را مهسا آراسته بر عهده داشت اما امسال هم خبری از زوپری نیست 
و هم آراسته که مربی تیم والیبال سایپا تهران شده است. در واقع در قرعه کشی فصل جدید مسابقات باشگاهی زنان ایران 
که اسامی تیم های آن توسط فدراسیون والیبال اعلام شده، هیچ خبری از نمایندگان قم نیست! موضوعی که می تواند 
نگرانی هایی را ایجاد کند، سئوالی که به ذهن می رسد این است که آیا در هیأت والیبال که سال اول فعالیت خود را با 

قدرت پیش رفت، اتفاقی افتاده که سه تیم والیبال قم در بخش مردان و زنان به یک تیم تبدیل شده اند؟
در غیاب تیم لیگ برتری بانوان قم مراسم قرعه کشی مسابقات لیگ برتر باشگاه های زنان کشور اوایل مهر ماه با حضور 
9 تیم سایپا، ذوب آهن اصفهان، باریج اسانس کاشان، پیکان، سرو قامتان بابل، اطلس تهران، ستارگان فارس، اکسون 
تهران و شهرداری قزوین برگزار شد اما با کناره گیری اطلس و جایگزینی تیم خجسته اسلامشهر به جای باریج اسانس 

کاشان، لیگ برتر والیبال بانوان هشت تیمی برگزار می شود.
بر اساس اعلام کمیته برگزاری رویدادها و مسابقات فدراسیون والیبال، لیگ برتر زنان ایران با عنوان جام سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی از روز اول آبان با حضور هشت تیم آغاز می شود و دور رفت مرحله مقدماتی در مدت 43 روز و در قالب 
هفت هفته با انجام 28 مسابقه به انجام خواهد رسید، همچنین بازی های دوره جدید لیگ دسته اول زنان ایران نیز بدون 

حضور تیمی از قم با حضور 14 تیم در دو گروه برگزار می شود.

دبیر هیات فوتبال استان قم؛

تیم فوتسال فردوس قم گرفتار مشکلات است
انحلال 2 تیم والیبال بانوان ؛

جای خالی زنان قم در لیگ برتر والیبال 

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس، گفت: برخی  افراد می خواهند از آب گل 
آلود ماهی بگیرند و از این اختلافات سوء استفاده کنند. 

»حسین کلانی درباره شرایط عجیب و به هم ریخته پرسپولیس در روزهای 
گذشته، اظهار داشت: من خیلی به این جریانات تسلط ندارم. چند روز پیش 
هم به خاطر درخواست هواداران به باشگاه رفتم تا ببینم وضعیت چطور است. 
البته من  آنجا به ما گفتند که همه چیز مرتب است و مشکلی وجود ندارد. 
به مدیران گفتم باید همه چیز را به طور شفاف به مردم و هواداران بگویند و به 
نوعی حقیقت را بگویند تا مردم بدانند شرایط چطور است چراکه آن ها صاحبان 
اصلی پرسپولیس هستند. وی ادامه داد: اگر بزرگانی مثل »مهدی مهدوی کیا«، 
»علی دایی«، »علی کریمی« و ... در راس کار باشند یا دست کم مشورت بدهند، 
می توان برخی از مشکلات را حل کرد. من به »مهدی رسول پناه« )سرپرست 
باشگاه( گفتم که باید یک اتاق فکر تشکیل بدهد تا مشکلات پرسپولیس را حل 

کنند. پرسپولیس تا فینال آسیا زمانی ندارد و همه مشکلات از جمله پرداخت 
بدهی به »برانکو ایوانکوویچ« هم باید حل شود. پیشکسوت پرسپولیس افزود: 
برخی حواشی و اختلاف ها وجود دارد و نمی توان آن را کتمان کرد اما بعضی ها 
بیرون گود نشستند و  هر مشکلی را داغ می کنند تا حواشی بیشتر شود. بازیکنان 
برای هواداران  و  کردند  پرسپولیس خدمت  به  بدترین شرایط  در  پرسپولیس 
جنگیدند و نباید با آن ها برخورد بدی کرد. هرچند که برخی ها می خواهند از آب 
گل آلود ماهی بگیرند و از این اختلافات سوء استفاده کنند. کلانی خاطرنشان 
کرد: بازیکنان متوقع هستند و به نظرم حق دارند. آن ها قهرمان ایران و فینالیست 
آسیا هستند و باید به آن ها رسید اما بعضی ها در این موارد فقط می خواهند 
بازیکنان را تحریک کنند تا تیم بیشتر در بحران قرار بگیرد. وی افزود: امیدوارم 
بزرگان پرسپولیس دور هم جمع شوند و مشکلات را حل کنند. امثال من، »علی 
پروین« و »محمود خوردبین« مسن هستیم و دیگر نمی توانیم در مسائل دخالت 

کنیم. ضمن اینکه به روز هم نیستیم اما بچه هایی که به روزتر هستند و در این تیم 
زحمت کشیدند می توانند به پرسپولیس کمک کنند. پیشکسوت پرسپولیس در 
پایان، گفت: مطمئنا هر کسی به پرسپولیس می آید، می خواهد به این باشگاه 
کمک کند و کسی دوست ندارد به پرسپولیس ضربه بزند. درکل برخی مسائل را 

نباید رسانه ای کرد و باید درون خانوادگی حل شود.

حسین کلانی:

 بعضی ها می خواهند از آب گل آلودِ پرسپولیس ماهی بگیرند

آگهی مزایده
کلاسه  پرونده  به  مربوط  قم  یک  بخش  در  واقع  10540/60-اصلی  پلاک  ششدانگ  مزایده  اگهی 
139804030011002378: بموجب پرونده اجرایی کلاسه 139804030011002378 )با شماره بایگانی 9802529(، 
سند:  تاریخ  سند: 16023،  مستند  ناظر  حسینی  محمد  سید  آقای  علیه:  و  عبدالعظیمی  شاه  سادات  زهرا  خانم  له: 
1380/06/17، دفترخانه صادرکننده: دفترخانه ازدواج 31 و طلاق 9 شهر قم استان قم، ششدانگ پلاک 10540/60-
اصلی واقع در بخش یک قم به آدرس: قم – بلوار روحانی- خیابان کوثر- کوچه شهید ملا احمدی- پلاک 18، متعلق به آقای 
سید محمد حسینی ناظر که در قبال طلب خانم زهرا سادات شاه عبدالعظیمی بازداشت شده است واز طریق مزایده به فروش 

میرسد:
حدود و مشخصات مورد مزایده ششدانگ پلاک 10540/60-اصلی واقع در بخش یک قم

شمالا: بطول 20 متر پی اشتراکی با قطعه 61 فرعی
شرقا: بطول 6 متر پی اشتراکی با 78 فرعی

جنوبا: بطول 20متر پی اشتراکی با 59فرعی
غربا: بطول 6 متر پی به خیابان 7 متری احداثی

مشخصات مورد مزایده:
نوع سازه: پایه آجری )با ستون فلزی در وسط( و سقف: از نوع طاق ضربی )تیر آهن( است. نمای ساختمان: سنگ و پنجره 
های منصوبه در بنا: فلزی میباشد. ساختمان دارای یک حیاط در قسمت ورودی )با پوشش کف و دیوار: سنگ( بوده که با 
پوشش پلی کربنات مسقف گردیده است. طبقات شامل: سالن هال و پذیرایی، یک اتاق خواب، آشپزخانه اپن )دارای کابینت(، 
حمام و سرویس بهداشتی می باشد. حمام و سرویس بهداشتی طبقه همکف در گوشه حیاط بنا شده وحمام و سرویس 
بهداشتی طبقه اول در قسمت پاگرد پله قرار دارد. پوشش دیوار: تا ارتفاع 110 سانتی متر سرامیک و مابقی گچ رویه )دارای ابزار( 
است. سقف دارای گچ بری )دکوراتیوبا نور پردازی( می باشد. پوشش کف آشپزخانه، حمام و سرویس ها: سرامیک و دیوارها 
کاشی می باشد. پشت بام دارای دیوار جانپناه)با پوشش سیمان سفید( بوده و پوشش کف: ایزوگام است. درهای داخلی از نوع 
کلاف چوبی )روکش سه لایی( است. درب ورودی به همکف: فلزی )بصورت قدی( می باشد و درب حمام و سرویس بهداشتی: 
آلومینیوم است. بدنه راه پله: سرامیک شده و کف: سنگ می باشد. سیستم سرمایش: کولر آبی و کولر گازی است و گرمایش: 
بخاری گازی است و آبگرم مصرفی توسط آبگرمکن تامین میگردد. ملک مزبور دارای انشعابات: یک کنتور آب، یک کنتور برق و 

یک کنتور گاز )بصورت تک واحدی( می باشد.
کارشناس نظریه خود را به شرح ذیل اعلام نموده است:

با عنایت به مراتب فوق و در نظر گرفتن موقعیت پلاک ثبتی مزبور در بافت مناسب شهری، در صورت صحت و اعتبار مستندات 
ابزاری و عدم منع قانونی درنقل و انتقال رسمی پلاک مورد نظر، نداشتن معارض و بدون در نظر گرفتن دیون احتمالی، ارزش 
)پایه مزایده( ششدانگ پلاک ثبتی مورد نظر شامل: عرصه و اعیان، تاسیسات، ملحقات و امتیازات انشعابات مطابق جدول 

ذیل تعیین و اعلام می گردد.
در تاریخ تهیه گزارش، به نظر اینجانب طبق خواسته و قرار کارشناسی، ارزش ششدانگ پلاک 10540/60-اصلی واقع در 

بخش یک قم با انشعابات و متعلقات به مبلغ 9/788/400/000 ریال )نه میلیارد و هفتصد و هشتاد و هشت میلیون و چهارصد 
هزار ریال معادل نهصد و هفتاد و هشت میلیون و هشتصد و چهل هزار تومان( ارزیابی و اعلام می گردد.

1-عرصه ملک طبق سند ابرازی به مساحت 120 مترمربع، از قرار هر مترمربع 58/000/000 ریال.... جمعا برابر با 
6/960/000/000 ریال

با  برابر  از قرار هر متر مربع 12/800/000 ریال... جمعا  2-اعیانی )طبقه همکف و اول( به مساحت 178 مترمربع، 
2/278/400/000 ریال

3-حیاط سازی، سرپله و انشعابات )آب، برق، گاز و...(.... جمعا 550/000/000 ریال
لذا ارزش کل ملک فوق جمعا به مبلغ 9/788/400/000 ریال )نه میلیارد و هفتصد و هشتاد و هشت میلیون و چهارصد هزار 
ریال معادل نهصد و هفتاد و هشت میلیون و هشتصد و چهل هزار تومان( و ارزش مورد مزایده )ششدانگ پلاک 10540/60-

اصلی واقع در بخش یک قم با انشعابات و متعلقات( ارزیابی و اعلام گردیده است.
مزایده پلاک ثبتی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز یکشنبه 1399/08/11 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده ششدانگ پلاک 10540/60-اصلی واقع در بخش یک قم از مبلغ 9/788/400/000 ریال)نه میلیارد و هفتصد و 
هشتاد و هشت میلیون و چهارصد هزار ریال معادل نهصد و هفتاد و هشت میلیون و هشتصد و چهل هزار تومان) شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به 
شماره شبا 980100004076013207895693IR با شناسه واریز 965108576100000002171323512006 می 
باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید ودر صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 

خواهد شد و در اینصورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری 
و اب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی 

و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 13152(
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم فاطمه نوفرستی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای 

سند المثنی نموده و اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ آپارتمان پلاک 
2284 فرعی از 705 فرعی از باقیمانده 288 اصلی بخش پنج ثبت قم که در 
صفحه 443 دفتر 131 ذیل 170282 بنام علی اکبر نوفرستی ثبت و صادر 
شده است سپس طی سند قطعی 7483-20/07/1387 دفتر 31 قم به 
نامش انتقال قطعی شده است مفقود گردیده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد.                                                                                 )م الف 13154(
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»محمدصادق جوادی حصار« عضو شورای مرکزی حزب »اعتماد ملی« با اشاره به سفرهای 
نمایندگان تهران و رئیس مجلس به حوزه های انتخابیه دیگر نمایندگان و در گفت وگو با ایرنا این 
نظارت میدانی مجلسیان را مورد بررسی و تحلیل قرار داد.  »محمدصادق جوادی حصار« عضو 
شورای مرکزی حزب اعتماد ملی در تحلیلی پیرامون نظارت میدانی رئیس مجلس و در پاسخ به 
این سوال ایرنا که نسبت اقداماتی که تحت عنوان نظارت میدانی انجام می شود با وظایف مجلس 
شورای اسلامی چیست، گفت: به نظر من این رویکرد یک نوع تفسیر از نظارت مجلس است که 
محل بحث و مناقشه است. مجلس باید بر اجرای قوانین توسط قوای دیگر نظارت داشته باشد  و 
در این زمینه بحثی نیست ولی اینکه حالا این نظارت مستقیم و میدانی باشد یا نظارت بر اساس 
گزارش های کارشناسی و سیستماتیک؛  تفسیری است که مجلس شورای اسلامی خود انجام 

می دهد و در دوره فعلی هم مدعی اند که برای نظارت بر اجرای قوانین باید سفر استانی بروند.
دخالت در امور دیگر قوا مغایر قانون است

وی با بیان اینکه من در جایی ندیدم که مفسر قانون اساسی یعنی شورای نگهبان تفسیر 
روشنی از نظارت مجلس انجام داده باشد مبنی بر اینکه آیا مجلس وظیفه نظارتی خود را از 
طریق دستگاه های زیر مجموعه ای که دارد باید انجام دهد یا می تواند از دولت و قوه قضاییه در 
مورد مصوبات خود گزارش علمکرد بخواهد، بیان داشت: متاسفانه تمام رفتارهای اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی و فرهنگی ما لعابی از سیاست به خود گرفته به این معنا که همه رفتارها 

را ابتدا از دریچه سیاست می بینم و سپس از دریچه تخصصی آن رفتار را بررسی می کنیم.
وقتی به طور معمول و متعارف به اقدامات رئیس مجلس هم نگاه کنیم می توانیم رفتارهای 

او را سیاسی هم ارزیابی و تحلیل کنیم اما نقد من به این رفتارها در نکته مهم تر دیگری است.
وی ادامه داد: ما در قانون اساسی مسئله تفکیک قوا را داریم و نمایندگان مجلس حتی در 
حوزه انتخابیه خود حق مداخله در امور اجرایی را ندارند و بازرسی هایی از این جنس مغایر 
با این امر است. انجام بازرسی و نظارت هایی که به عنوان مثال در حیطه سازمان بازرسی، 
بازرسی نهاد ریاست جمهوری و یا نهادهای امنیتی است بدون تردید مغایر با قانون است و 
مجلس که خود قانون گذار است نباید حرمت قانون را بشکند. اینکه قوه مقننه تحت عنوان 
نظارت بر حوزه های مختلف کشور به شیوه ای عمل کند که با وظایف دیگر قوا تداخل پیدا کند 

هم مغایر با قانون است و هم باعث می شود که مشکلات بیشتر شود.
از طرف دیگر این مسئله در مجالس گذشته چندان سابقه نداشته و اگر هم مواردی بوده به 
صورت موردی و مصداقی بوده و تبدیل به روند نشده است. اینکه رئیس مجلس به عنوان ناظر 
بر امور مختلف به استان ها سفر کند و این مدل رفتارهایی که آقای قالیباف انجام می دهد را 

انجام دهد، قطعا در تاریخ پارلمان بعد از انقلاب بی سابقه است. 
آیا سفر به اطراف کشور و گفتار درمانی مشکلات مردم  را حل می کند؟

عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی در پاسخ به این پرسش که آیا این رویکرد که 

برای حل مشکلات از نزدیک باید با آن مواجه شد و مقامات عالی کشور باید به همه 
استان های کشور سفر کنند تا در جریان مشکلات قرار بگیرند رویکرد موفقی بوده یا 
خیر، هم گفت: اگر این رویکرد موثر بود که تا  به حال جواب داده بود. این اتفاق در ادوار 
گذشته خیلی افتاده، مثلا در دوره گذشته آقای احمدی نژاد معتقد بود که  هیچ کس به 
اندازه او سفر نکرده و هیچ کس به اندازه او با مردم صحبت نکرده و اگر قرار بود با گفتار 
درمانی مشکلات حل شود که احمدی نژاد همه مشکلات را حل می کرد. چرا که کسی 
به اندازه او در کشور نچرخید. ولی نتیجه عملی این شیوه هم برای  احمدی نژاد و هم 

برای کشور ناکامی بود.
شهید بهشتی می فرمودند مدیر خوب آن کسی نیست که به اندازه هفتاد نفر کار کند بلکه 
مدیر خوب کسی است که هفتاد نفر را به کار بگیرد. رئیس مجلس اگر واقعا دلسوز مردم 
سیستان و بلوچستان است؛ نمایندگان آن منطقه را به کار بگیرد و از آنان بخواهد که به صورت 
مستمر گزارش های میدانی دقیق و قابل استناد از شهرهای خود به مجلس ارائه کنند . رئیس 
مجلس هم تیمی از هیات رئیسه را مامور کنند که این گزارش ها را راستی آزمایی کنند. این 
رویکرد می تواند در حل مشکلات موثر واقع شود وگرنه اینکه رئیس مجلس به صورت مستقیم 
به استان های مختلف سفر کند به نظر بیشتر یک شو و تبلیغات سیاسی است تا اقدامی برنامه 

ریزی شده برای حل مشکل مردم و قطعا مفید واقع نخواهد شد.

جوادی حصار درباره سفرهای استانی نمایندگان تهران  گفت؛
دخالت قوا در امور یکدیگر مغایر قانون است

گزارشی از دسته بندی های جدید در بهارستان؛

آیا مجلس یازدهم همچنان یکدست است؟
 تشکیل فراکسیون مستقلین ولایی و اظهارات اخیر »مرتضی آقا تهرانی« دبیر کل جبهه 
پایداری، ذهنیت جا افتاده یکدستی مجلس یازدهم را با تردیدهای جدی مواجه کرده 

است. 
بسیاری از ناظران مسائل سیاسی، مجلس یازدهم را مجلسی یکدست می دانستند و 
هنوز هم برخی چنین باوری دارند. گرچه در حوزه های غیر سیاسی حدود 40 فراکسیون 
در این دوره مجلس شکل گرفته است اما تا همین هفته های اخیر فراکسیون انقلاب 
اسلامی به ریاست محمد باقر قالیباف تنها فراکسیون سیاسی بود که در مجلس یازدهم 

شکل گرفته بود.
با این حال روز 30 شهریور فراکسیون جدیدی تحت عنوان فراکسیون مستقلین ولایی 
تشکیل شد. »ذبیح الله اعظمی ساردویی«  نماینده مردم جیرفت در مجلس شورای 
اسلامی با اعلام خبر تشکیل این فراکسیون به ایرنا گفت: "تعدادی از نمایندگان اصلاح 
طلب و مستقل مجلس که عضو فراکسیون مردمی انقلاب اسلامی نیستند دور هم جمع 
شدند و فراکسیون مستقلین ولایی را تشکیل دادند. چند روز بعد »محمد باقری بنابی«  
که به ریاست فراکسیون مستقلین ولایی انتخاب شده بود تعداد اعضای این فراکسیون 

را حدود 50 نفر ذکر کرد و پیش بینی کرد این عدد به بیش از 100 نفر خواهد رسید.
ملزم به پیروی از فراکسیون انقلاب اسلامی نیستیم

 تشکیل فراکسیونی با مشارکت حدود 100 نماینده مجلس البته فرضیه یکدستی 
مجلس یازدهم را آن هم در ماه پنجم از تشکیل آن کاملا زیر سوال می برد.  این البته 
تنها اتفاقی نیست که در صف بندی های درون مجلس یازدهم رخ داده است. اظهارات 
»حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی« دبیرکل جبهه پایداری و رئیس کمیسیون فرهنگی 
مجلس یازدهم هم نشان داد که طیفی که آقا تهرانی منسوب به آن است خود را چندان 

مقید به قواعد و دستورالعمل های فراکسیون انقلاب اسلامی نمی داند.
 آقا تهرانی در گفت و گویی اظهارداشت: »ما قصد تشکیل فراکسیونی جدا از فراکسیون 
این فراکسیون هم  از  پیروی  و  به حضور  را ملزم  نداریم ولی خود  را  انقلاب  نیروهای 
نمی دانیم«. دبیر کل جبهه پایداری در تبیین فعالیت های تشکیلاتی در مجلس یازدهم 
گفت: »البته نمی خواهیم تشتت ایجاد شود. اما آیا باید مثلًا بنده درست مانند فلان 
نماینده و یا بهمان عضو هیئت رئیسه فکر کنم؟ یا او باید عیناً مانند من بیاندیشد؟ اصلًا 
چنین رویکردی که مثلًا مشابهت 100 در صدی داشته باشیم، چقدر درست است؟ پس 

تکلیف تفاوت ها چه می شود؟ البته که اشتراکات زیاد است. 
اما ممکن است در مواردی با هم اختلاف نظر و سلیقه پیدا کنیم که طبیعی است و 
باید باهم بنشینیم و بحث کنیم تا اختلافات حل شود. برخی هیچ اختلاف نظری را 
برنمی تابند و تا می گوئیم در فلان مسئله اختلاف نظر داریم، سروصدا و حاشیه درست 
می کنند که فلان گروه یا تشکل وحدت شکنی کرد. یا اینکه مثلًا برخی نمایندگان در 
مجلس فعلی بر سر موضوعی دچار تفاوت دیدگاه می شوند و با هم اصطکاک نظری پیدا 
می کنند؛ فوراً عده ای بدشان می آیند و اعتراض می کنند. خب هر فردی می تواند در 

مسئله ای نظری داشته باشد و لزوماً همه مثل هم فکر نمی کنند.
وی درباره تشکیل فراکسیون جدید در مجلس شورای اسلامی گفت: »ما قصد تشکیل 
فراکسیونی جدا از فراکسیون نیروهای انقلاب را نداریم، معنایش این نیست که مثلًا هر 
اتفاقی که در فراکسیون بیفتد، ما خود را ملزم به حضور و پیروی از فراکسیون می دانیم. 
ما صرفاً تا زمانی خویش را ملزم به حضور در این فراکسیون می دانیم که مراعات اصول 
انقلاب، منافع مردم و انقلاب در متن تصمیم گیری های فراکسیون لحاظ شود. اگر خدای 
نکرده روزی چنین نباشد، نه فقط ما، بلکه هیچ عنصر انقلابی دیگری نباید از تصمیمات 

فراکسیون اطاعت کند.«
مجلس یازدهم یکدست است؟ 

از اظهارات رییس کمیسیون فرهنگی مجلس این طور برمی آید که به مرور خط کشی 
میان جبهه پایداری و احتمالا احمدی نژادی ها با طیف قالیباف، جهادی ها و احیانا 
اصولگرایان سنتی را مشخص تر و روشن تر شود. البته باز این رویکرد به این معنا نیست 
که طیف مصطفی میرسلیم الزاما با نواصولگرایان نزدیک به قالیباف همراه و متحد باشند.  
بنابراین اگر خبر تشکیل فراکسیون مستقلین ولایی و اظهارات آقا تهرانی را کنار هم 
بگذاریم، اولا،  بعید نیست که این سخنان دبیرکل جبهه پایداری به این دلیل بیان شده 
باشد که اگر فردا روزی طیف او فراکسیون جدیدی تشکیل داد و یا در مصوباتی وزنه این 
جریان به سمتی دیگر سنگینی کرد، تعجب نکنیم. دومین نتیجه ای که می توان گرفت 

یکدست نبودن مجلس یازدهم است.
 چرا که با زحمت می توان وجه اشتراکی محکمی ما بین نواصولگرایان قالیبافی، 
احمدی نژادی ها، جامعه اسلامی مهندسی، موتلفه، پایداری ها و جوانان نوانقلابی یافت.

فراکسیون اکثریت نداریم
و  گزاره ها  ایرنا  با  گفت وگو  در  هم  مجلس  مستقلین  فراکسیون  رییس  طرفی  از   
پیش فرض های ذکر شده بالا را قوی تر می کند، او در بخشی از این مصاحبه خود می گوید 
که »اطلاق عنوان اکثریت به فراکسیون انقلاب اسلامی صحیح نیست«. در حالی که 
آقا تهرانی  با احتیاط  فراکسیون انقلاب اسلامی را فراکسیون اصلی مجلس می نامد 
که "محمد باقری بنابی" رییس فراکسیون مستقلین ولایی قائل به وجود یک فراکسیون 
اکثریت نیست و معتقد است با توجه به تشکیل بیش از 20 فراکسیون کوچک و بزرگ در 
مجلس ممکن است تعداد قابل توجهی از نمایندگان در اولین فراکسیون سیاسی عضو 
شده باشند ولی به مرور در دیگر فراکسیون ها تقسیم شوند،  بنابراین نمی توان فراکسیون 

انقلاب اسلامی را اکثریت نامید.
مستقلین ولایی، تریبون بی تریبون ها

رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم درباره تشکیل "فراکسیون مستقلین 
ولایی" به ایرنا گفت: صداهای مختلفی در مجلس وجود دارد که طبیعتا نمی توانست ذیل 
یک فراکسیون تعریف شود، فراکسیون مستقلین ایجاد شده است که افراد میانه رو از هر 
دو جریان و کسانی که واقعا از حیث وابستگی به جریان های سیاسی مستقل هستند، 
در یک مجموعه قرار گیرند. در این فراکسیون، افرادی و بخش هایی از جامعه که در 
مجلس تریبون ندارد و نمایندگانی که نمی توانستند با فراکسیون انقلاب اسلامی ارتباط 
برقرار کنند دارای تریبونی قوی شوند و به نوعی می توان گفت این فراکسیون »تریبون 

بی تریبون ها« است. 
 باقری درخصوص تفاوت های فراکسیون مستقلین ولایی با دیگر فراکسیون های مجلس 
گفت: جریان خاصی در مجلس وجود دارد که خود را در »فراکسیون انقلاب اسلامی« 
تعریف کرده اند. این فراکسیون پیگیر منویات جریان و گروه خاصی است ولی فراکسیون 
مستقلین از تعدادی از اصلاح طلبان و افراد مستقل تشکیل شده که ارتباطی با گروه 
مذکور ندارند. لذا بنای ما بر این است که مطالب و موضوعاتی که توسط فراکسیون انقلاب 
اسلامی نادیده گرفته یا مطرح نشده را به جدیت پیگیری کنیم. این نماینده مجلس با 
بیان اینکه فراکسیون های مختلف دنبال اهداف تخصصی خود هستند، خاطرنشان کرد: 
فراکسیون انقلاب اسلامی هم با مسائل، سیاسی برخورد می کند بنابراین ما باید به سمت 
کمک به حل مسائل کلان اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی برویم و تمرکز خود را به اموری 
معطوف کنیم که به آن بی توجهی می شود. باقری بنابی در پاسخ به این سوال که  آیا وزن 
فراکسیون متبوعش به اندازه ای هست که اهداف خود را محقق کند، گفت: در حال 
حاضر به نظر نمی رسد فراکسیون اکثریتی در مجلس باشد، همین فراکسیون مستقلین 
به بیش از 100 نفر خواهد رسید و با توجه به شرایط خاصی که در مجلس حاکم است، 
تعداد زیادی از نمایندگان تمایلی به عضویت در فراکسیون هایی چون انقلاب اسلامی و 
مستقلین را ندارند بنابراین اگر آن افراد را هم در نظر بگیریم متوجه می شویم فراکسیون 

اکثریت نداریم.
 صف بندی های درون اصولگرایی مجلس

با توجه به شکل گیری فراکسیون های مختلف و متعدد تخصصی، اقتصادی )چند 
فراکسیون(، قومی، مذهبی، زبانی، منطقه ای-جغرافیایی، ورزشی، محیط زیستی، 
فرهنگی، بین المللی، می توان تصور کرد یک نماینده مجلس در آن واحد در چندین 
فراکسیون عضویت دارد که البته این موضوع جدیدی نیست، اما این پرسش وجود دارد 
که تعدد فراکسیون های مجلس چه تاثیری در کیفیت و خروجی کار مجلس و اموری چون 
تقنین و نظارت دارد؟ ولی وقتی فراکسیون های سیاسی بررسی و اظهارات موسسان آن  
مورد توجه قرار گیرد، پرسش دیگری به ذهن می رسد و آن اینکه فراکسیون اکثریت در 
مجلس داریم؟ و این سخن رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس که معتقد است 
مجلس یازدهم فراکسیون اکثریت ندارد چقدر در عمل و واقعیت قابل راستی آزمایی 
است؟ تا کنون شاهد طرح ها و لوایحی نبوده ایم که صف بندی های واقعی طیف های 
مختلف مجلس را آشکار کند. با توجه به زمزمه هایی که این روزها و بخصوص بعد از 
تشکیل فراکسیون مستقلین و اظهارات آقاتهرانی و باقری بنابی به گوش می رسد می توان 
منتظر بود که در آینده ای نزدیک در جریان تصویب طرح ها و لوایح مجلس، صف بندی ها 
و خط کشی های طیف های ذکر شده صورت عینی تری پیدا کند و طیف های درون 
اصولگرایی عرض اندام و ابراز وجود مستقل خود را داشته باشند. تا اینجای کار فراکسیون  
انقلاب اسلامی به ریاست قالیباف ایفاگر نقش اصلی در بهارستان بوده است. تشکیل 
فراکسیون مستقلین ولایی حکایت از نوعی وزن کشی اولیه در ساختمان بهارستان دارد 
حالا باید منتظر ماند و کنشگری فراکسیون مستقلین ولایی را مشاهده کرد و اینکه طیف  
آقا تهرانی تا کجا پای فراکسیون انقلاب اسلامی خواهد ماند و این ادعای باقری بنابی 
مبنی بر اینکه فراکسیون اکثریت در مجلس نداریم و اعضای فراکسیون متبوعش از 100 

نفر می گذرد، در عمل محقق می شود یا نه.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران، لاریجانی را نامزد مناسب 
اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری دانست و گفت: اگر این انتخاب در درون 
اصولگرایان صورت بگیرد و اصلاح طلبان با همین رویکرد و ساز و کار فرد مشخصی 

را انتخاب کنند، این رقابت بین خوب و خوبتر است. 
با  که  می داند  میراث خوارانی  را  شعاری«  عطریانفر»اصلاح طلبان  محمد 
تحمل  و  تلاش  بدون  و  رادیکال  شعارهای  و  ساختارشکن  موضعگیری های 
مشقت ها، عافیت طلب هستند و در بزنگاه ها از حضور و پرداخت هزینه سیاسی 
میدان خالی می کنند و هزینه ای برای اصلاحات نمی دهند و فقط در بوق تبلیغات 

می دمند.
ریاست  انتخابات  در  اگر  که  کرد  توصیه  اصلاح طلبان  به  سیاسی  فعال  این 
جمهوری 28 خردادماه 1400، در شرایط بی نامزدی قرار گرفتند چون انتخابات 
92 به سمت انتخاب »اصلح موجودین« بروند. در این باره بخش پایانی گفت وگوی 

ایرنا با معاون سیاسی پیشین وزارت کشور را ادامه می خوانید.
عطریانفر درباره احتمال متمایل شدن حزب کارگزاران به راست میانه با برآمدن 
دولتی اصولگرا، گفت: کارگزاران محور اصلی اصلاحات در ایران بوده و گردش به 
راست هم از اتهاماتی است که از سوی دوستان افراطی وارد می شود. دولت خاتمی 
که بعدها کابینه اصلاحات نامیده شد، در ادامه حرکت سیاسی کارگزاران متولد 

شد. واقعیتی که همه برآن متفق هستند.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران ادامه داد: اگر منافع حزبی 
بخواهد بربستر مصالح ملی محقق شود، باید انتخابات به سمت رقابت های حرفه 
ای، سالم و در چارچوب حزب هدایت شود و البته پیش نیاز آن، رعایت عدالت 
سیاسی مورد انتظار از سوی شورای نگهبان در حق همه احزاب است. اگر شورای 
نگهبان عادلانه تدبیر کند، حزب پیروز کنش سیاسی خود را بر منافع ملی منطبق 
می سازد. اقلیت بازمانده هم به مثابه دولت در سایه در مقام نقد، از مرز عدالت و 

انصاف خارج نمی شود.
عطریانفر درباره اصالت جریانی که در چند سال اخیر خود را اعتدالی معرفی 
می کند نیز گفت: نظریات سیاسی معطوف به قدرت، دست کم در سه سرفصل 
»تبار، گفتمان، تشکیلات« باید وجوه متمایز داشته باشد. جبهه اصولگرا و اصلاح 
طلب با تسامح، واجد مرزبندی معنادار هستند. اما جریان اعتدال و توسعه، بخشی 

در تعلق اصولگرایی و بخشی به جریان اصلاح طلب وابسته است.
وی ادامه داد:  این دوستان با پیشینه تاریخی اصولگرا، در دهه 80 حزب خود 
را ثبت  کرده و در انتخابات سال 92 پدر معنوی آنان با توصیه مرحوم هاشمی و 
حمایت اصلاح طلبان، به پیروزی رسید و دولتی متکی به شعار اعتدال و توسعه و با 

زیرساخت اصولگرا شکل گرفت.
این فعال سیاسی در گفت وگو با ایرنا افزود: امروز حزب اعتدال و توسعه به مفهوم 
تشکیلاتی اگر بخواهد در عرصه سیاست بماند و وفادار به مبانی مدیریتی روحانی 
باشد، لاجرم باید ذیل چتر جبهه اصلاحات جایگاه خود را تبیین کند. ولو اینکه در 
انتخابات بعدی اصلاح طلبان شکست بخورند. اگر اصولگرایان در انتخابات آینده 
ریاست جمهوری پیروز شوند و اعتدال و توسعه به سمت جریان اصولگرا متمایل 
شود بی تردید دچارباخت بزرگ می شود. چون اصولگرایان تمایل سیاسی آنان را 

بسوی خود باور نمی کند.
طیف جوان اصولگرا بر سر شاخه نشسته و بن می برند

عطریانفر درباره چشم انداز روابط اصولگرایان و احتمال تعامل یا تقابل دوطیف 
جبهه پایداری و نواصولگرایان، گفت: آنها دو گروه جوان و تندرویی هستند که از 
قیمومیت پدری جدا شدند و از نظر رفتاری، شعاری و تشکیلاتی، نه از موازین 
نخستین اصولگرایی بلکه در نقد عمل سیاسی پدران خود، از آنان فاصله گرفتند. 
تلقی و تحلیل سیاسی آنها این بوده که  شکست های پی در پی  جریان متبوعشان، 
بر ذمه جامعه روحانیت مبارز و جبهه پیروان خط امام )ره( و رهبری است که در 

سازوکار سیاست، فاقد نوآوری اند. 
این فعال اصلاح طلب ادامه داد: این جوانان اصولگرا برخلاف لوازم و ادعای 
نوآوری، متاسفانه به سمت عقلانیت سیاسی موثر و رفتار معتدل تر از   پدران خود 
حرکت نکردند و رفتارهای رادیکال و کف خیابانی را قوت بخشیدند و از اسارت 
تبلیغات و بسیج روانی فاقد هویت رها نشدند و سازمان سیاسی نوبنیادشان را به 
سمت نهادهای حزبی و تشکیلاتی موثرتر نبردند، احساسات را حاکم کردند و اسیر 
شعارهای تهی شدند و به عوام گرایی دامن زدند و به اصطلاح از پدران خود عبور 

کردند و بر سر شاخه نشستند و بن بریدند.  
وی اضافه کرد: با برآمدن محمود احمدی نژاد، احزاب نوخاسته -خدمتگذاران 
و آبادگران- دچار توهم وخودشیفتگی بی حد شدند و باورشان شد که اصولگرای 
سنتی دیگر قدرت سر برآوردن ندارد. در حالی که جوانان اصولگرا اگر می خواست 
بماند و سهمی از کیک قدرت داشته باشد، باید حرمت پیشینیان خود را حفظ 

کند. 
شخصیت های اصلاحات محدود به تشکلی خاص نیستند

کارگزاران  حزب  دبیرکل  کرباسچی  غلامحسین  انتقادهای  درباره  عطریانفر 
سازندگی ایران درباره رهبری جبهه اصلاحات و نیاز این جریان سیاسی به چهره 
کارآمد اجرایی گفت: سخنان کرباسچی مغایرتی باهم پیمانی سیاسی او با خاتمی 
ندارد. کرباسچی مسوولیت رهبری معنوی، نقش تمام کننده و تعدیل بخش جبهه 

اصلاحات را برعهده خاتمی می داند. اما در حوزه تشکیلات، معتقد است دبیران 
کل احزاب باید براساس تفاهم و وزن گذاری اجتماعی مشترک زیر چتر واحد 

خاتمی در تراضی و تعامل عمل کنند.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران ادامه داد: نقد کرباسچی به کسانی است از 
اصلاح طلبی بر می گردند و بطور انحصاری از موقعیت ملی و فراگیر رییس دولت 

اصلاحات سوء استفاده می کنند. 
عطریانفر، با ذکر مصادیقی از این عارضه سیاسی که در ذهن کرباسچی شکل 
گرفته است، گفت: نباید شخصیت رییس دولت اصلاحات را محدود به اتحاد و 
مشارکت کرد. کما اینکه هژمونی هاشمی رفسنجانی را نباید به حزب کارگزاران 
سازندگی تقلیل داد. این بزرگان فرهمندانی هستند که به همه جبهه تعلق دارند. 

همانطور که شیخ اصلاحات هم انحصاراً متعلق به حزب اعتماد ملی نیست.
این فعال سیاسی یادآور شد: کرباسچی اگر با چنین ادبیاتی سخن می گوید در 
مقام نقد خاتمی نیست، بلکه در جایگاه نقد دوستان هم عرض و هم جبهه ای خود 
است. پیام او این است که کسی از موقعیت پرچمداری اصلاحات استفاده بیش از 

حدانتظار نکند. پیام او شرافتمندانه، منطقی و قابل فهم است.
نقد کرباسچی به عارف شخصی نیست 

از عملکرد  ایران  انتقادات دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی  عطریانفر درباره 
عارف در شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان، گفت: نمی خواهم 
از نقدآقای کرباسچی دفاع کنم اما مطمئنا نقد او به عارف شخصی نیست. سخن 
انتقادی او این است که عارف به رغم شایستگی در حوزه های مدیریتی کشور اما در 
پارلمان نتوانست در همگرایی و هماهنگی نیروها موفق باشد. تفاوت میان عرض 
بنده و  کرباسچی این است که من در کنار سنجش صلاحیت عارف، رفتار اصلاح 
طلبان در عدم همراهی با او برای پیشبرد اهداف اصلاحات در مجلس را نقد 

می کنم. اما دبیرکل ما به این بخش اشاره نمی کند.
اصلاح طلبان در شرایط بی نامزدی، »اصلح موجودین« را انتخاب کنند

عطریانفر افزود: در اینجا تبصره ای باز می کنم، چنانچه اصلاح طلبان موفق 
نشدند تا شخصیت های صالح و ذاتی خود را از سنگلاخ نهادهای نظارتی عبور 
دهند چه باید کنند؟ این از سوالاتی است که حول تدبیر رییس دولت اصلاحات 
باید پاسخ داد. آیا می توان به عنوان یک سیاستمدار حزبی  فعال شرکت کرد، بی 

آنکه نامزد انتخاباتی داشت؟
معاون سیاسی پیشین وزارت کشور افزود: اگر کسی دعوت به تحریم کرد عملا 
از کسوت اصلاح طلبی خارج شده است. اگر اصلاح طلبان در شرایط بی نامزدی 
قرار گرفتند چه باید بکنند؟ بنظر می رسد نمی توانند مخاطبان خود را یله و رها 
کنند لاجرم باید آنها را بسوی »اصلح موجودین«  ترغیب کنند. کما اینکه این 
اتفاق در انتخابات سال 92 رخ داد. وقتی مرحوم هاشمی رفسنجانی را به عنوان 

شخصیت مورد اجماع ازدست دادیم، سراغ حسن روحانی رفتیم.
عطریانفر در پاسخ به تقسیم بندی جریان های سیاسی به انقلابی و غیرانقلابی 
و  خطرحذف اصلاح طلبان، گفت: حیات سیاسی اصلاح طلبان زمانی که 
حاکمیت آنها را طرد و به رسمیت نشناسد به چالش می افتد. امروز اصلاح طلبی 
جریانی با ریشه های عمیق اجتماعی است و در دیدگاه کلی نظام به رسمیت 
شناخته می شود. متاسفانه برخی از طیف های تندروی اصولگرا در هر محفلی می 
نشینند اصلاح طلبان را به عنوان نیروهای بیرون از انقلاب و نظام معرفی می کنند.  
وی در پاسخ به اینکه چرا منتقدان در تشریح اقدامات دولت روحانی اشاره ای 
به تحریم ها نمی کنند، گفت: از جمله مسائل مغفول مانده در رقابت ها،  اخلاق 
گرایی سیاسی است. امروز مشاغل و اصناف، دارای اتحادیه و  مرام نامه صنفی 
هستند و به اخلاق صنفی، حرفه ای و شغلی خود پایبند هستند. چرا در سیاست 
ورزی، سیاسیون واجد مرام نامه یا میثاق نامه سیاسی نیستند؟ متاسفانه همگی 
دچار غفلت بزرگ هستیم و جناح های رقیب در این قضیه اگر تقصیری نداشته 
باشند، قطعا قصور دارند. وقتی اخلاق وجود نداشته باشد، اصولگرایان و اصلاح 
طلبان برای حذف رقیب تمامی معضلات، کمبودها، نامرادی ها و ناملایمت ها و 
ناکامی ها رابر سر دیگری خراب می کنند و به ریشه های ناکامی ها و عدم موفقیت ها 

اشاره نمی کنند.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران ادامه داد: وقتی به تحریم 
که محصول سیاست های یکپارچه نظام است و همه باید برابرآن بالسویه پاسخگو 
باشند توجهی نمی شود و همه بار منفی آن بر دوش دولت گذاشته می شود. متقابلا 
برخی هم مقابله به مثل می کنند و می گویند از زمانی که مجلس یازدهم تشکیل 
شده ارز 2 تا 3 برابر شده است و یا اینکه مردم اجناس را سه برابر قیمت اصلی 
خریداری می کنند! واقعا این افزایش قیمت مقصرش مجلس است؟ خیر، ولی 

وقتی آنان شعار می دهند متقابلا رقیب هم از این حربه استفاده می کند.

محمد عطریانفر :

اصولگرایان شخصیتی مناسب تر از لاریجانی ندارند

 نام های متفاوتی از نامزدهای احتمالی اصلاح طلبان برای 
انتخابات 1400 مطرح می شود. از دید ناظران، آنچه دغدغه 
مردم است و می تواند آنان را به صورت حداکثری برای انتخاب 
بازی  نه  بیاورد،  آرا  پای صندوق های  آینده  رئیس جمهوری 
با نام ها، بلکه ارائه برنامه کاربردی جهت غلبه بر چالش های 

کنونی کشور است. 
سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری، در فضایی متفاوت 
از دوره های پیشین برگزار می شود. بسیاری از مسائل در حوزه 
سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و حتی شیوع کرونا دست به 
دست هم داده تا هشت ماه مانده به انتخابات، شاهد تحرکاتی 
نظیر ادوار گذشته از سوی جریان های سیاسی عمده نباشیم.
از  بیش  احزاب اصلاح طلب  و رخوت  رکود  میان،  این  در 
اصولگرایان به چشم می خورد. »شورای عالی سیاستگذاری 
که  اصلاحاتی ها  جمعی  سازوکار  عنوان  به  اصلاح طلبان« 
برعکس انتخابات سال 94 و 96،  در انتخابات اخیر مجلس 
از کنشگری فعالانه برکنار ماند، اکنون هم در سایه استعفای 
رئیس و قائم مقامش، دوره ای از خمودگی را تجربه می کند. 
کارایی این نهاد در انتخابات آتی با تردیدهایی جدی روبرو 
است تا جایی که از نگاه برخی اصلاح طلبان، تاریخ مصرف 
این سازوکار جمعی به سر آمده و باید با  نهادی متفاوت با 
دستورکار و ماموریت هایی متناسب با شرایط کنونی جایگزین 

شود.
اصلاح طلبان جدا از محذورات همیشگی، از دودستگی 
میان احزابشان در خصوص راهبردهای انتخاباتی و گزینش 
میان نامزد اصلاح طلب یا نامزد نیابتی رنج می برند. چندی 
پیش بود که »حسین مرعشی« سخنگوی حزب »کارگزاران 
سازندگی« در مصاحبه ای رسما از این دوگانگی پرده برداشت. 
مرعشی با تأیید وجود اختلاف نظر میان احزاب اصلاح طلب 
درباره انتخابات 1400 و با بیان اینکه هنوز جلساتی برای 
ائتلاف میان اصلاح طلبان شکل نگرفته و فعلًا در درون احزاب 
بحث های انتخاباتی در حال انجام است گفت: تعدادی از 
احزاب اصلاح طلب علاقه ندارند یک اصلاح طلب را انتخاب 
و  رأی  که  تا جایی  معتقدند  احزاب  از  دیگر  برخی  و  کنند 

انتخابمان اثرگذار باشد، وارد میدان انتخابات خواهیم شد.
مصداق دسته دوم که مرعشی اشاره کرد، طرفداران حزب 
»اتحاد ملت« و نزدیکان رئیس دولت اصلاحاتند. »جواد امام« 
رئیس بنیاد باران چندی پیش در گفت وگویی بر لزوم انتخاب 
و معرفی نامزدی تماما اصلاح طلب در انتخابات 1400 تاکید 
کرد. در برابر، ایده هایی مبنی بر بهره گیری از تاکتیک های 
ریاست جمهوری  پیشین  انتخابات های  در  اصلاح طلبان 
جهت عبور از سد بررسی صلاحیت و معرفی نامزد نیابتی از 

سوی احزابی چون کارگزاران به گوش می رسد.

نامزدهای  از  متفاوتی  های  نام  تاکنون  تفاسیر،  این  با 
مطرح  رسانه ها  در  انتخابات  برای  اصلاح طلبان  احتمالی 
احتمال  آنها  از  برخی  صاحبان  که  نام هایی  است؛  شده 
نامزدی خود را تکذیب می کنند و برخی دیگر با سکوت در 
خصوص این  گمانه زنی  ها، به اما و اگرهای حضور خود در 
انتخابات دامن می زنند. »محمدجواد ظریف«، »محمدرضا 
عارف«، »محمدرضا خاتمی«، »محمدجواد آذری جهرمی«، 
»سیدعباس آخوندی«، »محسن هاشمی«،  و ... نام  برخی 
چهره هایی است که به عنوان نامزد احتمالی اصلاح طلبان 

مطرح می شود.
در این میان، طرح نام گزینه هایی چون »علی لاریجانی« هم 
به پیچیدگی ماجرا دامن می زند، هرچند بسیاری از ناظران 
بر این باورند که نه اصلاح طلبان تمام تخم مرغ های خود را 
در سبد لاریجانی خواهند چید، نه لاریجانی از پایگاه سنتی 
آرای خود در میان اصولگرایان چشم خواهد پوشید و به این 
ترتیب تمام قد از اردوگاه اصلاح طلبان به انتخابات ورود پیدا 

نخواهد کرد.
کاهش اعتماد عمومی به جریان های سیاسی

برخی ناظران مسائل سیاسی می گویند در سایه کاهش 
اعتماد عمومی به جریانات گوناگون، اقبال عمومی به جریان 
اصلاحی هم به شدت کاهش یافته است. کاهش سرمایه 

اجتماعی اصلاح طلبان به اندازه ای است که بار دیگر مباحثی 
در میان اصلاح طلبان مبنی بر لزوم پیوند دوباره با جامعه 

مدنی یا بازنگری گفتمانی مطرح شده است.  
»ابراهیم اصغرزاده« فعال سیاسی اصلاح طلب چندی پیش 
پنجمین نشست مشترک شورای مرکزی حزب جوانان  در 
ایران اسلامی با دبیران استانی این حزب تاکید کرد: اصلاح 
طلبان در شرایط حساس فعلی و در راستای اعتماد سازی 
بازنگری جدی در استراتژی  نیازمند  و نجات کشور  مجدد 
گذشته خود هستند و باید به مردم ثابت کنند که همچنان در 
کنار آنها بوده و صدای بی صدایان جامعه همچون کارگران، 
فقرا،  زنان ، دانشجویان، معلمان و اقلیت ها هستند. برکنار 
نرخ  معنادار  کاهش  اصولگرایی،  یا  اصلاح طلبی  مساله  از 
مشارکت در یازدهمین دوره انتخابات مجلس زنگ خطر را نه 
تنها برای اصلاح طلبان، بلکه برای همه جریان های سیاسی 
و در مجموع نهاد انتخابات به صدا درآورده است. این روزها، 
اصولگرایی،  و  اصلاح طلبی  از  فارغ  مردم  ناظران،  دید  از 
به ویژه در حوزه اقتصادی را رصد می کنند.  مسائل کشور 
به  دست یابی  سر  بر  سیاسی  جریان های  میان  رقابت  در 
بگیرد،  قرار  توجه  باید مورد  آنچه  ریاست جمهوری،  کرسی 
مساله شناسی و برنامه محوری در ارائه راهکارهایی برای عبور 

از مشکلات کنونی کشور است.

دوگانه ای اختلاف زا میان احزاب اصلاح طلب؛
اصلاح طلبان با برنامه به میدان می آیند یا با نام ها؟



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

پیامبر اکرم )ص( :
صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی

قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه:  روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 37185/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 21ممیزیک پلاک 47

اذان صبح: 4/43 طلوع آفتاب: 06/05 اذان ظهر:11/54 اذان مغرب: 17/59

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

مردم پیوسته در آسایش به سر می برند، تا وقتی که امر 
به معروف و نهی از منکر کنند و یکدیگر را بر نیکی و تقوا 

یاور باشند. هرگاه چنین نباشند، برکت ها از آنان گرفته 
می شود و برخی بر برخی چیره می شوند. آن گاه نه در 

زمین و نه در آسمان، یاوری نخواهند داشت .

یکشنبه -بیست وهفتم مهر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5137

تهذیب الأحکام ج 6 ص ١٨١

طرح:محمدعلی رجبی

کرونا، دوستدارِ تعطیلات! 

»نون خ« به آنتن برمی گردد 
با آغاز ربیع الاول، باکس ویژه طنز به جدول پخش شبکه یک سیما اضافه می شود.به گزارش روابط 
عمومی شبکه یک سیما، از روز یکشنبه 27 مهر، مصادف با اول ربیع الاول، هر روز ساعت 18:15 
پخش سریال »نون خ 1« آغاز می شود و در ادامه آن نیز سریال های »نون خ 2« و »زیر خاکی« پخش 
خواهد شد.با توجه به شرایط سخت کرونا و لزوم افزایش سرگرمی و نشاط مردم، شبکه یک علاوه بر 
باکس نمایشی طنز، فصل جدید »مسابقه ایران«، دوره جدید »فرمول یک« و همچنین قسمت های 
جدید »دستپخت« را در این ایام روانه آنتن خواهد کرد.برنامه های »سیمای خانواده« و »صبح بخیر 

ایران« نیز به زودی با تغییراتی در ساختار و محتوا، وارد فصل تازه ای خواهند شد.
 

2۰ میلیون ایرانی در خطر شدید کرونا 
 رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت درباره 20 میلیون ایرانی که در معرض 
خطر شدید کرونا قرار دارند هشدار داد. کیانوش جهانپور رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در توییتر نوشت: بیش از 100 میلیون آمریکایی دارای 
بیماری های زمینه ای هستند که آنها را در معرض خطر شدید کوویدـ19 قرار می دهد. در ایران هم 
حداقل 20 میلیون نفر دارای وضعیت مشابهی هستند. تنها راه جلوگیری از ابتلا و فوت بیشتر 
کنترل ویروس کروناست.وی روز چهارشنبه 23 مهر نیز در شبکه ارتباطی توییتر نوشته بود: بدون 
اعمال محدودیت و بدون استفاده از ابزارهای قانونی و حاکمیتی برای توقف سفرها و ترددهای 
غیرضروری و اجباری کردن رعایت شیوه نامه های بهداشتی و استفاده همگانی از ماسک، وضعیت 
قرمز که سهل است، باید در انتظار پاییز سیاه بود. ما و شما اگر رودربایستی داریم، اما کرونا با کسی 

شوخی ندارد.
 

پیش بینی آشنا از انتخابات 14۰۰ 
مشاور رئیس جمهوری با اشاره به سال آخر فعالیت دولت تدبیر و امید اظهار کرد: ایرانیان ]در 
انتخابات 1400[ کسانی را انتخاب خواهند کرد که بتوانند در مسائل اساسی و راهبردی اجماع ملی 
ایجاد کنند.حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهوری در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت:» دوره 
این دولت هم با همه ضعف ها و قوت ها مانند دولت های دیگر، به پایان می رسد. آن چه می ماند 
ایرانیان نیک اندیشی هستند که با درک آثار اختلافات و رقابت های بی حاصل کنشگران درون 
حکومت، این بار کسانی را انتخاب خواهند کرد که بتوانند در مسائل اساسی و راهبردی اجماع ملی 

ایجاد کنند.«
 

تست کرونای حمید سوریان مثبت شد 
تست کرونای حمید سوریان نایب رئیس فدارسیون کشتی، مثبت شد.  به گزارش روابط عمومی 
فدراسیون کشتی، آزمایش کرونا حمید سوریان نایب رئیس فدراسیون کشتی و دارنده شش مدال 
طلای جهان و یک مدال طلای المپیک مثبت شد و این قهرمان گرانقدر کشتی کشور هم اکنون 
در شرایط قرنطینه قرار دارد.شرایط عمومی حمید سوریان هم اکنون خوب است و باید تحت نظر 
پزشکان دوره درمانی خود را طی کند.جامعه کشتی کشور برای این قهرمان گرانقدر کشتی ایران و 
جهان آرزوی سلامتی دارد.علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی که چند روز قبل آزمایش کرونایش 

منفی شده بود مجددا اقدام به انجام آزمایش کرونا کرد که نتیجه این آزمایش منفی بود.

متکدی میلیاردر در قزوین روانه زندان شد 
 مسئول مرکز ساماندهی متکدیان شهرستان قزوین گفت: متکدی میلیاردری که در یکی از 
چهارراه های اصلی شهر قزوین اسپند دود می کرد؛ شناسایی، جمع آوری و با حکم دستگاه قضایی 
روانه زندان شد.محسن رحیمی با اشاره به جمع آوری متکدی میلیاردر در قزوین گفت: یکی از 
متکدیانی که بارها از سوی عوامل گشت این مرکز جمع آوری شده و به وی تذکر داده شد تا دست از 
تکدی گری بردارد فردی متمول و ثروتمند است که در چهارراه های اصلی شهر اقدام به تکدی گری 

در قالب »اسپند دودکردن« می کرد.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم :

آب گرفتگی بیخ گوش محدوده 
جمکران است 

 مدیر منطقه پنج شهرداری قم با اشاره به هجوم آب از کوه دوبرادران به سمت 
شهرک صاحب الزمان)عج( و جمکران در زمان بارندگی، بر لزوم اقدام فراشهری 

برای مدیریت معضل آب گرفتگی منطقه تاکید کرد.
علیرضا اقبالیان با اشاره به اقدامات شهرداری در راستای مقابله با آبگرفتگی های 
سطح شهر، اظهار داشت: بخش عمده مشکلات در آب گرفتگی ها از بیرون شهر 

نشأت می گیرد که در همین رابطه نقاط بحرانی فراشهری شناسایی شده اند.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم با اشاره به نقاط مسئله ساز درون شهری هم 
افزود: نسبت به رفع اشکالات نقاط بحرانی آب گرفتگی ها که در داخل شهر قرار 
داشتند، اقدام شده اما معضل اصلی آب گرفتگی منطقه 5 انتهای خیابان ظهور 

است.
اقبالیان با اشاره اینکه محدوده کوه های دو برادران یکی از نقاط بحرانی در 
ایجاد آبگرفتگی است، تاکید کرد: تا کمی بارندگی اتفاق می افتد، به سرعت 
دنبال آب بندها هستیم تا شهرک صاحب الزمان زیر آب نرود، اصلاح وضعیت 
این منطقه ضرورت دارد و این موضوع وظیفه نهادهای جهاد و آبخیزداری است.

اقبالیان آسیب پذیری املاک خارج از محدوده  را معضل اصلی در مقابل این 
آب گرفتگی ها برشمرد و تاکید کرد: این املاک در مقابل آبگرفتگی ها بسیار 

آسیب پذیر هستند.
به گفته وی در روزهای بارندگی آب از کوه ها به زمین های زراعی و شهرک 
صاحب الزمان)عج( می رود و اگر شهرداری به موقع اقدام نکند تا مسجد جمکران 

هم خواهد رسید.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم با اشاره به ایجاد معابر و انهار عبور آبهای سطحی، 
تاکید کرد: مدیریت حجم آبی که از کوه ها به محیط شهر وارد می شود در محدوده 
وظایف شهرداری نیست، در محدوده شهری معابر کشیده شده و انهار احداث 
شده اما این حجم آب به یک باره از کوه ها وارد محدوده شهری می شود و باید 

توسط دستگاه های دیگر مدیریت شود.
زراعی  به سمت زمین های  برای هدایت آب ها  از تلاش شهرداری  اقبالیان 
خبرداد و گفت: این تنها اقدامی است که شهرداری می تواند در مقابل این حجم 
آب انجام دهد، قسمتی از این آب با احداث خیابان ظهور و نهرکشی هدایت 

می شود اما باز هم مشکل به طور کامل برطرف نخواهد شد.
وی افزود: تنها اقدامی که می شود برای هدایت این آب در حال حاضر کرد 

ایجاد گوراب است اما حل قطعی این معضل به کار فرا شهری نیاز دارد.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

ساماندهی هوشمند کارگران 
اولویت شهرداری قم است

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: برای اشتغال و ساماندهی کارگران 
فصلی  کارگران  استقرار  چراکه  اندیشید  راهکاری  باید  الکترونیکی  به صورت 
در مکان های موقت درصورتی که همراه با یافتن کار روزانه نباشد سبب ایجاد 

مشکلاتی می شود.
هوشمند  سیستم  راه اندازی  اول  اولویت  داشت:  اظهار  سامع  امیر  سید 
ساماندهی کارگران فصلی قم به صورت نرم افزاری است که تجربه آن به بهترین 
شکل در کشور وجود دارد و برخی از اصناف و سیستم حمل ونقل از آن برخوردار 

هستند.
معاون خدمات شهری شهرداری قم تصریح کرد: اطلاع رسانی و فرهنگ سازی 
در جهت سوق دادن کارگران به سمت ساماندهی مجازی اهمیت زیادی دارد و از 

بسیاری از آسیب ها و مشکلات جلوگیری می کند.
برای  خرداد   15 میدان  و  نبوت  میدان  فعلی  شرایط  در  کرد:  بیان  سامع 

ساماندهی و استقرار کارگران ساختمانی در نظر گرفته شده است.
وی افزود: در کنار استقرار مکان هایی برای ساماندهی کارگران به طور موقت، 
درصدد ایجاد فضای الکترونیکی به صورت پیشرفته و مجازی هستیم هرچند 
باید این سیستم نرم افزاری با سرعت بیشتری از سوی دستگاه های اجرایی نیز 
پیگیری شود تا قبل از فرارسیدن روزهای سرد و بارانی بتوان آن را ساماندهی کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: یکی از موضوعات مهم، 
تعیین تکلیف بهره برداری از این فضاهاست، شهرداری اعلام آمادگی کرده است 
در هر نقطه ای که جانمایی شود و تملک آن دچار مشکل باشد تا زمانی که زمین 
مناسب تملک شود به صورت استیجاری از طریق سازمان میادین در اختیار 
کارگران قرار بگیرد. سامع گفت: برای اشتغال و ساماندهی کارگران به صورت 
الکترونیکی باید راهکاری اندیشید چراکه استقرار کارگران فصلی در این مکان ها 

درصورتی که همراه با یافتن کار روزانه نباشد سبب ایجاد مشکلاتی می شود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

همه بوستان های شهر
 همچنان تعطیل هستند

رعایت  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
محدودیت های طرح فاصله گذاری اجتماعی در سطح شهر، گفت: کارشناسان 
و  دستورالعمل ها  رعایت  و  بوستان ها  تعطیلی  بر  نظارتی  تیم  با 10  سازمان 

پروتکل های بهداشتی نظارت دارند.
به گزارش شهرنیوز، پیام جوادیان با تأکید بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
در شهر و لزوم رعایت محدودیت های اعمال شده، اظهار داشت: شیوع ویروس 
کرونا متأسفانه شهروندان را از بسیاری از تفریحات محروم کرده و محدودیت های 

اجتماعی ایجاد کرده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با درخواست از مردم برای 
رعایت مسائل بهداشتی، افزود: آغاز پیک سوم بیماری کرونا با شروع فصل سرما 
باعث اعمال محدودیت های بیشتری در شهر قم شده که امیدواریم با همکاری 

شهروندان بتوانیم شاهد کنترل شیوع این بیماری باشییم.
جوادیان تعطیلی بوستان ها و پارک های سطح شهر را یادآور شد و گفت: باوجود 
دستور تعطیلی بوستان ها و پارک های محلی و نوار کشی ورودهای بوستان ها، 

متاسفانه شاهد ورود تعداد محدودی از شهروندان به بوستان ها هستیم.
وی از نظارت سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم بر رعایت محدودیت ها 
در شهر خبر داد و تصریح کرد: سرویس های بهداشتی، نمازخانه ها، مجموعه های 
بازی و سایر امکانات بوستان های سطح شهر همچنان غیر فعال است و تا اطلاع 

ثانوی هیچگونه خدماتی به شهروندان ارائه نخواهد شد.
 

مدیرمنطقه یک شهرداری قم  خبرداد

تملک بلوار محتشم کاشانی
 در مراحل پایانی

مدیرمنطقه یک شهرداری قم گفت: تنها سه ملک در محدوده بلوار محتشم 
کاشانی تملک نشده است. 

احمد ترکمن با اشاره به روند اجرای پروژه احداث بلوار محتشم کاشانی، اظهار 
داشت: این پروژه با در خیابانی با نام قدیمی نوقطار قرار گرفته و شامل حدفاصل 

بلوار تعاون تا بزرگراه امام علی)ع( است.
ترکمن بر پیچیدگی تملک در اجرای این پروژه تاکید کرد و افزود: بیشترین 

کاری که از ما در این پروژه و سایر پروژه های منطقه انرژی گرفته تملک است.
وی با اشاره به تملک محدوده احداث بلوار محتشم کاشانی، تصریح کرد: از این 
محدوده سه ملک با متراژ بالا باقی مانده که بنر اخطاریه به مالکین آن به منظور 
تملک نصب شده است. مدیرمنطقه یک شهرداری قم از هزینه 3 میلیارد تومانی 
تملک احداث بلوار محتشم کاشانی در بودجه سال جاری خبر داد و گفت: 
راه های فرعی برای رسیدن به اتوبان ایجاد شده و ترافیک در جریان است و احداث 

بلوار اصلی بعد از تملک محدوده باقی مانده انجام می  شود.
ترکمن بر لزوم احداث فضای سبز پیرامون بلوار محتشم کاشانی نیز تاکید کرد.

علوم  دانشگاه  درخواست  با  متوالی  هفته  سومین  برای  گفت:  قم  استاندار 
پزشکی قم و با توجه به تداوم وضعیت قرمز در قم محدودیت های کرونایی تمدید 
شده است. بهرام سرمست در جلسه ستاد مدیریت بحران قم در سالن کرامت 
استانداری قم، اعمال محدودیت ها در شرایط کنونی استان را ضروری دانست و 
افزود: این محدودیت ها که از )پنجشنبه دهم مهر( به مدت یک هفته در قم اجرا 
شده بود و هفته قبل نیز مجدداً اعمال شد، از امروز برای سومین هفته متوالی با 
درخواست دانشگاه علوم پزشکی قم و با توجه به تداوم وضعیت قرمز کرونایی در قم 

تمدید شد تا به نقطه امنی در کنترل شیوع ویروس کرونا در استان برسیم.
استاندار قم با اشاره به تعداد زیاد بیماران بدحال کرونایی انتظار می رود طی 
دو هفته آینده تعداد فوتی های این ویروس در قم افزایش یابد، گفت: کم کردن 
تعداد کارکنان دولتی در سطح ادارات سبب تراکم بیشتر مراجعه کنندگان می شود 
و سیاست معقولی نیست. وی با تاکید بر اینکه بیماری یابی فعال و غربال گری 
افراد مشکوک برای قطع زنجیره انتقال باید با قدرت بیشتری در قم دنبال شود، 
افزود: قم از ابتدا در برابر دوگانگی بین سلامت و اعتقادات ایستاده و به هیچ نوعی 
از تفکیک، صف بندی و شکاف معتقد نیست. سرمست بیان کرد: اگر رعایت 
پروتکل های بهداشتی در شبستان های حرم مطهر مورد تأیید علوم پزشکی باشد 

می توانیم نسبت به بازگشایی شبستان ها مجدداً تصمیم گیری کنیم.
اهتمام همه دستگاه ها به صرفه جویی و فروش اموال مازاد

 وی همچنین در هفتمین جلسه شورای توسعه و برنامه ریزی استان قم ضمن 
تاکید بر ضرورت صرفه جویی در هزینه های دستگاه های اجرایی استان قم گفت: 
دستگاه های اجرایی باید بخشی از اعتباراتشان را از محل فروش اموال مازاد خود 
تامین کنند. سرمست بر ضرورت صرفه جویی در هزینه های دستگاه های اجرایی 
تاکید کرد و افزود: بخشی از سایر اعتبارات هزینه ای دستگاه های اجرایی باید 
از محل فروش املاک و اموال مازاد دستگاه ها تأمین شود که این موضوع باید 
به صورت جدی دنبال کرد. استاندار قم با اشاره به شرایط اقتصادی کشور و 

محدودیت منابع بودجه بر صرفه جویی در دستگاه های اجرایی تاکید کرد و افزود: 
مولدسازی را با جدیت از استانداری شروع می کنیم و اقدامات همه دستگاه ها 
برای فروش اموال مازاد را به صورت جدی پیگیری و رصد خواهیم کرد. وی افزود: 
برخی دستگاه ها نسبت به اجرای این دستورالعمل مقاومت می کنند چنانچه 

دستگاه های مسئول در این زمینه اقدام نکنند استان مستقیم اقدام خواهد کرد.
سرمست تک شهرستان بودن قم را یکی از عوامل مؤثر در کمبود بودجه و 
اعتبارات استان عنوان کرد و افزود: هرچند برخی دستگاه های استان اعتبارات 
ملی دارند اما به دلیل تک شهرستان بودن ما با چالش کمبود و محدودیت اعتبارات 
روبرو هستیم که باید برای رفع این مشکل اقدام کنیم. وی با اشاره به نقش بسیج 
سازندگی در تکمیل پروژه های عمرانی استان گفت: 12 طرح مهم و نیمه کاره در 
استان وجود دارد که مقرر شد ضمن استفاده از ظرفیت بسیج برای تکمیل این 

طرح ها برای اولویت بندی کمیته ای به ریاست فرماندار تشکیل شود.

استاندار قم اعلام کرد

تمدید محدودیت کرونایی برای سومین هفته 

مدیر معارف قرآن و عترت حرم حضرت معصومه)س(  مطرح کرد

درخواست مردم  برای بازگشایی
 شبستان های حرم مطهر 

مدیر معارف قرآن و عترت حرم حضرت معصومه)س( نیز در بخشی از این جلسه گفت: با آغاز فصل 
سرما اغلب شبستان های حرم مطهر رضوی تا 10 متری مرقد مطهر بازگشایی شده است.

حجت الاسلام والمسلمین علی اشرف عبدی اضافه کرد: با بازگشایی شبستان های حرم رضوی مردم از 
مسئولان استان قم نیز انتظار دارند تا دستور بازگشایی شبستان های حرم مطهر حضرت معصومه )س( را 
صادر کنند. به گفته وی، مردم نسبت به تعطیلی طولانی مدت شبستان های حرم مطهر در کنار باز بودن 
سایر اصناف و مشاغل گلایه دارند. عبدی یادآور شد:سیاست غلط اجرایی استان سبب شده تا امروز 
وضعیت کرونایی قم به این شرایط برسد. به گفته وی، روزانه صدها نفر برای بازگشایی شبستان های حرم 
مطهر به دفتر تولیت و مدیران حرم مطهر مراجعه می کنند. »ویروس کرونا«، موسوم به »کووید 19« اواسط 
ماه دسامبر سال گذشته )24 آذر 98( در شهر »ووهان« واقع در مرکز چین گزارش شد،  ابتدا از این بیماری 

.hsj  به عنوان ذات الریه نام برده
 

معاون انتقال خون استان قم خبر داد؛

افزایش ۲ درصدی اهداکنندگان خون 
معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم گفت: سه هزار و 784 نفر در شهریور ماه امسال موفق به اهدا 

خون در قم شده اند که نسبت به شهریور پارسال رشد 2 درصدی داشته است.
علیرضا کبیری با اشاره به اینکه تعداد مراجعین اهدای خون در شهریور ماه چهار هزار و 659 نفر بوده 

است گفت: در مدت مشابه سال قبل چهار هزار و 368 نفر بوده و افزایش 6.2 درصدی داشته است.
معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم با بیان اینکه سه هزار و 784 نفر در یک ماهه اخیر موفق به 
اهدای خون شدند، گفت: این تعداد در مدت مشابه سال قبل سه هزار و 698 نفر بوده و افزایش 2 و سه 
دهم درصدی داشته است. وی تعداد اهداکنندگان مستمر در این مدت را 2 هزار و 133 نفر اعلام کرد 
و افزود: پنج هزار و 98 واحد خون در شهریور ماه به بیمارستان ها ارسال شده که افزایش 17 درصدی 

داشته است.

به همت خیر قمی؛

هشت زندانی زیر سایه پرچم حرم امام رضا)ع( آزاد شدند
مسئول روابط عمومی اداره کل زندان های قم گفت: در آستانه شهادت حضرت ثامن الحجج )ع( 
زندانیان زندان مرکزی قم میزبان کاروان حامل پرچم متبرک حرم رضوی بودند و در این مراسم هشت 
مددجو زیر سایه پرچم امام هشتم به همت خیر قمی برات آزادی از زندان گرفتند و به آغوش گرم خانواده 
بازگشتند.  صاحب ربانی اظهار داشت: آزادی این تعداد زندانی همزمان با ورود پرچم رضوی به زندان 

مرکزی قم و با رایزنی واحد مددکاری زندان های استان با یکی از خیران قمی صورت گرفت.
وی همچنین با بیان اینکه طرح آزادی زندانیان در زیر سایه پرچم هشتم طی سال های گذشته در 2 
مقطع زمانی دهه کرامت و دهه پایانی ماه صفر در مناطق مختلف کشور اجرا شده است افزود: امسال 

برای نخستین بار در قم تعداد هشت زندانی به موجب این حرکت نیکوکارانه از حبس رهایی پیدا کردند.
مسئول روابط عمومی زندان های قم بدون ذکر جُرم و علت زندانی شدن این زندانیان یادآور شد: آزادی 
افراد محبوس در زندان در مقوله های متفاوتی مانند پایان حبس و یا عفو مشروط انجام می شود و خیران 

مختلفی نیز متولی این کار خداپسندانه هستند.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد

کشف و رهاسازی طرقه های وحشی
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: تعدادی طرقه وحشی و بلبل خرما از یک متخلف 

زیست محیطی در قم کشف و پس از نگهداری اولیه در دامان طبیعت رهاسازی شد. 
محمدرضا عابدی مقدم در سخنانی اظهار داشت: در بازرسی از یک واحد پرنده فروشی در قم، تعداد 
31 طرقه وحشی و 5 بلبل خرما کشف و ضبط شد.  وی با بیان اینکه نگهداری و خرید و فروش پرندگان 
وحشی غیرقانونی بوده و با متخلفان برخورد می شود، خاطرنشان کرد: پرندگان کشف شده پس از 
تیمار و نگهداری اولیه و حصول اطمینان از سلامت آنها، در یکی از مناطق طبیعی قم رهاسازی شدند.  
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم در پایان تصریح کرد: شهروندان می تواند گزارش های 
خود از هرگونه تخلف در حوزه شکار و صید، نگهداری و خرید و فروش جانوران وحشی را با شماره تلفن 

32602981 و 36207299 در میان بگذارند. 

مدیر کل استاندارد استان قم:

88 درصد کالاها در قم استاندارد هستند 
مدیر کل استاندارد استان قم گفت : 88 درصد کالاهای تولیدی و مصرفی در سطح بازار با شرایط 
استاندارد انطباق دارند. مجید آوری فرد به مناسبت روز جهانی استاندارد گفت : پارسال درصد انطباق 
کالاها کمتر از 80 درصد بود که امسال به 88 درصد رسیده که این رقم بیانگر تایید و کیفیت فرایند تولید و 
مصرف کالاست. وی از  راه اندازی اولین آزمایشگاه مرجع لامپ های ال ای دی و لامپ های بالا سرخود 
کشور در قم خبر داد و افزود: این آزمایشگاه موارد مورد اعتراض در سطح کشور را  بررسی و نتیجه نهایی را 

اداره کل استاندارد قم  اعلام می کند.

مدیرکل برنامه ریزی و بودجه استانداری قم رشد 
درآمدی این استان نسبت به سال قبل را 45 درصد 
اعلام کرد و گفت: در زمینه وصول درآمد نیز به 

رشد بیش از 100 درصد رسیده ایم. 
و  ریزی  برنامه  شورای  در  که  امانی  الله  نعمت 
توسعه استان سخن می گفت با اشاره به تفاهم 
نامه اخیر »نحوه تأمین و تخصیص اعتبارات هزینه 
دارایی  تملّک  اعتبارات  تخصیص  افزایش  و  ای 
های سرمایه ای استان ها بر اساس درآمدهای هر 
استان« بیان کرد: این تفاهم نامه با تأکید بر صرفه 
جویی در هزینه ها و همچنین درآمدهای حاصل 
از فروش اموال و دارایی های منقول و غیرمنقول 

شوراهای  در  تا  شده  ابلاغ  ها  استان  به  مازاد 
تخصصی استانی، تصمیم گیری نهایی صورت 

گیرد.
وی اضافه کرد: مبلغ در نظر گرفته شده برای 
استان قم در این تفاهم نامه عدد 41 میلیارد و 
880 میلیون تومان برای هر ماه است که بر اساس 

وصول درآمدهای استانی اختصاص می یابد.
مدیرکل برنامه ریزی و بودجه استانداری قم ادامه 
داد: این تفاهم نامه بر اساس میزان تحقق 95 
درصدی درآمدی در استان ها تنظیم و در آن قید 
شده که اگر هر استان کمتر یا بیشتر از 95 درصد 
بتوانند درآمدهای خود را وصول کنند، به چه میزان 

از این تخصیص کم و یا بر آن افزوده خواهد شد.
 45 درآمدی  رشد  کرد:  نشان  خاطر  امانی 
همچنین  و  سال 98  به  نسبت  استان  درصدی 
بیش از 102 درصد وصول درآمدی برای استان 
حاکی از آن است که تخصیص این اعتبار جدید 

بیش از مبلغ اعلام شده خواهد بود.
وی سپس پیشنهادی به شورای برنامه ریزی و 
توسعه استان برای تصویب هزینه کرد این اعتبار 
اعلام کرد تا مطابق با الگوی ابتدای امسال و با 
اولویت استفاده برای بازنشستگان استان و برخی 
موارد دیگر هزینه شود که این پیشنهاد با 14 رأی 

موافق و بدون رأی مخالف به تصویب رسید.

مدیرکل برنامه ریزی و بودجه استانداری قم :

رشد ۴۵ درصدی درآمد استان قم نسبت به سال گذشته

رئیس اداره فرهنگی وکتاب اداره کل فرهنگ وارشاد 
اسلامی استان قم گفت: درشش ماه نخست امسال 
چهار هزار و 109 مجوز چاپ کتاب درقم صادر شده 
که از این تعداد 623 عنوان در حوزه کودک و نوجوان 
بوده است.  روح الله کریمی با بیان اینکه قم در زمینه 
نظیری  کم  ازظرفیت  نوجوان  و  کودک  کتاب  تولید 
درکشور برخوردار است، افزود: 15 درصد مجوزهای 
صادر شده پیرامون چاپ کتاب های کودک و نوجوان 
بوده است. وی گفت: وجود انتشارات تخصصی و فعال 
ظرفیت های  همچنین  و  نوجوان  و  کودک  درحوزه 
خاص دینی و مذهبی قم موجب شده تا این استان از 

جمله استان های پیشرو در در زمینه چاپ کتاب ویژه 
کوکان و نوجوانان داشته باشد. وی ظرفیت قم در چاپ 
کتاب های مذهبی را بی بدیل دانست و تاکید کرد: 
استان قم با چاپ بیش از 50 درصد از کتب مذهبی، 
برای  که  دارد  زمینه  این  در  را  کشوری  نخست  رتبه 
تثبیت جایگاه قم در صنعت چاپ باید حمایت های 
بیشتری از این صنعت صورت گیرد. کریمی در ادامه 
با اشاره به فعال شدن سامانه جامع صدور مجوز کتاب 
و بهره گیری از این سامانه در یکسال گذشته در قم، 
ادامه داد: با توجه به اینکه استان قم رتبه اول چاپ 
کتاب دینی و رنیه دوم چاپ کتاب در کشور را داراست، 

به همین دلیل  بهره گیری از این سامانه، بخش زیادی 
از فرایند دست و پا گیر صدور مجوز به صورت سنتی 
اداره کل  کتاب  و  فرهنگی  اداره  رئیس  شد.  حذف 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: ارائه صدور مجوز 
صرفه جویی  بر  علاوه  الکترونیکی  صورت  به  کتاب 
درمصرف کاغذ نقش مهمی در افزایش سرعت صدور 
از وظایف  را یکی  اهدا کتاب  مجوز کتاب دارد. وی 
اصلی این اداره کل دانست و افزود: از ابتدای امسال 
تا پایان شهریورماه سال جاری هشت هزار و 500 جلد 
کتاب که بیشتر آنها با موضوع دفاع مقدس و شهدای 

قم است،  به نهادهای مختلف اهدا شده است.

رئیس اداره فرهنگی وکتاب اداره کل ارشاد استان قم  مطرح کرد:

ظرفیت کم نظیرقم در تولید کتاب کودک و نوجوان 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر دیگر چیزی را به 
عنوان سرماخوردگی نباید حساب کرد بلکه هرگونه علائمی مانند آب ریزش 

بینی و کوفتگی نشانه کروناست و باید افراد درگیر به آنها قرنطینه شوند. 
محمدرضا قدیر روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت 
استانداری، افزود: بیماری کرونا از سطح جامعه به درون خانواده ها نفوذ کرده و 

باید مساله فاصله گذاری اجتماعی از داخل منازل آغاز شود.
 وی با تأکید بر اینکه کرونا از سطح جامعه به درون خانواده ها نفوذ کرده 
است اضافه کرد: این مسئله نشان می دهد که هم دید و بازدید خانوادگی 
باید به کمترین سطح خود برسد و هم این که مسائلی مانند فاصله گذاری 
باید در محیط خانواده رعایت شود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین 
آمار رعایت دستورالعمل های بهداشتی در سطح استان قم را بهتر از سطح 
کشور دانست و گفت: آمار نشان می دهد که این درصد در قم 60 و در سطح 
کشور 42 درصد است. وی در عین حال از تشدید نظارت ها کرونایی در استان 
خبر داد و گفت: در هفته گذشته، 288 واحد صنفی به دلیل رعایت نکردن 

دستورالعمل های بهداشتی غیرفعال شدند.
 ذخیره  ماسک درداروخانه ها کافی نیست 

قدیر ادامه داد: متأسفانه ذخیره استراتژیک داروخانه های استان در زمینه 

ماسک کافی نیست، در حالی که بویژه داروخانه های شبانه روزی باید تا 5 ماه 
ذخیره ماسک داشته باشند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: مردم توجه 
داشته باشند که ماسک باید به خوبی دهان و بینی را بپوشاند و البته ماسک 

مرطوب شده هم نمی تواند کارکرد داشته باشد.
وی گفت: تقریبا همه بیماران  کرونایی که در بیمارستان های استان بستری 
می شوند ریه آنها درگیر شده و اکسیژن خون آن ها به کمتر از 85 درصد می 

رسد که همین امر به افزایش تعداد فوتی ها منجر می شود.
قدیر درباره ضد عفونی هایی که سطح شهر انجام می شود بیان کرد: ضد 
عفونی کردن ها باید هدفمند دنبال شود که از این رو هدفگذاری در مرکز 

بهداشت و اجرای آن با شهرداری است.
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در ادامه تصریح کرد: با وجود کمک های 
حوزه علمیه و طلاب عزیز باید اقرار کرد که نیروهای جهادی در بیمارستان 
های قم حداکثر 50 نفر است، در حالی که به تعداد بسیار بیشتری در این 
زمینه نیاز داریم. وی اضافه کرد: البته نباید نیروهای جهادی را در طلاب و 
روحانیون عزیز منحصر کرد و از این رو، دانشگاه علوم پزشکی این آمادگی را 
دارد تا همه نیروهای داوطلب و جهادی را برای کمک در مراکز درمانی آموزش 

دهد و بسیج کند. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

افراد درگیر به علائم سرماخوردگی باید قرنطینه شوند


